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INDEKS

punkt zapalny >10

ogłoszenia >26

Sport >32

pogoda >34

Mieszkańcy Czesławowa 
wreszcie doczekali się 
porządnej drogi. str. 7

Oświadczenia
majątkowe
urzędników gminy Bedlno. str. 6

Chuligańskie wybryki
są utrapieniem
dla mieszkańców. str. 2

Żychlin | Stadion przy ul. waryńskiego

Happy Bus i zabawy 
integracyjne dla dzieci
Przez trzy dni od 18 do 20 lipca na Stadionie 
Miejskim przy ul. Waryńskiego będą gościć 
wolontariusze Fundacji Pomocy Dzieciom z Łodzi, 
którzy do Żychlina przyjadą Happy Busem.

Happy Bus to autobus Ikarus, 
który został przerobiony na mo-
bilny plac zabaw. Obok atrakcji 
wewnątrz autobusu będą dmu-
chańce, trampoliny oraz inne ak-
tywności zorganizowane wokół. 
Wolontariusze będą malować twa-
rze, organizować zajęcia plastycz-
ne, uczyć plecenia afrykańskich 
warkoczyków oraz organizować 
różne gry i zabawy sportowe. 
Będą pokazy filmów i inne.

Wejścia na zabawy z Happy 
Busem są za darmo. Można z nich 
korzystać w godz. 10.00-17.00. 

Happy Bus z Żychlina pojedzie 
do Pacyny. Będzie tam przy szko-
le w dniach 22-24 lipca, w San-
nikach 26-28 lipca, w Szczawi-
nie Kościelnym 29-31 lipca, 4-6 
sierpnia w Lucieniu, 8-10 sierpnia 
w Łaniętach.

Wraz z Happy Busem przyjeż-
dża 20 wolontariuszy (10 z Polski 

i 10 wolontariuszy, studentów za-
granicznych m.in. z Egiptu, Paki-
stanu, Turcji, Indii, Chin. Samo-
rząd podejmujący wolontariuszy 
z fundacji zapewnia zakwatero-
wanie i wyżywienie. W Żychlinie 
wolontariusze będą spać w budyn-
ku dawnego kina Lech, w Pacynie 
będą nocować w szkole.  dag

Żychlin | Zespół Szkół

Nabór do szkół średnich 
i ogromne zamieszanie
Dla wielu rodziców i absolwentów szkół 
podstawowych i gimnazjalnych 16 lipca będzie 
zapamiętany jako dzień bardzo stresujący. Rodzice  
i uczniowie biegali od szkoły do szkoły, by sprawdzić, 
czy zostali przyjęci do wybranej placówki.

We wszystkich szkołach pano-
wał wielki chaos, a to wszystko 
przez zmianę systemu edukacji 
i nowe zasady naboru. Niestety, 
nie wszyscy tego dnia byli zado-
woleni.

To ważny dzień w dalszej ży-
ciowej drodze młodych ludzi, któ-
rzy chcą kontynuować naukę. 

Rok 2019 jest szczególny, bo-
wiem o miejsca w klasach pierw-
szych szkół średnich ubiegali się 
absolwenci 8-klasowych szkół 
podstawowych i absolwenci szkół 
gimnazjalnych. Absolwenci szko-
ły podstawowej będą się uczyć już 
wg nowej podstawy programowej, 
4-letniego technikum i liceum, 
zaś absolwenci gimnazjum będą 
się uczyć w 3-letnim technikum  
i 3-letnim liceum.

We wtorek w ZS było jak  
w młynie. Pięć osób, łącznie  
z dyrektorem Tomaszem Rapsie-
wiczem obsługiwało młodzież  
i rodziców, którzy przyszli pytać,  
o przyjęcie do szkoły na wybra-

ny kierunek. Trwała weryfikacja 
list przyjętych, kompletowanie 
oryginałów świadectw i wydawa-
nie skierowań do lekarza medycy 
pracy, bowiem każdy uczeń tech-
nikum i szkoły branżowej musi 
mieć takie zaświadczenie.  str. 3

Pacyna | Gmina zapłaciła 97.731 zł, śmieci odebrane

Fatalna pomyłka 
włodarzy gminy na sesji
Zaskakujący przebieg miała nadzwyczajna sesja Rady Gminy 
Pacyna w czwartek, 11 lipca, w celu przekazania Związkowi Gmin 
Regionu Płockiego dotacji celowej w wysokości 97.731 zł, w związku 
z koniecznością zbilansowania w 2019 roku gospodarki odpadami 
komunalnymi. 4 radnych było za przekazaniem tych pieniędzy,  
2 przeciw, reszta się wstrzymała. 

Włodarze gminy oświadczy-
li, że to oznacza, że uchwała nie 
przeszła, związek nie dostanie 
dotacji, czego konsekwencją bę-
dzie nieodbieranie odpadów. Wójt 
ubolewał nad decyzją radnych, 
długo wyjaśniał, że stało się fatal-
nie....

Po zakończeniu obrad, gdy rad-
ni i mieszkańcy się rozeszli przy-
szła refleksja, że doszło do błędnej 
interpretacji wyników głosowa-
nia. – Okazało się, że uchwała jest 

ważna, bowiem przeszła zwykłą 
większością głosów – mówił nam 
wczoraj wójt Krzysztof Woźniak.

Pieniądze jeszcze w czwar-
tek, 11 lipca, zostały przesłane 
do Związku Gmin Regionu Płoc-
kiego, co oznaczało, że związek 
może podpisać umowę z firmą 
zabierającą odpady komunalne 
z terenu gminy. Gminie przestał 
grozić śmieciowy paraliż i zasypy-
wanie nieodebranymi odpadami. 
12 lipca na stronie internetowej 
urzędu pojawiła się informacja, że 
odpady, które 10 lipca nie zostały 
odebrane, będą zabrane 16 lipca  
i tak się stało. Faktem jednak jest, 
że od 1 lipca odbiór śmieci wzrósł 
z 14 zł do 25 zł od osoby za śmieci 

posegregowane i 50 zł za odpady 
nieposegregowane. Przypomnij-
my, że od stycznia już była jedna 
podwyżka. Wówczas cena wzro-
sła z 9 zł do 14 zł.

na sesji mieszkańcy 
domagali się wyjaśnień
Pomimo, że informacja o nad-

zwyczajnej sesji dotarła do rad-
nych 10 lipca wieczorem, a se-
sja była następnego dnia o godz. 
10.00, na obrady przyszła grupa 
ok. 10 mieszkańców zaintereso-
wanych gospodarką komunalną. 
Chcieli usłyszeć, dlaczego opła-
ta za śmieci wzrosła tak bardzo  
i skąd się wzięła niedopłata ponad 
97 tys. zł. – Prawie sto tysięcy zło-

tych, to ogromna kwota, jakiej do-
maga się Związek Gmin Regionu 
Płockiego. – Za te pieniądze moż-
na by zrobić jakąś inwestycję, ka-
wałek drogi. Chcemy wiedzieć za 
co mamy płacić? – pytał mieszka-
niec.

Wójt i skarbnik wyjaśniali, że 
zostali postawieni pod murem. 
Jeśli dotacji ponad 97 tys. zł nie 
przekażą, to związek nie podpisze 
umowy i śmieci zostaną w gmi-
nie.

– I tak musimy pokryć nie-
dopłatę. W statucie jest zapis, że 
gminy związku solidarnie pokry-
wają ewentualne straty. Związek 
to my, samorządy – przekonywał 
wójt Krzysztof Woźniak. – I tak 
musimy zapłacić, a jeśli nie, bę-
dziemy mieć jeszcze większy pro-
blem, śmieci nie zostaną zabrane. 
Przekazując dopłatę nie sięgamy 
do portfeli mieszkańców, tylko 
płacimy ze środków gminy.

– Pieniądze w budżecie gminy, 
to nasze pieniądze, z naszych po-
datków, przeznaczone na inwesty-
cje – komentowali ludzie.  str. 2

DOrOta 
GrąbCzewska

zychlin@lowiczanin.info

Żychlin | dzieci z partnerskiego miasta brody na Ukrainie poznają polskę

Niezapomniane wakacje
Mnóstwo imprez, 
niezapomnianych  
przeżyć i zwiedzanie 
ciekawych miejsc  
w Polsce zorganizowali 
samorządowcy z Żychlina 
grupie 20 dzieci  
w wieku 10-14 lat z miasta 
Brody na Ukrainie.

Dzieci wypoczywają w gospo-
darstwie agroturystycznym w po-
bliskich Holendrach. Do Polski 
przyjechały na tydzień. W ponie-
działek zostały oficjalnie przywi-
tane przez żychlińskich samorzą-
dowców.

11 dzieci z miejscowości Bro-
dy wytypowało Stowarzyszenie 
Orła Białego na Ukrainie, 9 dzie-
ci wytypowali urzędnicy miejscy 
z Bród. – Podróż trwała 15 go-
dzin. Były korki, na granicy też 
długo staliśmy. Spaliśmy zaledwie 
kilka godzin, dzieci są zmęczo-
ne. – mówi Natalia Celjuk, pre-
zes Stowarzyszenia Orła Białego 
we Lwowie, z filią w Brodach. – 
Większość dzieci ma polskie ko-

rzenie, od 2 lat uczą się języka pol-
skiego. 

Ale zmęczenia po dzieciach 
nie było widać. Uśmiechnięte bu-
zie, głośne dzień dobry, po polsku  
i wielka ciekawość w oczach.

W poniedziałek dzieci z Bród 
zostały oficjalnie powitane przez 
burmistrza Grzegorza Ambrozia-
ka, Elżbietę Sikorę – przewodni-
czącą rady Miejskiej w Żychlinie, 
Agnieszkę Sidwę przewodniczącą 

komisji oświaty oraz Annę Wrze-
sińską, prezesa Towarzystwa Mi-
łośników Historii Żychlina, która 
o wizycie młodzieży z Bród do-
wiedziała się z Nowego Łowicza-
nina.  str. 3

Goście z Ukrainy zwiedzali Żychlin, byli m.in. przed Urzędem Gminy.
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rok 2019 jest 
szczególny, bowiem 
o miejsca w klasach 
pierwszych szkół 
średnich ubiegali 
się absolwenci 
8-klasowych szkół 
podstawowych  
i absolwenci szkół 
gimnazjalnych.
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Żychlin | Spotkanie radnych z komendantem

Libacje alkoholowe, krzyki, bijatyki
są utrapieniem dla mieszkańców
Zachowanie młodzieży z kilku ostatnich weekendów sprawiło, że temat 
bezpieczeństwa i braku reakcji policji na zachowanie młodych ludzi został 
poruszony na sesji 27 czerwca. Radni prosili o spotkanie z komendantem 
powiatowym policji i komendantem wojewódzkim. Do spotkania radnych  
z przedstawicielem policji doszło we wtorek, 9 lipca. Przybył tylko 
komendant komisariatu policji w Żychlinie, nadkomisarz Rafał Towalski. 

Radna Ewa Wypych opowiada-
ła sytuację z przystanku autobuso-
wego na ul. Traugutta, gdzie grupa 
dziewcząt najpierw ładnie śpiewa-
ła, ale z czasem wraz z wypitym 
alkoholem odgłosy zamieniły się 
we wrzaski do godziny 1 w nocy. 
Zadzwoniła na policję, dyżurny 
już poznał radną interweniującą 
po głosie (interwencji radnej jest 
tak wiele). Gdy dziewczęta zoba-

czyły radiowóz, szybko się roze-
szły i wreszcie okoliczni miesz-
kańcy mogli spokojnie usnąć. 
Innym razem grupa młodych lu-
dzi urządziła sobie ognisko na 
przystanku, inna odpalała petardy. 
Huk roznosił się wokół straszliwy. 
Mieszkańcy nie mogli spać.

Jeden z naszych czytelni-
ków napisał do redakcji, że już  
w kwietniu opisywał chuligańskie 

wybryki młodych ludzi na osiedlu 
Łąkowa, koło przystanku autobu-
sowego, koło plenerowej siłow-
ni i na przejściu na kładkę. Pisma  
z prośbą o interwencję wysyłał 
zarówno do komendanta powia-
towego, jak i do Komendy Wo-
jewódzkiej Policji w Łodzi. Jak 
twierdzi brak reakcji, brak policyj-
nych patroli, by ukrócić nieoby-
czajne ekscesy.  str. 4

Komendant Komisariatu Policji w Żychlinie, nadkomisarz Rafał 
Towalski odpowiadał na pytania radnych podczas wtorkowego 
posiedzenia połączonych komisji.
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Pacyna | Gmina zapłaciła 97.731 zł, śmieci odebrane

Fatalna pomyłka włodarzy gminy na sesji
dokończenie ze str. 1
Mieszkańcy domagali się od 

wójta dokładnego rozliczenia, do-
kumentów potwierdzających po-
niesienie przez związek wyższych 
kosztów. – Jest pan w Komisji Re-
wizyjnej ZGRP, ma pan wgląd 
we wszystkie dokumenty związ-
ku, więc powinien pan wiedzieć, 
skąd ta niedopłata? – pytała Mag-
dalena Durka, mieszkanka, któ-
ra uporczywie była „stopowana” 
w swobodnej wypowiedzi przez 
przewodniczącego rady Stanisła-
wa Kołodziejczyka.

To samo powtarzała radna Ma-
rzena Woźniak, która nie kryła, że 
jest przeciwna płaceniu związko-
wi, gdy brak jest konkretnych do-
kumentów.

– Nie potrafię odpowiedzieć 
skąd ta niedopłata. Jestem w Komi-

sji Rewizyjnej, ale nie jestem eko-
nomistą. Związek na pewno nie 
naliczył kwot z sufitu. Na następ-
ną sesję zaproszę panią dyrektor, 
by wszystkim wyjaśniła przyczy-
ny niedopłaty – odpowiadał wójt.

– Przecież pan wójt jeździ do 
związku i wcześniej powinien 
wiedzieć, że w związku dzieje 
się źle. A tak jesteśmy wszyscy 
zaskoczeni fatalną sytuacją i po-
wstało niepotrzebne zamieszanie 
– mówiła Maria Obidowska, wi-
ceprzewodnicząca rady.

Wójt zapewniał zebranych, że 
planuje wyjście ze Związku Gmin 
Regionu Płockiego, ale okres wy-
powiedzenia wynosi 3 miesiące, 
ale ta czerwcowa uchwała zarządu 
związku musi być jeszcze zaak-
ceptowana przez wojewodę – wy-
jaśniał wójt. 

– Jak zapłacimy, będziemy te-
raz mieć czas, aby poszukać sa-
memu nowego odbiorcy śmieci. 
Wkrótce ma być zniesiona rejoni-
zacja składowania odpadów. Jeśli 
tak się stanie, to śmieci będą wo-
żone do Krzyżanówka pod Kut-
nem 27 km, a nie Płońska 87 km. 
W tym upatruję możliwość wyne-
gocjowania niższych kwot. Myślę, 
że stawki mogą spaść do 20 zł od 
osoby.

Mieszkańcy domagali się, by 
wójt jak najszybciej zaczął podej-
mować działania, wyjść ze związ-
ku i szukać nowej firmy do odbio-
ru odpadów.

wynik głosowania
Uchwałę o przekazaniu do 

związku 97,7 tys. zł poparło 4 
radnych (Stanisław Kołodziej-

czyk – przewodniczący rady, 
Piotr Kołodziejczyk, Alojzy Cie-
ćwierz i Paweł Nowicki), 2 radne 
(Marzena Woźniak i Dorota Ma-
jewska) były przeciw, 8 radnych 
wstrzymało się od głosu. Radne-
go Roberta Pawlaka nie było na 
sesji.

Na sali zapanowała konsterna-
cja. Zarówno radni, jak i miesz-
kańcy dopytywali, czy uchwała 
przeszła czy nie. Włodarze gminy: 
wójt Krzysztof Woźniak, skarbnik 
Elżbieta Szymańska, przewodni-
czący rady Stanisław Kołodziej-
czyk oświadczyli, że uchwała nie 
przeszła, co oznacza, że pienią-
dze do związku nie zostaną prze-
kazane, a śmieci nie będą odbie-
rane. Błędnie zinterpretowali, że 
potrzebna jest bezwzględna więk-
szość, czyli 8 głosów za.

Fatalnie się stało, ale to wy rad-
ni tak zdecydowaliście, choć ja 
mam odmienne zdanie – mówił 
zdenerwowany wójt. – Jestem roz-
goryczony państwa decyzją. Do 
stycznia nikt nam nie będzie od-
bierać odpadów, a jeszcze firma 
może zabrać nam pojemniki.

Wprawdzie obrady sesji zosta-
ły przez przewodniczącego za-
kończone, ale mieszkańcy nie 
opuszczali sali i mieli jeszcze wie-
le pytań do wójta, który jeszcze 
raz prezentował swoje argumenty. 
Nie krył rozczarowania, że nie po-
trafił przekonać zarówno radnych 
jak i mieszkańców, że uregulowa-
nie należności wobec ZGRP jest 
konieczne.

– Wszystkie gminy dopłaca-
ją do gospodarki odpadowej. My 
do tej pory, od 2013 roku nie mie-
liśmy takiego problemu – mówił 
wójt. – Sesję chcemy zwołać na 
23 lipca, zaprosimy panią dyrek-
tor i podejmiemy uchwałę o wyj-
ściu ze ZGRP.

Kilka minut po obradach sa-
morządowcy przeczytali dokład-
nie ustawę o samorządzie gmin-
nym i stwierdzili, że uchwała, 
która przeszła 4 głosami jest waż-
na.

Jak mówi art. 14 ustawy sa-
morządowej, który wskazuje, że 
uchwały rady przechodzą zwy-
kłą większością głosów. Głosy 
wstrzymujące nie miały żadne-
go wpływu na wynik głosowa-
nia. Gdyby np. wstrzymujący się 
opuścili salę obrad, to nie byłoby 
kworum i uchwała nie zostałaby 
podjęta. Aż dziwne, że po kil-
kudziesięciu latach zajmowania 
eksponowanych stanowisk wło-
darze nie znają ustawy samorzą-
dowej w tak prostej sprawie. I nie 
zapytali prawnika, który podob-
no był w urzędzie. W wielu sa-
morządach prawnicy uczestniczą 
w obradach sesji, by niejasne sy-
tuacje wyjaśniać i nie robić nie-
potrzebnego zamieszania.

Dorota Grąbczewska

Gmina Bedlno | pijany kierowca ciągnika

Policjant po służbie zatrzymał 
nietrzeźwego kierowcę
9 lipca przed godz. 17.00 w miejscowości Wewiórz, 
gmina Bedlno, policjant pracujący w Zespole 
Dyżurnych Komendy Powiatowej Policji w Kutnie, 
który w tym czasie był po służbie zatrzymał pijanego 
kierowcę ciągnika marki Lamborgini.

– Policjant z kilkunastoletnim 
stażem pracy tego dnia jechał po 
południu własnym samochodem 
– mówi st. sierż. Daria Fraszczyk, 
p.o. rzecznika KPP Kutno. – Za-
uważył jadący od miejscowości 
Tomczyce ciągnik rolniczy mar-
ki Lamborgini. Zainteresowanie 
funkcjonariusza wzbudził fakt, 
iż tego dnia rozmawiał z kierują-
cym wyczuwając od niego silną 
woń alkoholu z ust. Ciągnik po-
ruszał się po drodze publicznej  
w terenie zabudowanym,  
w związku z czym funkcjona-
riusz zjechał swoim pojazdem na 
pobocze. Wysiadł i dał kierują-

cemu sygnał ręką, by się zatrzy-
mał. Po kilku metrach ciągnik się 
zatrzymał. Policjant potwierdził 
swoje przypuszczenia co do sta-
nu trzeźwości mężczyzny. Funk-
cjonariusz nadal wyczuwał woń 
alkoholu u kierującego, wezwał 
na miejsce patrol policji.

Po zbadaniu alkomatem oka-
zało się, że 44-letni mieszkaniec 
gminy Bedlno ma ponad 1,5 pro-
mila alkoholu w organizmie. Te-
raz mężczyzna odpowie przed 
sądem za prowadzenie samocho-
du w stanie nietrzeźwości. Grozi 
mu do 2 lat pozbawienia wolności 
oraz utrata prawa jazdy.  dag

Dobrzelin | wypadek drogowy

Dwie osoby ranne 
w wypadku
W niedzielny ranek,  
14 lipca, o godz. 5.51 służby 
zostały poinformowane 
o wypadku drogowym 
w Dobrzelinie. Kobieta 
prowadząca samochód 
marki Lexus z nieustalonych 
przyczyn uderzyła  
w drzewo. 

Dwie osoby zostały ranne, jed-
ną nieprzytomną zabrało Lot-
nicze Pogotowie ratunkowe do 
szpitala w Warszawie, druga zo-
stała przewieziona na SOR do 
Kutna.

Na miejsce zdarzenia straża-
cy zostali skierowali z OSP Ży-
chlin i OSP Pniewo. Dojecha-
li też strażacy z JRG Kutno. Jak 
mówi nam dyżurny PSP w Kut-
nie, w akcji uczestniczyło łącznie 

17 strażaków. Musieli rozcinać 
blachy samochodu, by wydobyć 
poszkodowane osoby. Później za-
bezpieczali lądowisko śmigłow-
ca.

Jak się nieoficjalnie dowie-
dzieliśmy samochodem podróżo-
wały 4 osoby, wszystkie w wie-
lu ok. 30 lat. Dwie zostały ranne 
i przetransportowane do szpitali. 
Według naszych informacji sa-
mochodem kierowała kobieta, 
która nie odniosła większych ob-
rażeń.

– Policja w Kutnie wyjaśnia 
okoliczności całego zdarzenia 
– informuje Aneta Kowalska, 
p.o. rzecznika KPP w Kutnie. – 
Wszystkich przebadano narkote-
stem i alkomatem. Trwają usta-
lenia, kto kierował samochodem 
i w jakim był stanie. Jutro wszyst-
ko będzie wiadome.  dag

Remki i Suserz | pożary łanów pszenicy 

Płonęły zboża na pniu
Ledwie zaczęły się żniwa, a 
kur już zebrał swoje żniwo.  
W poniedziałek, 15 lipca 
po południu czarne dymy 
unosiły się w gminie Pacyna 
i Szczawin Kościelny. 
Okazało się, że płonęły 
pszenice na pniu.

W Remkach strażacy o poża-
rze zboża na pniu zostali powia-
domieni o godz. 18.20. Dyżurny 
PSP w Gostyninie zadyspono-
wał 5 jednostek straży: 2 z OSP 
Pacyna, OSP Szczawin Kościel-
ny, JRG Gostynin oraz cysternę 
z wodą. 

– Spłonęły 3 ha pszenicy na 
pniu o wartości około 8.000 zł, 
uratowano mienie o wartości 
50.000 złotych – mówi dyżurny 
PP w Gostyninie. – Pożar zbo-
ża zaczął się od kombajnu. Oko-
liczni rolnicy ruszyli na pomoc. 

Oborali płonące pole, by ogień 
nie przedostał się dalej, na sąsied-
nie pola.

Pożar zboża na pniu był rów-
nież w Suserzu tuż po godzinie 
17.00. Strażacy zostali powiado-
mieni, że płonie 2 ha pszenicy. 
Do akcji skierowano 6 zastępów 
z: OSP Szczawin Kościelny, 2 
OSP Suserz, OSP Józefków, OSP 
Adamów oraz JRG Gostynin. 
Spłonęły 3 ha pszenicy. Wstęp-
ne straty to 12.000 zł, uratowa-
no mienie o wartości 50.000 zł. 
Przyczyny pożaru nie ustalono. 
Pożar nie powstał podczas zbio-
ru. Zatem można przypuszczać, 
że przyczyną pożaru było zapró-
szenie ognia. 

W Żychlinie, 12 lipca, o godzi-
nie 13.25 strażacy zostali wezwa-
ni do płonącej trawy na nieużyt-
kach przy ul. Łukasińskiego. Do 
akcji skierowano OSP Żychlin. 
Spłonęło około 300 m2 suchych 
traw.  dag

Łowicz 
Pijany 
proponował 
łapówkę

45-letni łowiczanin chciał prze-
kupić policjantów, aby odstąpili 
od jego zatrzymania. Oferował im 
4 tys. zł. Mundurowi zatrzymali 
mężczyznę, teraz grozi mu kara 
10 lat pozbawienia wolności.

Do zdarzenia doszło 14 lipca 
po godz. 21 w czasie transportu do 
komendy. Wcześniej na ul. Kwia-
towej patrol zatrzymał hondę, od 
poddanego kontroli kierowcy mun-
durowi wyczuli woń alkoholu. Po-
nieważ odmówił poddania się ba-
daniu na miejscu, postanowili 
przewieźć go do szpitala na bada-
nie krwi. W czasie podróży męż-
czyzna zaproponował funkcjona-
riuszom najpierw 2 tys. zł a chwilę 
później aż 4 tys. zł łapówki. Poli-
cjanci zatrzymali go za próbę prze-
kupstwa. Prokurator Rejonowy w 
Łowiczu zastosował wobec podej-
rzanego dozór policyjny.  tb
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Żychlin | dzieci z brody poznają polskę

Niezapomniane wakacje
dokończenie ze str. 1
Przyszła, by przywitać się  

z panią Natalią Celjuk, którą mia-
ła okazję już osobiście poznać za-
równo podczas wizyty ukraińskiej 
delegacji w Żychlinie, jak i pod-
czas rewizyty we wrześniu ubie-
głego roku w Brodach.

Na początek dzieci obejrzały 
krótki film o Żychlinie, w którym 
były też migawki pobytu ukraiń-
skiej delegacji w 2017 roku.

Każde dziecko otrzymało 
też upominek: białą torbę, ro-

dzaj plecaka z książeczką „Nu-
dzimisie” i drobnymi gadżetami  
z Żychlina. 

– Przygotowaliśmy dla was 
wiele atrakcji – mówił Grzegorz 
Ambroziak, burmistrz Żychlina. – 
Mam nadzieję, że na długo zapa-
miętacie pobyt w Polsce i będzie-
cie go mile wspominać.

Aby podsycić jeszcze cieka-
wość dzieci na atrakcje, jakie je 
czekają, Adam Staszewski pra-
cownik UG Żychlin, przedstawiał 
harmonogram wizyty poparty 

krótkimi filmikami z miejsc, które 
dzieci odwiedzą.

Dodatkowa atrakcją była ma-
skotka Nudzimisia, bohatera ksią-
żek dla dzieci napisanych przez 
Rafała Klimczaka, mieszkań-
ca Żychlina i radnego miejskie-
go, które dzieci otrzymały w pre-
zencie. Było oczywiście wspólne 
zdjęcie z maskotką i zwiedzanie 
miasta.

Przewodnikiem po mieście 
była Ewa Andrzejewska, dyrek-
tor Miejsko-Gminnej Bibliote-
ki Publicznej. W bardzo ciekawy 
sposób opowiadała ciekawostki  
o Żychlinie, by zapamiętały jak 
najwięcej. 

Po południu dzieci z Ukrainy 
zostały zabrane na wycieczkę do 
Łowicza, zwiedzały też skansen  
w Maurzycach. Były lody  
i McDonald’s ufundowane przez 
samorząd.

We wtorek dzieci pojechały 
na termy do Uniejowa. Już pod-
czas filmiku prezentującego termy 
było słychać słowa zachwytu i ra-
dości. W środę dzieci z Bród wy-
jechały do największego w Pol-
sce Legolandu koło Oświęcimia. 
Na czwartek zaplanowano wyjazd 
na żaglówki. W piątek goście od-
wiedzą stolicę Polski Warszawę.  
W sobotę pożegnają się z Polską.

Dorota Grąbczewska

Żychlin | Zespół Szkół

Nabór do szkół średnich 
i ogromne zamieszanie

dokończenie ze str. 1

Jak mówią nam rodzice, koszt 
zaświadczenia to 50 zł od osoby.

Niestety, okazało się, że część 
osób nie została przyjęta, bowiem 
z powodu zbyt małej ilości kandy-
datów klasa nie została utworzo-
na, a powiatowy system informa-
tyczny naboru do szkół średnich, 
automatycznie przypisywał mło-
dzież do innej szkoły w powiecie 
o danym profilu. 

I tak np. Mikołaj Łuczak z Woj-
szyc z ZS nr 3 im. Grabskiego  
w Kutnie został przekierowany do 
Żychlina, do technikum informa-
tycznego, ku zadowoleniu mamy, 
która preferowała od początku ży-
chliński ZS.  

W najlepszej sytuacji byli ci, 
którzy w ZS złożyli od razu ory-
ginał świadectwa co oznaczało, że 
ZS jest ich pierwszym wyborem. 
Zdarzało się jednak, że absol-
wenci musieli zmienić kierunek 
kształcenia, gdyż chcieli się uczyć 
w żychlińskim Zespole Szkół,  
a nie np. w kutnowskiej szkole. 
W takiej sytuacji niespodziewa-

nie znalazła się Roksana z Żychli-
na, którą system przekierował do 
ZS im. Grabskiego w Kutnie, ale 
ona chciała uczyć się w ZS w Ży-
chlinie. Dlatego zamiast na kieru-
nek chemiczny zdecydowała się 
na technika grafiki komputerowej.

Wiktoria Zając z Żychlina skła-
dając dokumenty do ZS w Żychli-
nie wybrała inne kierunki, któ-
re nie są otwarte. Z konieczności 
zapisała się do technikum grafiki 
komputerowej. Jak mówi, czas po-
każe,czy była to dobra decyzja.

Byli też szczęśliwcy. Maria Ka-
lata z Pniewa od początku wybie-
rała technikum grafiki kompu-
terową w ZS, zaś jej siostra Julia 
Kalata wybrała informatykę. Obie 
bez problemów zostały przyjęte  
i mają już prawdziwe wakacje.

Zamieszanie ze szkołami bę-
dzie trwać jeszcze kilka dni. Nie-
stety, może się okazać, że zbyt 
długie zwlekanie z wyborem 
szkoły może skutkować nauką  
w niechcianej szkole, na przypad-
kowym kierunku. Ostateczne listy 
osób przyjętych zostaną opubliko-
wane 25 lipca.  dag

Żychlin | w 80. rocznicę wybuchu ii wojny

Będzie mural walki  
o niepodległość
Burmistrz Grzegorz Ambroziak potwierdza, że przed  
1 września w Żychlinie powstanie mural przedstawiający 
walkę Polaków o wolność. Ostatecznie zdecydowano, że 
najlepszym miejscem będzie szczyt kamienicy  
przy placu Wolności 10. Będzie świetnie widoczny dla osób 
wjeżdżających do miasta od strony Pacyny, ulicą Sannicką.

Pomysł upamiętnienia 80. rocz-
nicy wybuchu II wojny świato-
wej przypadającej w tym roku 
oraz uczczenie pamięci pierwszej 
ofiary terroru hitlerowskiego w 
Żychlinie w 1939 roku, w piśmie  
z 15 stycznia tego roku wystoso-
wało Towarzystwo Miłośników 
Historii Żychlina.

– Postulowaliśmy o upamięt-
nienie tragicznej śmierci Józefa 
Urzędowskiego poprzez umiesz-
czenie na murze w miejscu eg-
zekucji stosownej tablicy i za-

gospodarowanie jej najbliższego 
otoczenia – mówi Anna Wrzesiń-
ska, prezes towarzystwa.

23 września 1939 roku, po pu-
blicznej rozprawie sądowej, któ-
ra odbyła się w budynku straży, 
pod murem młyna przy targowicy 
miejskiej został rozstrzelany Józef 
Urzędowski z Żychlina. Ten poka-
zowy akt terroru miał zastraszyć 
społeczeństwo Żychlina i zniechę-
cić go oporu. Historię opowiadał 
senior, honorowy obywatel miasta 
Żychlina Ludwik Zalewski. Od 

stycznia pomysł na upamiętnienie 
tragicznych wydarzeń sprzed 80 
lat ewaluował.

– Ściana przy targowisku po 
pierwsze nie jest własnością gmi-
ny, po drugie jej stan techniczny 
wymagałby sporych nakładów 
– informuje burmistrz. – Począt-
kowo rozważaliśmy, by postawić 
nową ścianę z muralem, ale część 
radnych uważała, że to nie jest naj-
lepszy pomysł. Po rozważeniu ar-
gumentów odstąpiliśmy od tej 
koncepcji. Zdecydowaliśmy, że 
mural powstanie na szczycie ko-
munalnej kamienicy plac Wol-
ności 10. Jednocześnie będziemy 
zwracać się do straży, by pozwo-
lono nam zamontować pamiątko-
wą tablicę Józefowi Urzędowskie-
mu na strażnicy. To tam przecież 

odbył się swoisty sąd nad żychli-
nianinem.

Mural nie będzie jednoznacz-
nie nawiązywać do II wojny świa-
towej, ale bardziej ogólnie do wal-
ki o niepodległość. Rok temu 
świętowaliśmy w Polsce 100-lecie 
odzyskania niepodległości.

Projektowanie muralu już zo-
stało zlecone. Wkrótce będzie 
przygotowywana ściana, na któ-
rej powstanie wyjątkowe malowi-
dło. Będzie przypominać historię 
Polaków walczących o wolność, 
ale też będzie zdobić ten fragment 
miasta. Mural będzie jak swoisty 
witacz Żychlina.

Jeden mural, na szczycie ka-
mienicy przy ul. Narutowicza 
już istnieje. Przedstawia rycerza 
Chwała z Żychlina. Został nama-
lowany dzięki inicjatywie Mło-
dzieżowego Ośrodka Socjotera-
pii w Żychlinie. Ogromną pomoc  
w jego powstaniu okazał samo-
rząd, który przygotował ścianę bu-
dynku pod mural i pokrył część 
kosztów unikalnego dzieła, któ-
re cieszy oczy mieszkańców. Za-
miast szarości, jest dużo koloru.... 
i kawałek historii miasta.

Dorota Grąbczewska

RZUT OKIEm | cZySZcZenie fonTAnny

W piątek, 12 lipca pracownik Raf-Detu na zlecenie urzędu Gminy 
w Żychlinie czyścił miejską fontannę, by pracowała bez zarzutu. 
Z piasku i suchych liści oczyszczano zarówno urządzenia wewnątrz 
fontanny, jak i zmywano brud z granitowych płyt fontanny. po kilku 
tygodniach użytkowania przez kratki fontanny do środka dostało się wiele 
zanieczyszczeń. dag
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Szymon Ambroziak szczęśliwie został przyjęty do technikum 
elektronicznego w ZS. Jego siostra lidia w tym roku zdała maturę  
w w lo im. A.Mickiewicza. Teraz chce popracować, by w przyszłym roku 
zdawać na studia aktorskie.
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Żychlin | Spotkanie radnych z komendantem

Libacje alkoholowe, krzyki, bijatyki
są utrapieniem dla mieszkańców

dokończenie ze str. 2

– Na osiedlach Łąkowa oraz 
Traugutta dochodzi do nagminne-
go picia alkoholu przez ludzi mło-
dych w miejscach publicznych. 
Często są to osoby z tzw. „do-
brych domów”, wśród nich dziew-
czyny, często są to osoby nieletnie. 
Wszystkie te wybryki kończą się 
tłuczeniem butelek i zostawianiem 
śmieci na miejscu libacji alkoho-
lowych. Dochodzi nie tylko do 
picia alkoholu, ale także używa-
nia innych środków odurzających, 
niekiedy wybryków intymnych. 
Widok naćpanych, sikających 
w miejscach publicznych i wul-
garnych osób bulwersuje wielu 
mieszkańców – mówi czytelnik. 
– Wszystko się dzieje w godz. od 

18.00 do rana, w miejscu rekre-
acji sportowej w centrum naszego 
osiedla na widoku dzieci, rodzin 
spacerujących z dziećmi i psami. 
Miejsce publiczne – siłownia i stół 
do tenisa stołowego, służy do leże-
nia dziewczynom w czasie libacji 
alkoholowych. Gdzie jest policja, 
czemu nie reaguje? Cóż z tego, 
że dzwonię na 112, jak nie moż-
na doczekać się patrolu policyjne-
go, o pieszych patrolach nawet nie 
wspomnę, bo ich nie ma w ogóle.

Potrzebne kamery
Na spotkanie z komendantem 

przybyło 10 radnych. Nadkomi-
sarz Rafał Towalski informował 
radnych, że w KP w Żychlinie jest 
24 funkcjonariuszy, z czego dwie 
osoby są na szkółce policyjnej i do 

służby wejdą pod koniec listopada 
lub na początku grudnia. Waka-
tów nie ma. Teraz jeden funkcjo-
nariusz przebywa na zwolnieniu 
lekarskim.

Komendant przyznał, że zna 
miejsca spotkań młodzieży. – To 
są miejsca publiczne i młodzież 
może w nich przebywać. Póki nie 
dochodzi do naruszenia prawa, 
policjant nie może interweniować 
– odpowiadał na pytania radnych. 
– Osoby mogą w samochodzie pić 
alkohol. 

Burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak pytał, czy policja może in-
terweniować, gdy ktoś zgłosi, że 
np. w samochodzie na parkingu 

przy ul. Orłowskiego dochodzi do 
sprzedaży narkotyków.

Policjanci mogą interwenio-
wać, ale zakres tej interwencji za-
leży później od rozwoju sytuacji. 
Policjant musi być jednak ostroż-
ny w interwencjach, by nie zo-
stać oskarżony o naruszenie praw 
obywatela – wyjaśniał Rafał To-
walski.

O petardach słyszałem, ale ofi-
cjalnego zgłoszenia nie było – wy-
jaśniał komendant.

Radni pytali, po jakim cza-
sie jest patrol policyjny, gdy ktoś 
zgłasza chuligańskie zachowa-
nie? Odpowiedź komendanta ko-
misariatu policji w Żychlinie była 

bardzo ogólnikowa. – Każde zgło-
szenie trafia do 112, a następnie do 
dyżurnego KPP w Kutnie, który 
dysponuje patrolami. Ten dociera 
w możliwie najszybszym czasie – 
podkreślał komendant. – Na tere-
nie naszego komisariatu obejmu-
jącego 3 gminy Żychlin, Bedlno, 
Oporów, o powierzchni 200 km2, 
jest zwykle jeden lub dwa patrole.

Potrzebne piesze 
patrole
– Powiatowy system zarządza-

nia patrolami sprawia, że dyżurny 
kieruje patrole w miejsca najbar-
dziej niebezpieczne. Zachowanie 

chuligańskie, libacje alkoholowe 
w Żychlinie na pewno są kwali-
fikowane jako mało niebezpiecz-
ne, a więc patrol przyjeżdża, gdy 
w danej chwili nie nic lepszego do 
roboty, albo przyjeżdża po kilku 
godzinach lub w ogóle go nie ma 
– mówi pan Marcin z Żychlina. – 
Skoro policjantów jest tak mało, 
to może warto pomyśleć o wa-
kacyjnych patrolach policyjnych 
współfinansowanych przez samo-
rząd. Tak robią od lat w wielu mia-
sta np. w Kutnie i Krośniewicach. 
Oczywiście, że są to koszty wyna-
grodzenia takiego policjanta, ale 
to byłyby efektywnie wydatkowa-
ne pieniądze. Piesze patrole w wa-
kacyjne weekendy są niezbędne.

Potrzebne kamery
Komendant Rafał Towalski od-

powiadając radnym na pytania 
podkreślał, że kamery dobrej jako-
ści znacznie by poprawiły bezpie-
czeństwo, działałyby prewencyj-
nie. Osoby zakłócające porządek 
publiczny wiedziałyby, że mogą 
być zidentyfikowane i pociągnięte 
do odpowiedzialności. 

– Kilka lat temu sprawdzali-
śmy, czy stać nas na montaż ka-
mer i bieżącą obserwację, co się 
dzieje na mieście. Niestety, koszty 
takiego przedsięwzięcia były zbyt 
duże i zrezygnowaliśmy – mówił 
burmistrz Grzegorz Ambroziak. 
– Popieram pomysł montażu ka-
mer w newralgicznych miejscach 
w mieście. Niedawno, po dewa-
stacjach na przystanku autobuso-
wym przy Łąkowej wymieniliśmy 
kamery na lepszej jakości, które 
pozwalają na identyfikację osób.

Ustalono, że radni wraz z bur-
mistrzem przedstawią miejsca,  
w których kamery powinny zostać 
zamontowane. Policja też przed-
stawi swoje propozycje. Samorzą-
dowcy mają poszukać pieniędzy 
na sfinansowanie zadania.

Jak na ironię losu, w nocy  
z wtorku na środę, czyli z 9 na 10 
lipca znów chuligani zdewastowali 
miejski przystanek przy ul. Łąko-
wej. Plastikowy dach przystanku 
został oderwany i wygięty. Zgod-
nie z tym co mówili burmistrz  
i komendant policji, kamery  
w tym miejscu są dobrej jakości. 
Sprawcy muszą się liczyć, że dzię-
ki nim zostaną wkrótce ustaleni  
i odpowiedzą za swoje wybryki. 

Miejsca schadzek 
młodzieży
Czytelnicy wskazują miejsca, 

gdzie młodzież gromadzi się i za-
chowuje nieobyczajnie: parking 
Orłowskiego, przystanek przy 
ul. Łąkowej, siłownia plenerowa, 
ławka przy deptaku na łąkach, ga-
raże, górki na łąkach, krzaki na 
łąkach, stanowisko wodociągo-
we pod topolami przy działkach, 
pętla dla TIR-ów za pocztą, park 
przy Traugutta przy bloku 16.

Dorota Grąbczewska

Aktualności
Wkrótce wybory 
do Izb Rolniczych
– kto kandyduje? str. 9

reklAMA

reklAMA

Ławki na osiedlu Łąkowa to ulubione miejsce spotkań  
i alkoholowych libacji młodzieży. nasz czytelnik sfotografował 
pozostałości po zakrapianej imprezie. 
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Tuż po dyskusji z komendantem policji na temat bezpieczeństwa chuligani zdewastowali przystanek 
przy ul. Łąkowej. czy nowe kamery pomogą w identyfikacji sprawców?
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komendant rafał 
Towalski odpowiadając 
radnym na pytania 
podkreślał, że kamery 
dobrej jakości 
znacznie by poprawiły 
bezpieczeństwo, 
działałyby 
prewencyjnie. 
osoby zakłócające 
porządek publiczny 
wiedziałyby, że mogą 
być zidentyfikowane 
i pociągnięte do 
odpowiedzialności. 
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Gmina Bedlno | oSp wola kałkowa

Umowa na dotację 
podpisana
16 lipca została podpisana umowa  
z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska 
w Łodzi i wojewodą łódzkim na dofinansowanie 
zakupu nowego średniego samochodu gaśniczego 
dla OSP Wola Kałkowa.

Teraz zostanie rozpisany prze-
targ na zakup samochodu. Można 
się spodziewać, że jeszcze w tym 
roku dotrze on do jednostki.

– Kwotę 275.000 zł dostaliśmy 
z Ministerstwa Spraw Wewnętrz-
nych i Administracji, kolejnych 
280.000 zł z Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska w Ło-
dzi, 200.000 zł mamy zabezpie-
czone w budżecie gminy i 5.000 
zł dołożymy własnych środków 
– mówi Grzegorz Kucharski, na-
czelnik OSP Wola Kałkowa. – 
Razem będziemy mieć 760.000 
zł. Przed nami rozpisanie przetar-
gu na firmę, która dostarczy nam 
samochód.

To pierwszy krok OSP Wola 
Kałkowa, by zrealizować marze-
nia o włączeniu jednostki do Kra-
jowego Systemu Ratowniczo-Ga-
śniczego. Warunkiem włączenia 
było posiadanie nowego wozu ga-
śniczego. Byłoby to niemożliwe 
bez finansowego wsparcia gminy.

Zarząd OSP Wola Kałkowa 
od kilku lat zabiegał, by jednost-
ka została włączona do KSR-G  
i była bardziej mobilna. Od kilku 
lat strażacy systematycznie pozy-
skiwali sponsorów i doposażali 
jednostkę, zadbali też o odpowied-

nie szkolenia dla swoich straża-
ków. Jeśli wszystko pójdzie zgod-
nie z planem, to w 2020 r. OSP 
Wola Kałkowa będzie jednost-
ką na terenie gminy Bedlno, któ-
ra do akcji będzie wyjeżdżać jako 
pierwsza. To gwarantuje, że na 
miejscu zdarzenia będzie znacz-
nie szybciej, niż pozostałe jed-
nostki. Teraz do akcji są dyspono-
wane jednostki z Kutna lub OSP 
Żychlin czy OSP Śleszyn.  dag

Trębki | Modernizacja drogi od Trębek do granicy z woj. łódzkim

Będzie szeroki dojazd do A2
Rozpoczęła się 
przebudowa 2,475 km 
odcinka drogi powiatowej 
nr 1431 od skrzyżowania 
z drogą wojewódzką 573 
Suserz – Józefków – 
Trębki w miejscowości 
Białka, przez Trębki  
w stronę granicy  
z woj. łódzkim.  
Droga jest połączeniem  
z autostradą A2.

Koszt inwestycji to 3.200.180 
zł. Wykonawcą jest firma PRD 
Gostynin. Droga ma być zmoder-
nizowana do 30 października tego 
roku.

Powiat gostyniński uzyskał do-
finansowanie w wysokości 50 
proc. kosztów inwestycji z Mazo-
wieckiego Urzędu Wojewódzkie-
go. Podpisanie umowy i przeka-
zanie placu budowy nastąpiło 28 
czerwca. Wygrała go firma PRD 
Gostynin, która złożyła najatrak-
cyjniejszą cenę. Starostwo Po-
wiatowe w Gostyninie na realiza-
cję zadania zabezpieczyło kwotę 
3.979.518 zł, co oznacza, że zaosz-
czędzi ok. 780 tys. zł. Firma dała 
też gwarancję na wykonanie robót 
na 60 miesięcy.

Wykonawca PRD już sfrezował 
istniejącą warstwę asfaltu. Firma 
rozbierze też fragmenty istniejące-
go chodnika, bowiem droga zosta-
nie poszerzona z obecnych 4 m do 

6 metrów szerokości. Dodatkowo 
będą utwardzone pobocza o szero-
kości 1 m z każdej strony. Później 
zostaną ułożone nowe chodniki  
o szerokości od 1,5 do 2 m. Łącz-
na powierzchnia chodników to 
1.000 m2. Stara kostka brukowa 
ma być ułożona na palety i dostar-
czona do starostwa. 

 Będzie też 5 zatoczek auto-
busowych oraz zjazdy na posesje 
i pola o szerokości od 5 do 9 m  
i odtworzone rowy. Zaplanowano 

przepusty o średnicy rur od 400 
do 600 mm, z montażem ścianek 
czołowych.

Na odcinku 52 m w Trębkach 
rów będzie przykryty. Pod nim 
będzie przebiegać rura o średnicy 
500 mm. Na całości drogi, czyli 
na powierzchni zostanie ułożona 
11 cm nowej warstwy bitumicz-
nej.

Po modernizacji skrzyżowanie 
drogi powiatowej z drugą drogą 
powiatową Gostynin – Kamien-

na do Żychlina będzie bezpiecz-
niejsze. Teraz na skrzyżowaniu 
wprawdzie jest znak STOP, ale 
widoczność jest bardzo zła. Trzy 
lata temu doszło tutaj do wypad-
ku samochodowego, w którym 
zginęła kobieta. Po modernizacji 
centrum Trębek, aż do kościoła 
całkowicie zmieni swój wygląd. 
Kierowcy jadący od strony Gąbi-
na będą mieli łatwiejszy dojazd do 
węzła wjazdowego na autostradę 
A2.  dag

2,5 km odcinek drogi powiatowej przez Trębki do granicy z woj. łódzkim zostanie zmodernizowany. 
dojazd do A2 zostanie poszerzony do 6 m. wykonawca już sfrezował istniejący asfalt.
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To pierwszy krok oSp 
wola kałkowa, by 
zrealizować marzenia 
o włączeniu jednostki 
do krajowego 
Systemu ratowniczo-
Gaśniczego. 
warunkiem włączenia 
było posiadanie 
nowego wozu 
gaśniczego.

Nowa propozycja lokalizacji komisariatu policji w Żychlinie to plac 
przed mostem na Słudwi.
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Żychlin | Samorząd wskazał nową lokalizację pod komisariat

KWP bada 2 nowe lokalizacje
Komenda Wojewódzka Policji w Łodzi sprawdza dwie kolejną lokalizację 
posadowienie nowego Komisariatu Policji w Żychlinie.  
Pierwsza nieruchomość znajduje się na rogu ulicy Narutowicza, po prawej  
stronie, przez mostem, nad Słudwią. Druga u zbiegu ulic Barlickiego i Aleje 
Racławickie. KWP czeka na odpowiedź burmistrza.

Pierwsza lokalizacja wskaza-
na przez samorządowców Ale-
je Racławickie, za urzędem, zo-
stała odrzucona, bowiem badania 
geotechniczne i opinia warunków 
wodno-gruntowych dla tej lokali-
zacji wypadła niekorzystnie.

Dwie następne lokalizacje są 
analizowane. “Burmistrz Gminy 
Żychlin nadal nie udzielił odpo-
wiedzi na pismo KWP w Łodzi 

dotyczące wyjaśnienia sytuacji 
prawnej i faktycznej dwóch wstęp-
nie wytypowanych przez nas loka-
lizacji pod budowę nowej siedziby 
KP w Żychlinie, a także wskaza-
nia realnych terminów niezbęd-
nych na doprowadzenie nierucho-
mości do stanu umożliwiającego 
przejęcie przez Skarb Państwa – 
czytamy w piśmie do redakcji z  
Wydział Inwestycji i Remon-

tów KWP w Łodzi. Przypomnij-
my, że 540 tys. zł KWP w Łodzi 
miała zabezpieczone w budżecie 
już na początku 2018 roku. Pra-
wie rok trwało ustalanie zakresu 
prac modernizacyjnych w obec-
nej lokalizacji komisariatu przy 
ul. Łukasińskiego. Wreszcie pod-
jęło decyzję, by szukać innych te-
renów pod lokalizację nowego 
komisariatu, gdyż w obecnej lo-

kalizacji możliwości rozbudowy 
są niewielkie. W grudniu ubiegłe-
go roku burmistrz Żychlina spo-
tkał się z przedstawicielami KWP 
w Łodzi i zaproponował lokali-
zację przy Alejach Racławickich. 
Na początku marca KWP miała 
już negatywną ekspertyzę. Można 
się spodziewać, że jeszcze w wa-
kacje będzie wiadomo, czy nowa 
lokalizacja budowy Komisariatu 
Policji w Żychlinie zostanie zaak-
ceptowana.

Mieszkańcy gminy Żychlin, 
Bedlno i Oporów mają nadzieję, 
że wraz z wybudowaniem nowe-
go komisariatu zwiększy się ob-
sada etatowa, a komisariat będzie 
czynny całą dobę. Najważniejsze, 
by funkcjonariusze byli na miej-
scu, co powinno, w razie potrzeby, 
gwarantować szybszą interwencję. 
 Dorota Grąbczewska
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Gmina Bedlno | oświadczenia majątkowe włodarzy gminy

Ile zarobił wójt, skarbnik, 
sekretarz oraz urzędnicy
Sprawdziliśmy oświadczenia majątkowe włodarzy gminy Bedlno  
na koniec 2018 roku. To ich drugie oświadczenie majątkowe, po wyborach 
samorządowych w 2018 roku. Pierwsze składali po objęciu stanowisk. 
Teraz to pierwsze oświadczenie za cały rok, składane do końca kwietnia. 
Zajrzeliśmy też do oświadczeń pracowników urzędu.

 Józef Ignaczewski, wójt 
gminy, na koniec 2018 roku wójt 
miał zaoszczędzone 130.000 zł 
(współwłasność małżeńska). Nie 
miał kredytów.

Wójt posiada dom o po-
wierzchni 142 m2, o wartości 
284.000 zł oraz gospodarstwo 
rolne o powierzchni 8,9636 ha  
o wartości 270.000 zł wraz z mu-
rowaną zabudową.

Posiada samochód osobowy 
Seat Ibiza z 2009 r o wartości 
12.000 zł (współwłasność mał-
żeńska). Z gospodarstwa osią-
gnął przychód 31.400 zł i dochód 
12.000 zł. W 2018 roku z tytu-
łu zatrudnienia osiągnął dochód 
w wysokości 74.115 zł. Dochód 
żony z tytułu zatrudnienia 33.309 
zł, zwrot podatku 2.319 zł, dopła-

ty obszarowe 8.635 zł, premia za-
lesieniowa 1.106 zł.

 mirosława Gal-Grabow-
ska, sekretarz, na koniec  
2018 r. miał zgromadzone 3.328 
USD. Na koniec 2018 r. nie mia-
ła kredytów.

Posiada papiery wartościo-
we Agroton 230, Asbis 200, Bu-
dimex 10, KGHM 170, PZU 
SA 140, Radpol 117 o wartości 
24.600 zł.

Posiada dom o powierzchni 
248 m2, o wartości ok. 650.000 zł 
(współwłasność ½). Ponadto po-
siada działkę letniskową o warto-
ści 100.000 zł oraz domek letni-
skowy 24 m2 o wartości 20.000 
zł. Nie posiada mienia ruchome-
go o wartości 10.000 zł.

W 2018 roku nie miała docho-
du, nie pracowała.

 Elżbieta Czajka, skarbnik, 
na koniec 2018 roku miała zaosz-

czędzone 28.772 zł. Nie posiada 
własnościowego domu, ani swo-
jego mieszkania. Na koniec 2018 
roku nie miała kredytów.

Posiada samochód osobowy 
Citroen z 2014 roku.

W 2018 roku uzyskała docho-
dy z pracy w Specjalnym Ośrod-
ku Szkolno-Wychowawczym nr 2  
w Kutnie uzyskując 36.271 zł. 
Pracowała też w I LO im. J.H. 
Dąbrowskiego w Kutnie uzysku-
jąc dochód 52.332 zł, umowa zle-
cenie 5.000 zł.

 Aneta Ciężarek, była 
skarbnik gminy, na koniec 2018 
roku miała zaoszczędzone 2.390 
zł. Spłaca kredyt zaciągnięty 
12.04.2017 r. na remont miesz-
kania w wysokości 37.387 zł. Na 
dzień 28 grudnia 2018 r. do spła-
ty zostało 19.129 zł, oprocento-
wanie zmienne 7,96 proc. Spłaca 
też kredyt w wysokości 10.309 zł 
w Banku Pekao SA. Kredyt za-

ciągnięty 18.08.2017 r.. Na dzień 
28.12.2018 r. do spłaty zostało 
5.899 zł. Oprocentowanie 8,99 
proc. 

Posiada spółdzielcze własno-
ściowe prawo do lokalu o po-
wierzchni 58,32 m2, o warto-
ści 42.600 zł. Posiada też drugie 
mieszkanie o powierzchni 37,8 
m2 – o wartości 50.000 zł (spa-
dek po zmarłym ojcu) oraz garaż 
o powierzchni 19 m2 o wartości 
5.000 zł.

Jeździ samochodem marki 
KIA Sportage o poj. 1591 cm3, 

 z 2013 roku.
Dochody z tytułu zatrudnienia 

w UG Bedlno do 28.12.2018 r. to 
kwota 107.574 zł, zlecenie z UG 
Bedlno 247,5 zł.

 Anna Florczak, inspektor 
ds. windykacji należności, na 
koniec roku miała zaoszczędzone 
65.000 zł (wspólnota małżeńska), 
na koniec 2017 r. miała 39.000 zł 
oszczędności. Nie miała kredytu

Posiada dom o powierzchni 
80 m2, o wartości 80.000 zł oraz 
mieszkanie spółdzielcze własno-
ściowe o powierzchni 46,5 m2, 
o wartości 140.000 zł (wspólno-
ta małżeńska). Posiada też go-
spodarstwo rolne o powierzch-

ni 1,4886 ha o wartości 60.000 
zł wraz z budynkami inwentar-
sko-składowymi. Jeździ samo-
chodem Volkswagenem Touran 
z 2014 roku (wspólnota małżeń-
ska). W 2018 roku z gospodar-
stwa osiągnęła przychód w wy-
sokości 9.000 zł, dochód 5.000 
zł. Dostała też dopłaty obszarowe 
w wys. 975 zł i podatek akcyzo-
wy 127,7 zł. Z tytułu zatrudnienia 
za 2018 rok otrzymała 46.107 zł. 
Rok wcześniej 45.825 zł.

 Łucja myszkowska, in-
spektor ds. księgowości po-
datkowej, na koniec 2018 roku 
nie posiadała oszczędności. Spła-
ca kredyt hipoteczny na budowę 
domu zaciągnięty w wysokości 
108.476 CHF, spłata do września 
2040 roku. Na koniec roku do 
spłaty zostało 81.881 CHF.

Posiada dom o powierzch-
ni 155 m2, o wartości 400.000 zł 
(wspólnota małżeńska). Z mę-
żem posiada działkę 1.160 m2  
o wartości 11.000 zł oraz udział 
1/10 działki 2.106 m2 o warto-
ści 1.000 zł. Z mężem jeździ  
samochodem Volvo V60 z 2014 
roku.

Dochód za 2018 r. z tytułu za-
trudnienia w UG Bedlno 46.280 

zł. Rok wcześniej porównywalna 
kwota.

 Alina Kowalczyk, inspek-
tor ds. wymiaru zobowiązań 
pieniężnych, na koniec roku 
miała zaoszczędzone 10.700 zł. 
Rok wcześniej 75.000 zł. Na ko-
niec roku nie miała kredytu.

Posiada dom o powierzch-
ni 200 m2, o wartości 220.000 
zł oraz mieszkanie o powierzch-
ni 57,07 m2 o wartości 250.000 zł 
(wspólnota małżeńska). Ponad-
to posiadają gospodarstwo rolne  
o powierzchni 1,0002 ha, o war-
tości 70.000 zł.

Nie posiada mienia o wartości 
ponad 10.000 zł. Przychód z go-
spodarstwa to 11.000 zł, dochód 
6.000 zł. Dochód z tytułu za-
trudnienia w 2018 r. to 46.219 zł  
(w 2017 r. dochód 45.970 zł) oraz 
650 zł dieta za wybory samorzą-
dowe.

 Kinga Ganclerz z domu 
Włodarczyk, referent ds. go-
spodarki komunalnej i prze-
strzennej, na koniec roku miała 
na koncie 694 zł. Na stronie BIP 
brak strony z danymi dotyczący-
mi ewentualnych kredytów.

Posiada dom o powierzch-
ni 130 m2, o wartości 130.000 zł 
(współwłasność) oraz gospodar-
stwo rolne o powierzchni 12,1507 
ha o wartości 180.000 zł. Zabudo-
wa mieszkalna i budynki gospo-
darcze (współwłasność). Nie ma 
mienia o wartości ponad 10.000 
zł.

Z tytułu zatrudnienia w UG 
Bedlno w 2018 r. zarobiła 31.924 
zł (rok wcześniej 30.700 zł),  
z dzierżawy 500 zł (jak rok 
temu), umowa zlecenie 500 zł.  

DOrOta 
GrąbCzewska

zychlin@lowiczanin.info
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Czesławów | Termomodernizacja świetlicy na półmetku

Elewacja będzie szaro-pomarańczowa
Żychlińska spółka Mig-
Ma, dociepla budynek 
świetlicy wiejskiej  
w Czesławowie. 

Układana jest 15 cm warstwa 
styropianu. Przy okazji dociepla-
nia ścian wymieniono okna na 
parterze, będą wymienione wro-
ta na nowe. Jak mówi nam sołtys 
Sławomir Rzymski, elewacja ma 
być w kolorze szarym, z poma-
rańczowym pasem na wysokości 
okien. Dodatkowo przed świetlicą 
zostanie ułożona kostka brukowa 
na szerokości 5 m, na której będą 
ustawiane stoły i ławy. Zrobione 
zostanie też wejście dla osób nie-
pełnosprawnych. 

Tym samym zostanie zakoń-
czony kilkuletni proces moder-
nizacji największego w gminie 
budynku świetlicy wiejskiej, któ-
ry przed laty był budowany jako 
strażnica OSP. Bez wsparcia fi-
nansowego gminy byłoby to nie-
możliwe, bowiem fundusz sołecki 
jest zbyt mały.

W ubiegłym roku zmoder-
nizowano wnętrze świetlicy. 
Zrobiono kuchnię i sanitariaty. 

Zamontowano ogrzewanie za po-
mocą promienników. Przed świe-
tlicą zamontowano wówczas kil-
ka urządzeń do ćwiczeń, z których 

korzystają zarówno dzieci, jak 
i dorośli. Lokalna społeczność  
z sołtysem na czele wykonała wie-
le prac na zewnątrz w czynie spo-

łecznym. Urządzono piaskownicę 
dla dzieci, zamontowano bujacz-
ki. Mieszkańcy utwardzili wjazd 
na teren wokół świetlicy z trelin-
ki zdemontowanej z terenów miej-
skich,. Urządzono teren zielony. 
Wzdłuż ogrodzenia posadzono 
nowe drzewka i krzewy. Ziemię 
wokół nich wyłożono agrowłókni-
ną, wysypano białymi kamykami.

– Obrzeża i 8 ton kamyków za-
kupiła gmina, mieszkańcy wszyst-
ko urządzili sami – mówi sołtys. 
– Po zakończeniu termomoder-
nizacji uporządkujemy pozosta-
łą część terenu przed świetlicą. 
Na piętrze świetlicy mamy salę 
sportową. W przyszłości marzy 
się nam zrobienie jeszcze tarasu 
na uskoku budynku. W miejscu 
obecnego okna chcemy wstawić 
drzwi, by prowadziły na taras. To 
duże zadanie. Taras trzeba wyło-
żyć płytkami, zrobić balustradę. 
Mam nadzieję, że w przyszłości 
uda się nam to zrealizować. Póki 
co, cieszymy się, że świetlica 
może służyć lokalnej społeczno-
ści. Jest miejsce zarówno dla dzie-
ci, jak i dla dorosłych. W sierpniu 
planujemy zorganizować piknik 
rodzinny.  dag

Oporów | Gmina dostała dotację 90.000zł

Będzie budowa boiska 
przy szkole w Oporowie
Kilka dni temu wójt 
Oporowa Robert 
Pawlikowski otrzymał 
informacje, że wniosek 
na budowę boiska 
wielofunkcyjnego przy 
szkole w Oporowie uzyskał 
akceptację, a gmina 
dostanie 90.000 zł dotacji 
na realizacje inwestycji.

– Mam nadzieję, że jeszcze  
w lipcu, lub na początku sierpnia 
podpiszę umowę z Urzędem Mar-
szałkowskim w Łodzi na przeka-
zanie nam dotacji – mówi wójt. 
– Zaraz po tym będziemy ogła-
szać przetarg i szukać wykonaw-
cy. Mam nadzieje, że tym razem 
uda się na zrealizować inwestycję.

Gmina chce wybudować bo-
isko wielofunkcyjne o wymiarach 
30x15 m, czyli o powierzchni 450 
m2. Nawierzchnia będzie poliure-
tanowa z wyznaczeniem linii do 
gry w piłkę koszykową, siatkową 
i tenisa ziemnego.

Przypomnijmy, że rok temu 
gmina też dostała dotację na re-

alizację inwestycji, wtedy było to 
80.000 zł. Umowę z wykonawcą, 
firmą Elvis, gmina podpisała w li-
stopadzie, zaś 23 listopada firma 
weszła na plac budowy. 

Wykorytowano nawet teren 
pod budowę boiska, ale aura nie 
pozwoliła na realizację inwestycji 
do końca roku. Technologia ukła-
dania nawierzchni poliuretanowej 
wymaga odpowiedniej tempera-
tury. Umowy na dotację z Urzę-
dem Marszałkowskim w Łodzi 
nie udało się przedłużyć na 2019 
rok. W efekcie wykonawca mu-
siał zejść z placu budowy, a gmi-
na jeszcze raz aplikowała o unijną 
dotację.  dag

Czesławów | Zmodernizowano 2 km drogi

Mieszkańcy doczekali się porządnej drogi
Na początku lipca PRD Kutno  
zakończyło modernizację 2.015 m drogi 
Czesławów - Drzewoszki. Inwestycja 
kosztowała blisko 1,4 mln zł.

Na tę inwestycję mieszkańcy 
Czesławowa czekali od kilku lat. 
Modernizacja miała być już rok 
wcześniej, ale po drodze pojawi-
ły się kłopoty z uzyskaniem dota-
cji unijnej w wysokości 200.000 zł  
z Urzędu Marszałkowskiego  
w Łodzi za pośrednictwem Sto-
warzyszenia Rozwoju Gmin Cen-
trum na realizację inicjatywy Li-
der w ramach Rozwoju Obszarów 
Wiejskich. Dokumentację tech-
niczną na modernizację drogi 
urząd otrzymał w kwietniu 2016 
roku. Niestety, procedury zwią-
zane z pozyskaniem środków 
unijnych bardzo się przedłużały. 
Początkowo była mowa o dota-
cji 300.000 zł, ostatecznie zostało 
200.000 złotych.

Szacunkowy kosztorys inwe-
stycji wyliczono na 955.000 zł. 
Po przetargu ogłoszonym w tym 
roku, gdy ceny poszły w górę, oka-
zało się, że najniższą ofertę złoży-
ło Przedsiębiorstwo Robót Dro-
gowych w Kutnie. Za wykonanie 
prac zadeklarowało 1.388.388 zł, 
co oznaczało, że gmina musiała 
dołożyć 223.000 złotych.

To droga inwestycja, ale miesz-
kańcy Czesławowa są bardzo za-
dowoleni. Po ostatniej zimie as-
faltowa droga przez wieś w kilku 
miejscach była w fatalnym stanie. 
Za wsią droga była gruntowa, choć 
tamtędy jeździł autobus szkolny. 
Teraz droga na całym odcinku jest 
asfaltowa. Została też poszerzona z 
3 do 4 m. Na odcinku przez wieś 

odtworzono rowy, zrobiono zjaz-
dy na posesje i na pola. Wykona-
no pobocza z tłucznia. Wprawdzie 
zjazdy wykonano również z tłucz-
nia, ale wielu rolników indywidu-
alnie już dogadywało się z PRD, 
by zjazdy również pokryć masą 
bitumiczną. Mieszkańcy ponieśli 
koszt 50 zł/m2. Odcinek drogi poza 
wsią teraz też jest asfaltowy. Nie-
stety, tam już nie zrobiono rowów 
wzdłuż drogi, w którą worali się 
mieszkańcy. Droga jest tylko nieco 
wyniesiona ponad pola.

– Jestem zadowolony, że uda-
ło się przeprowadzić gruntow-
ny remont drogi tak potrzebnej 
mieszkańcom – mówi Sławomir 
Rzymkowski, sołtys Czesławo-
wa. – Wykonawca pracę wykonał 
rzetelnie. Była solidna podbudo-
wa i trzy warstwy asfaltu (docelo-
wo miało być 8 cm asfaltu – przyp. 
red.). Myślę, że droga posłuży nam 
przez wiele lat. Wioska nabrała 
wyglądu. Na wykonaną pracę PRD 
dało 60-miesięczną gwarancję.  dagPo wielu latach mieszkańcy Czesławowa mają nową, równą drogę.
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Urząd zakupił kamień i obrzeża. nasadzenia na skalniakach wykonali 
mieszkańcy czesławowa.
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Gmina chce wybudować 
boisko wielofunkcyjne  
o wymiarach 30x15m 
z nawierzchnią 
poliuretanową.
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Gmina Sanniki | Aktywizacja sołectw 

40 tys. zł na 4 mikroprojekty 
Umowy na dofinansowanie 

modernizacji świetlicy w Barci-
ku Nowym, strażnicy Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Wólce, remizy 
strażackiej w Lwówku oraz świe-
tlicy w Czyżewie pieniędzmi tzw. 
„Mazowieckiego instrumentu ak-
tywizacji sołectw” podpisał w 
piątek, 12 lipca burmistrz miasta  
i gminy Sanniki. 

Każda z owych modernizacji 
zostanie dofinansowana kwota-
mi po 10 tys. zł. Taką samą kwo-
tę gmina deklaruje też jako wkład 
własny. Oprócz tego sannickie-
mu samorządowi udało się pozy-
skać 12 tysięcy złotych na remont 
drzwi garażowych w budyn-
ku Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Krubinie. W tym przypadku 
nie był wymagany wkład własny,  
a pieniądze pochodzą z programu 
Mazowieckiego Urzędu Marszał-
kowskiego „Mazowieckie strażni-
ce OSP 2019”.

Tego samego dnia podpisana 
została również umowa na do-

finansowanie modernizacji sali 
gimnastycznej w SP w Sanni-
kach kwotą 96.250 zł. O tym do-
finansowaniu pisaliśmy szerzej 
w poprzednim numerze Nowego 
Łowiczanina. Teraz doszło do sfor-
malizowania umowy na piśmie. 

Umowy dotyczące pieniędzy  
z mazowieckich programów 
wsparcia w pałacu w Sannikach 
tego dnia podpisywali: wicemar-
szałek Wiesław Raboszuk, rad-
ny województwa mazowieckiego 
Adam Orliński oraz beneficjenci  
z powiatu gostynińskiego m.in. 
starosta – Arkadiusz Boruszewski, 
wicestarosta – Maria Wróblewska, 
burmistrz miasta i gminy Sanniki 
Gabriel Wieczorek oraz skarbnik 
Marlena Kunikowska. – Teraz bę-
dziemy musieli wprowadzić pie-
niądze do naszego budżetu, a do 
tego będzie konieczne zwołanie 
jeszcze w lipcu sesji nadzwyczaj-
nej – powiedziała nam skarbnik 
Kunikowska. Później ogłoszone 
zostaną przetargi.  mak 

mysłaków | ciężki sprzęt wjeżdża na plac budowy w sąsiedztwie przejazdu 

Prace na torach przyczyną utrudnień drogowych
Tymczasowych utrudnień 
drogowych mogą 
spodziewać się jeszcze 
przez co najmniej kilka 
najbliższych dni kierowcy 
na przejeździe kolejowym  
w Mysłakowie (Arkadii)  
– w ciągu drogi krajowej  
nr 70 z Łowicza w kierunku 
Skierniewic.

Jak nas zapewniono na miej-
scu, utrudnienia mają charakter 
tymczasowy, nie powinny jed-
norazowo trwać dłużej niż kil-
ka minut, ale mogą powtarzać 
się nawet kilkanaście razy w cią-
gu dnia. Mimo, że zarówno dla 
pracujących tam osób, jak i dla 
kierowców jadących „siedem-
dziesiątką” nie jest to komforto-
wa sytuacja, według Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Au-
tostrad nie było potrzeby wyzna-
czania objazdów. 

Utrudnienia są związane 
przede wszystkim z tym, że na to-
rach w bezpośrednim sąsiedztwie 
przejazdu trwają roboty związane 
z wykonywaniem nieco innej niż 
na całym szlaku kolejowym pod-
budowy pod torowisko. – Akurat 

w tym rejonie jest tzw. kurzawa, 
co wykazały badania geologicz-
ne. Grunt pod torowiskiem trze-
ba ustabilizować większą ilo-
ścią betonu. – dowiedzieliśmy 
się od przedstawiciela wykonaw-
cy robót. Samochody z betonem 

oraz elementami konstrukcyjny-
mi wjeżdżają na plac budowy w 
bezpośrednim sąsiedztwie roga-
tek. Wtedy ruchem samochodów 
na drodze krajowej kierują ubrani  
w odblaskowe kamizelki pracow-
nicy wykonawcy robót.  mak 

Gmina Nieborów | plan zagospodarowania przestrzennego

Zmiany dotyczą 11 fragmentów
Rada Gminy Nieborów jednogłośnie, na sesji  
24 czerwca, przyjęła uchwałę w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentów wsi Bednary, Bełchów, Bobrowniki, 
Michałówek, Nieborów i Piaski. W sumie obejmowała 
ona 11 fragmentów, które mają różne przeznaczenie.

Zmiany te na sesji przedsta-
wił urbanista Andrzej Bargieła. 
W Bednarach wytyczono tereny 
zabudowy mieszkaniowej jedno-
rodzinnej z usługami oraz obszar 
pod poszerzenie drogi powiatowej 
2714 Ruszki – Kompina. W Beł-
chowie – również tereny zabudo-
wy mieszkaniowej jednorodzinnej 
z usługami, które dotąd były tylko 
w studium.

W Bobrownikach na dużym 
obszarze, na wniosek potencjal-
nego inwestora, samorząd wpro-
wadził zabudowę usługową, któ-
ra pozwoli na budowę obiektów  
z zakresu obsługi turystyki, ga-
stronomii i hotelarstwa. 

W Michałówku tereny, które  
w starym planie przeznaczone 
były pod zabudowę rekreacyj-
ną zmieniono na tereny zabudo-
wy mieszkaniowej jednorodzinnej 
(całorocznej). Zaplanowano też 

drogi dojazdowe, tereny rolnicze 
z zabudową zagrodową oraz lasy. 

W Nieborowie zmiany dotyczą 
kilku obszarów, m.in. okolic straż-
nicy OSP, do terenu parafii, gdzie 
zwiększono pas zabudowy miesz-
kaniowej jednorodzinnej z usłu-
gami, który dotąd był szerokości  
50 m. Przy drodze (obecnie śle-
pej), która kiedyś prowadziła do 
Skierniewic, są trudne do zago-
spodarowania działki – łąki. Wła-
ściciele wnioskowali, aby je rów-
nież przeznaczyć pod zabudowę, 
co w planie umożliwiono. 

W okolicach remizy, gdzie do-
tąd zabudowa możliwa była tylko 
po stronie północnej, dopuszczona 
zostanie również po południowej, 
ale tylko dopuszczona tam będzie 
zabudowa zagrodowa, ponieważ 
są tam grunty klasy III B. 

Kolejny teren w Nieborowie, 
przy drodze do Bolimowa, na 

wniosek właściciela gospodar-
stwa agroturystycznego, został 
również przeznaczony pod zabu-
dowę, przy czym w planie zosta-
ła wytyczona nowa droga, aby do 
działki był dojazd. 

Zmiany dotyczą też stadionu  
w Nieborowie i dawnego campin-

gu i terenów poniżej. Właściciel 
campingu wnioskował o zmianę 
parametrów zabudowy i zmodyfi-
kowanie przebiegu dróg – w sta-
rym planie zaznaczony był inny 
przebieg drogi krajowej, prowa-
dzącej w ścianie lasu. Wiadomo, 
że droga taka nie powstanie. 

W Nieborowie za parkiem, 
przy skrzyżowaniu drogi na Pia-
ski, właściciel działki chce pobu-
dować w głębi jeszcze jeden dom. 
Wprowadzona zmiana umożliwia 
to tylko wówczas, jeśli będzie to 
zabudowa zagrodowa (realizowa-
na przez rolnika). 

Ostatni fragment dotyczy dział-
ki w Piaskach, gdzie jest poten-
cjalny inwestor zainteresowany 
budową domu weselnego lub re-
stauracji. 

Wszystkie zmiany zostały za-
akceptowane przez właścicieli 
gruntów. W czasie, gdy propono-
wane zmiany były wyłożone do 
publicznego wglądu, nikt do nich 
nie wniósł uwag. Radni też nie 
mieli wątpliwości, aby uchwałę 
przyjąć. 

Na tej samej sesji Rada Gmi-
ny Nieborów wyraziła zgodę na 
przystąpienie do zmiany planu za-
gospodarowania przestrzennego 
w Dzierzgowie. Wójt Jarosław Pa-
puga przyznał, że to firma Panat-
toni Europe (czyli deweloper po-
wierzchni przemysłowych) chce 
budować tam magazyny. Firma 
jest zainteresowana zmianą planu 
na bardzo dużym obszarze – przy 
autostradzie A2 i drodze krajo-
wej nr 70. Z tego, co udało mu się 
ustalić, inwestor zawierał wstęp-
ne umowy, które nie są sfinalizo-
wane, dotyczące zakupu gruntów 
na mniejszym terenie – jedynie od 
A2 do linii wysokiego napięcia, 
więc gmina będzie musiała do-
brze rozważyć to, jakie zmiany na 
tym terenie wprowadzić i czy – w 
przypadku scalenia – nie będą one 
w kolizji z dojazdami do nierucho-
mości. Uchwałę o przystąpieniu 
do zmian w tym planie radni rów-
nież przyjęli jednogłośnie. mwk 

Podczas wyjazdów ciężarówek i ciężkiego sprzętu z placu budowy przy torach ruchem kierują 
przedstawiciele wykonawcy robót. 
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Andrzej Bargieła pokazuje na mapie obszary, dla których radni za chwilę przyjmą miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego.
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Rolnictwo | wybory do izb rolniczych

Do wyborów pójdą rolnicy 
z gminy Żychlin i Bedlno
Wojewódzkie Izby Rolnicze w woj. łódzkim  
i mazowieckim 5 lipca ogłosiły informację  
o zarejestrowanych kandydatach na radnych do izb 
powiatowych w poszczególnych gminach.

W gminie Oporów i gminie 
Pacyna wyborów nie będzie, bo-
wiem zgłoszono tylko 2 kandy-
datów, podczas gdy były tylko 2 
mandaty. Dlatego z mocy prawa 
zgłoszeni kandydaci są już człon-
kami izb powiatowych. Wybory 
28 lipca odbędą się tylko w gmi-
nie Żychlin i gminie Bedlno. Gło-
sować można w godz. 8.00-18.00.

Komisje wyborcze w obu gmi-
nach będą zorganizowane w urzę-
dach gmin. Prawo do głosowania 
mają rolnicy posiadający ponad 1 
ha gruntów, którzy płacą podatek 
rolny lub płacą podatek dochodo-
wy od działów specjalnych pro-
dukcji rolniczej oraz członkowie 
spółdzielni rolniczych, które mają 
grunty.

Warunkiem rejestracji kandy-
datów było zebranie 50 podpisów 
poparcia od rolników.

Gmina Żychlin
Komisja okręgowa zarejestro-

wała trzech kandydatów: Rafa-
ła Gątarka lat 40, zamieszkałego 
Dobrzelin, Henryka Studzińskie-
go lat 61, zamieszkałego Grabie 
oraz Andrzeja Szymańskiego lat 
59, zamieszkałego Żychlin.

Gmina bedlno
Komisja okręgowa zarejestro-

wała 4 kandydatów: Andrze-
ja Górczyńskiego – 45 lat, za-
mieszkały Wola Kałkowa, Marka 
Jankowskiego wiek 50 lat, za-
mieszkałego Kamilew, Konrada 
Olejniczaka lat 48, zamieszkałego 
w Józefowie oraz Tomasz Sołty-
szewskiego lat 42, zamieszkałego 
w Gosławicach.

bez wyborów  
w gminie Oporów  
i Pacyna
W gminie Oporów radnymi 

Powiatowej Izby w Kutnie zostali  
z mocy prawa: Robert Pawlikow-
ski lat 51, zamieszkały Oporów 
oraz Marcin Szafran lat 35, za-
mieszkały Mnich Oporów.

W gminie Pacyna radnymi Po-
wiatowej Izby Rolniczej w Go-
styninie zostali: Andrzej Świer-
czyński z Kąt i Łukasz Adamczyk  
z Anatolina.  dag

w gminie oporów 
i gminie pacyna 
wyborów nie będzie, 
zgłoszono  
tylko 2 kandydatów.

Żychlin | Zespół Szkół przy ul. narutowicza

Uczniowie gościli  
we Włoszech
Pięcioro uczniów z Zespołu Szkół w Żychlinie: Mateusz Florczak,  
Adrian Ratajczyk, Adrian Kapusta, Dawid Ratajczyk, Bartłomiej Ciesielski  
wraz z nauczycielami Bogdanem Kciukiem i Mariuszem Witczakiem  
od 3 do 9 czerwca przebywało w Santa Croce di Magliano we Włoszech.

Była to już trzecia wizyta w ra-
mach programu Erasmus+, pro-
jektu „Step up with Google Tools 
and Mobile Apps”, który dotyczy 
wykorzystania technologii infor-
macyjnych w procesie uczenia 
się. Grupa, w skład której wcho-
dzą: Portugalia, Włochy, Turcja, 
Macedonia i Polska współtworzy 
międzynarodowy projekt, któ-
ry ma na celu pomoc uczniom 
zdobywać, rozwijać i doskonalić 
umiejętności cyfrowe, informa-
tyczne i technologiczne. Można 
je zdobywać i rozwijać poprzez 
innowacyjne nauczanie i uczenie 
się, poprzez efektywne korzysta-
nie z urządzeń cyfrowych, takich 
jak: smartfony, tablety czy iPady.

Grupa z Zespołu Szkół w Ży-
chlinie dotarła do Santa Croce 
di Magliano, małego miasteczka 

w środkowym regionie Włoch, 
przed południem, gdzie została 
mile powitana przez nauczycieli 
i rodziny goszczące. 

Podczas pobytu we Włoszech 
młodzież ze wszystkich szkół 

partnerskich połączona w gru-
py międzynarodowe pracowa-
ła wspólnie przy użyciu różnych 
narzędzi internetowych i apli-
kacji mobilnych takich jak: Pa-
dlet, Today’s Meet, Storybird, 

Power League, Voice Thread  
i innych. 

– Praca z tymi aplikacjami po-
przedzona była wcześniejszym 
przygotowaniem w swoich szko-
łach – mówi Bogdan Kciuk, ko-
ordynator projektu. – Czas spę-
dzony na spotkaniu projektowym 
to nie tylko zajęcia i warsztaty, 
ale również możliwość pozna-
nia nowych kolegów, a przede 
wszystkim zwiększenie poziomu 
projektowego języka angielskie-
go oraz rozwijanie komunikacji 
i umiejętności współpracy, popra-
wianie swojej wiedzy i świado-
mości kulturowej.

Podczas pobytu we Włoszech 
uczestnicy projektu zwiedzili cie-
kawe miejsca regionu: Bonefro, 
San Giuliano di Puglia, Colle-
torto, Agnone i Termoli. Zwie-
dzili Muzeum Fotografii Tony’e-
go Vaccaro, Muzeum Paleolitu, 
historyczną odlewnię dzwonów 
Marinelli. Gościli na farmie „Pa-
ladino”, gdzie zapoznali się z 
domową produkcją serów re-
gionalnych. Zobaczyli Park Pa-
mięci czyli „Parco della memoria”  
w San Giuliano di Puglia – wy-
budowany na pamiątkę tragedii 
trzęsienia ziemi w 2002 roku,  
w wyniku którego przestała ist-
nieć szkoła – zginęło 27 dzieci  
i jedna nauczycielka.

– Dzięki spotkaniu projekto-
wemu programu Erasmus+ zdo-
byliśmy nowe doświadczenia, 
nabyliśmy nowych umiejętności, 
poznaliśmy nowe miejsca, za-
wiązaliśmy przyjaźnie, które dłu-
go pozostaną w pamięci dodaje 
Bogdan Kciuk. – Kolejne, czwar-
te spotkanie projektowe w paź-
dzierniku. Tym razem pojedzie-
my do Portugalii. 

mateusz Florczak, Adrian Ratajczyk, Adrian Kapusta,  
Dawid Ratajczyk, Bartłomiej Ciesielski podczas zwiedzania  
włoskich miasteczek.
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DOrOta 
GrąbCzewska

zychlin@lowiczanin.info

NFZ | wysłano 3700 SMS do pacjentów

Od lipca zaćma bez limitów, 
coraz krótsze kolejki

Jak informuje rzecznik Narodo-
wego Funduszu Zdrowia w Łodzi, 
Anna Leder, w lipcu fundusz pod-
pisze aneksy z łódzkimi placów-
kami na bezlimitowe wykonywa-
nie zabiegów zaćmy. To oznacza, 
że kolejki systematycznie będą się 
zmniejszać. 

10 lipca ŁNFZ wysłał do 3700 
pacjentów SMS z informacją  
o krótszym terminie oczekiwania 
na operację usunięcia zaćmy. SMS 
otrzymali pacjenci, którzy w kolej-
ce mieli czekać ponad rok.

Na zabieg usunięcia zaćmy trze-
ba było czekać 1-2 lata, a nawet 
więcej. Decyzją ministra zdrowia 
z 1 kwietnia jest bezlimitowe fi-
nansowanie zabiegów. Teraz decy-
zja jest wdrażana w życie w Łódz-
kiem. Po pierwszych 2 miesiącach 
jej funkcjonowania w Polsce, już 
widać, że wykonano o 11 proc. 
więcej operacji.

– Zgodnie z zapowiedzią ŁOW 
NFZ w lipcu podpisze aneksy do 
umów zwiększające kontrakty pla-

cówek adekwatne do wartości wy-
konanych świadczeń – informuje 
Anna Leder, rzecznik łódzkiego 
NFZ. – W łódzkiem większość 
placówek operuje niemal wszyst-
kich pacjentów w trybie 1 dnia. 
Taki zabieg jest bezpieczny i po-
zwala na szybki powrót do domu, 
uniknięcie zakażeń szpitalnych  
i związanych z nim powikłań. Czas 
oczekiwania w woj. łódzkim też 
się skraca. W niektórych placów-
kach jest to kilka tygodni. Dlatego 
zachęcamy pacjentów, by zmieni-
li placówki na te, w których czas 
oczekiwania na zabieg jest krótszy. 
Wystarczy zabrać skierowanie i po-
informować o zmianie placówki.

Informacje o aktualnym cza-
sie oczekiwania w poszczegól-
nych placówkach można znaleźć 
na stronie https://terminyleczenia.
nfz.gov.pl.

Jak sprawdziliśmy, w ośrod-
kach w Łodzi, dla przypadków 
stabilnych, termin oczekiwania to 
niespełna miesiąc, sierpień 2019, 

ale są też takie, gdy czas oczeki-
wania na zabieg to marzec 2021. 
W Zgierzu pierwszy wolny ter-
min to 1 lipca 2020 r., w Skiernie-
wicach 9.02.2022 r., Bełchatowie 
28.11.2020 r.

W trybie pilnym na operację w 
łódzkich szpitalach czeka się nawet 
kilka dni, w innych do 22 sierpnia.

W naszych szpitalach w Kutnie, 
Łęczycy czy w Łowiczu nie ma 
oddziałów okulistyki, więc ope-
racje zaćmy nie są wykonywane. 
Trzeba szukać innych placówek.

Decyzja ministra zdrowia o bez-
limitowych operacjach oraz ankso-
wanie umów przez NFZ sprawią, 
że kolejki szybko się skracają. Te-
raz ilość wykonanych zabiegów 
usunięcia zaćmy zależy od ilości 
lekarzy i mocy „przerobowych” 
poszczególnych placówek. Sys-
tem usuwania zaćmy ma działać 
w sposób podobny, jak bezkolejko-
we przyjmowanie osób niepełno-
sprawnych w poradniach specjali-
stycznych.  dag

Oporów | fundusz ochrony Gruntów rolnych

Będzie przetarg na drogi
Gmina Oporów otrzymała do-

tację w wys. 115.000 zł z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych w Łodzi na mo-
dernizację drogi Kolonia-Pobórz. 
Wkrótce zostanie rozpisany prze-
targ na wykonanie drogi.

Szacowany koszt zadania to ok. 
250.000 zł, z czego środki z fun-
duszu sołeckiego stanowią 51.833 

zł. Na modernizację drogi pie-
niądze przeznaczyło 5 sołectw: 
Pobórz -10.231 zł, Podgajew – 
10.231 zł, Skarżyn – 9.245 zł, Ku-
rów Wieś – 10.773 zł, Skórzewa – 
11.319 zł.

W tym roku gmina zamierza 
zmodernizować kolejnych ponad 
4 km dróg gminnych i wewnętrz-
nych. Planowana jest również mo-

dernizacja drogi w Mnichu, w Ło-
wiczówce, w Samogoszczy oraz 
drogi wewnętrzne w miejscowo-
ściach Wola Prosperowa, Oporów, 
Kamienna, Szczyt, Kolonia Opo-
rów, Jaworzyna-Skarżynek i Wól-
ka Janki-Lizigłódź 

– Przygotowujemy dokumenta-
cję przetargową na drogi. Chcemy 
zorganizować jeden przetarg na 
wszystkie drogi licząc, że tak bę-
dzie taniej – podkreśla wójt Robert 
Pawlikowski. – Na dniach przetarg 
zostanie ogłoszony.  dag
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Sapy | psy atakują mieszkańców

Nie pilnujesz psa, spodziewaj się kary!
Psy biegające luzem po ulicach, atakujące 
przechodniów lub wybiegające z posesji w pogoni 
za rowerzystami to problemy z jakimi borykają 
się mieszkańcy Gminy Domaniewice. O pomoc 
w rozwiązaniu tego kłopotu apelowała podczas 
ostatniej sesji Rady Gminy Domaniewice,  
27 czerwca, sołtys Sap Katarzyna Łukasik. 
Wcześniej sprawę zgłoszono dzielnicowemu.

Przypomnijmy, że dyskutowany 
podczas posiedzenia radnych pro-
blem występuje w gminie od daw-
na. Choćby kilka miesięcy temu, 
jeszcze w okresie zimowym, wójt 
Paweł Kwiatkowski wystosował 
otwarty apel do mieszkańców 
gminy, w którym sygnalizował ist-
nienie kłopotów, płynących z nie-
sforności psów, które posiadają 
właściciela, a mimo to luzem bie-
gają po wsi, przysparzając zmar-
twień mieszkańcom sąsiednich 
posesji, a w przypadku zwierząt 
oddalających się od miejsca za-
mieszkania na znaczne odległości 
nawet innych miejscowości. 

– Coraz więcej mamy zgłoszeń 
o psach, które formalnie pozosta-
ją pod czyjąś opieką, a mimo to 
nie są dopilnowane. Zdarza się, że 
wybiegają one z posesji atakując 
przechodniów lub goniąc rowe-
rzystów. Trzeba temu zapobiegać, 
a jest to niezwykle ważne choć-
by ze względu na dzieci i osoby 
starsze, które przechadzając się 
w okolicy gospodarstw, szczegól-
nie narażone są na niebezpieczeń-
stwo, bo nie mają się jak bronić – 
przekonywał wójt.

W dyskusji udział brał rów-
nież dzielnicowy, starszy sierżant 
Michał Garstka, który obiecał 
przeprowadzenie wzmożonych 
kontroli na terenie gminy oraz 
wdrożenie innych działań, mają-
cych na celu ograniczenie istnie-
jącego problemu. Z informacji 

przekazanych przez dzielnicowe-
go wynika, że akcja realizowana 
będzie w ramach tzw. programu 

priorytetowego, który zmienia się 
co pół roku. – Podobny problem 
istniał niedawno w Lisiewicach 

Dużych i Małych, a realizacja za-
dań w ramach tego programu po-
zwoliła nam wyeliminować go 

prawie do zera. Mogę zapewnić, 
że w tych miejscowościach rzadko 
pojawiają się tego typu wykrocze-
nia. Oby podobnie było w Sapach 
– relacjonował dzielnicowy.

W rozmowie z naszym reporte-
rem starszy sierżant Michał Garst-
ka przyznał, że kłopot z wałęsa-
jącymi się psami jest zjawiskiem 
powszechnym i trudnym do cał-
kowitej eliminacji, ze względu na 
szeroką skalę występowania oraz 
brak świadomości społecznej. 

– Na pewno zastosujemy wo-
bec nieodpowiedzialnych właści-
cieli środki dyscyplinujące, takie 
jak kary i pouczenia, jednak uwa-
gę zwrócimy również na aspekt 
edukacyjny, by mieszkańcy mie-
li świadomość zagrożenia, jakie 
stwarzają ich psy oraz wynikają-
cych z tego konsekwencji praw-
nych – zauważył. Przypomnijmy, 
że każdy właściciel psa zobowią-
zany jest do pilnowania zwierzę-
cia, a także zachowania wszelkich 
środków ostrożności, mających na 
celu ograniczenie ewentualnego 
zagrożenia, jakie może stworzyć. 
Należy do nich m.in. zabezpiecze-
nie posesji przed ucieczką psa. Po-
nadto, czworonóg powinien posia-
dać aktualne szczepienia zgodne  
z obowiązującymi przepisami. 

Łyszkowice | wymiar kary uzgodniony z prokuraturą 

Wykonawca altany dobrowolnie poddał się karze 
3 tysiące złotych grzywny oraz pokrycie kosztów sądowych 
– taką karę orzekł Sąd Rejonowy w Łowiczu w sprawie 
posłużenia się przez przedsiębiorcę z Kalenic sfałszowanym 
dokumentem przy uzyskaniu zlecenia budowy altany  
w sąsiedztwie Gminnego Ośrodka Kultury w Łyszkowicach. 

Sąd tym samym przychylił się 
do wniosku oskarżonego o do-
browolne poddanie się karze  
w wymiarze uzgodnionym na eta-
pie postępowania w Prokuraturze 
Rejonowej w Łowiczu. O sprawie 
pisaliśmy jesienią ubiegłego roku. 

Jak wynika z ustaleń prokuratu-
ry – właściciel firmy przyznał się 
do posłużenia się sfałszowanym 

dokumentem przy uzyskaniu zle-
cenia budowy altany. 

Sprawa miała swój początek  
w 2017 roku, kiedy to gmina wy-
stąpiła z zapytaniem ofertowym 
dotyczącym budowy altany. Chęć 
jej wybudowania wyraziły dwie 
firmy, w tym wspomniana fir-
ma z Kalenic oraz przedsiębiorca  
z Łyszkowic. Gmina wybrała 

ofertę tańszą o blisko 20 tys. zło-
tych (czyli za ok. 47,5 zł wobec 
konkurencyjnej oferty w wysoko-
ści ok. 67 tys. zł).

Jak się później okazało altana 
została wykonana z tzw. drew-
na tartacznego, zaś według do-
kumentów było to droższe drew-
no sosnowe. Właściciel firmy  
z Kalenic w maju ubiegłego roku 
przyznał w piśmie skierowa-
nym do wójta, że dokument do-
tyczący drewna był sfabrykowa-
ny przez jego pracowników, a on 
sam o tym nic nie wiedział. Wójt 
powiadomił wtedy prokuraturę.  
W trakcie postępowania nie udało 

się ustalić sprawców sfałszowania 
dokumentu. 

Przypomnijmy, że altana była 
jednym z zadań wybranych do 
realizacji przez mieszkańców 
Łyszkowic na zebraniu sołeckim. 
Szybko stała się przedmiotem 
sporu, bo władze gminy zdecy-
dowały się na inny projekt niż ten 
wybrany na zebraniu sołeckim, 
uzasadniając to względami este-
tycznymi i praktycznymi. 

Na gorszą niż wymagana ja-
kość drewna przeznaczonego do 
budowy altany (według projek-
tu przyjętego przez władze gmi-
ny) jako pierwsi zwrócili uwagę 
przedsiębiorcy z Łyszkowic Piotr 
i Grażyna Rykałowie, którzy zło-
żyli drugą, odrzuconą przez gmi-
nę ofertę i tym samym poczuli się 

pokrzywdzeni w postępowaniu 
(Grażyna Rykała jest od listopada 
przewodniczącą rady gminy, ale 
kiedy sprawa altany była zgłasza-
na do prokuratury, nie pełniła jesz-
cze żadnych funkcji w lokalnym 
samorządzie). Podejrzanie niska 
cena, wobec wysokich wymagań 
określonych w zapytaniu, od razu 
wzbudziła ich podejrzenia. Infor-
mowali oni wójta Adama Rutę  
o ich wątpliwościach co do jakości 
drewna już w grudniu 2017 roku, 
zanim altana została zbudowana 
– dlatego w ich ocenie wójt, ma-
jąc taką wiedzę, w ogóle nie powi-
nien pozwolić na postawienie al-
tany. Ich zdaniem już na pierwszy 
rzut oka można było stwierdzić, że 
jest to materiał gorszej jakości.   

 mak, tm

aGnieszka 
wOjCieszek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

Altana została 
wykonana  
z tzw. drewna 
tartacznego, 
według 
dokumentów 
było to droższe 
drewno
sosnowe.
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Łyszkowice | kontrowersyjny pokaz w GokiS

Biorezonans i materac za 5.000 zł
Pokazy z badaniami paramedycznymi odbyły się  
3 lipca (zresztą nie po raz pierwszy)  
w budynku Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 
w Łyszkowicach. Pod pretekstem zapisów  
na turnusy rehabilitacyjne prowadzący zawierali  
z uczestnikami umowy na zakup wątpliwej jakości 
produktów i usług za kilka tysięcy złotych.

Organizatorzy pokazu zapra-
szali mieszkańców telefonicznie, 
bądź inną drogą, na bezpłatne ba-
dania całego organizmu.

Na spotkaniu prowadzone były 
dwa rodzaje pseudo-badań. Pierw-
szym był tzw. biorezonans (patrz 
ramka). Poza tym oferowano tak-
że „badanie” na wadze Tanita, 
pokazującej skład ciała (jaki jest 
udział poszczególnych rodzajów 
tkanki w masie ciała człowieka). 
W odróżnieniu od biorezonansu 
waga Tanita jest urządzeniem, któ-
rym posługują się profesjonaliści, 
np. dietetycy czy lekarze. Pozy-
skiwane wartości są przybliżone,  
i same nie wystarczają do skiero-
wania na konkretną terapię. 

Jedna z osób, które usłyszały, 
że mają wielkie szczęście, ponie-
waż zostały zakwalifikowane do 
terapii, poprosiła o wydruk uzy-
skanych wyników badania (bo 
chciała się jeszcze skonsultować  
z innym lekarzem). Usłyszała 
wtedy, że niestety, ale wyników 
nie może otrzymać, ponieważ... 
muszą najpierw zostać przekaza-
ne kierownictwu firmy jako uza-
sadnienie zakwalifikowania do 
badania – jakby nie można było 
sporządzić dwóch egzemplarzy.

Diabeł tkwi  
w szczegółach
Pewna samotna i niedowidzą-

ca kobieta dała się namówić na 
„trzytygodniowy turnus rehabili-
tacyjny”, a także na kredyt w wy-
sokości przeszło 7.000 zł na po-
krycie jego kosztów (przekonała 
ją możliwość spłacania go w ra-
tach po 199 zł miesięcznie przez 
3 lata). Turnus ma się rzekomo 
odbyć w nowoczesnym ośrodku  
w Łężeczkach pod Poznaniem. 
Nie jest to jednak pewne, bo po 
wczytaniu się w szczegółowe wa-
runki umowy (nawet człowiek  

z lekką tylko wadą wzroku może 
mieć z tym problemy, bez lupy) 
okazuje się, że „organizator ma 
prawo do zmiany miejsca”, a poza 
tym wyjazd trwa tylko tydzień, bo 
pozostałe dwa tygodnie pacjent 
przechodzi rehabilitację w domu, 
za pomocą przesłanego matera-
ca magnetycznego. Turnus miał 
kosztować 1.240 zł, ale podpisu-
jąc umowę klient automatycznie 
zgadzał się na nabycie za przeszło 
5.000 zł materaca medycznego.

Na szczęście kobiecie pomogła 
Grażyna Rykała, przewodnicząca 
Rady Gminy Łyszkowice, która 
pojechała z nią do Agnieszki Kop-
czyńskiej – powiatowej rzecznik 
konsumentów w Łowiczu, która 
pomogła w przygotowaniu odstą-
pienia od lekkomyślnie podpisa-
nej umowy.

jak się bronić? 
najlepiej nie chodzić  
na pokazy!
Agnieszka Kopczyńska radzi 

wszystkim, aby tego typu pokazy 
omijali szerokim łukiem. – Orga-
nizator pokazu, zwykle balansu-
jącego na granicy przepisów pra-
wa, musi pokryć jego koszty, musi 
też być finansowo zabezpieczony 
przed ryzykiem – mówi. – Lo-
gicznym jest więc, że aby mu się 
to opłacało, będzie proponował to-
wary po cenach znacznie zawyżo-
nych wobec rynkowych.

Nawet jeśli ktoś poszedł na spo-
tkanie i podpisał umowę, a dopie-
ro w domu uświadomił sobie co 
naprawdę zrobił – nie stoi jeszcze 
na straconej pozycji.

Jak wyjaśnia Agnieszka Kop-
czyńska – w przypadku umo-
wy zawartej poza siedzibą fir-
my i jej oddziałem, klient ma 14 
dni (licząc od podpisania umowy  
w przypadku usługi, w przypad-
ku zakupu towaru od jego dostar-
czenia) na odstąpienie od niej bez 
jakichkolwiek kosztów. Trzeba 
przy tym działać zdecydowanie 
i stanowczo, bo firmy specjalizu-
jące się w działaniach na pogra-
niczu prawa zwykle robią wtedy 
wszystko, by takie odstąpienie od-
wlekać, aż czas określony w Usta-
wie o prawach konsumenta mi-
nie. Rzecznik zwraca też uwagę 
na użycie w umowie bardzo ma-
łej czcionki.

W tym akurat przypadku kło-
potliwy może być określony  
w ustawie wyjątek, stanowiący, 
że możliwość takiego odstąpienia 
nie dotyczy „usług zdrowotnych 
świadczonych przez pracowni-
ków służby zdrowia pacjentom”. 
Agnieszka Kopczyńska mówi, że 
nie wie czy akurat w tym przy-
padku za usługami stał rzeczywi-
ście ktoś będący pracownikiem 
służby zdrowia, przytacza tu jed-
nak stanowisko Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów, któ-
ry w podobnych sprawach stwier-
dził, że usługi para-medyczne  
i pseudo-naukowe nie kwalifiku-
ją się do tego wyjątku, poza tym 
w tym przypadku mamy raczej do 
czynienia ze sprzedażą produktu. 
Agnieszka Kopczyńska zgłosiła tę 
sprawę do wspomnianego urzędu.

Lekarka ostrzegała 
GOkis
Jedną z osób, do których za-

dzwonili organizatorzy pokazu 
była Beata Koszewska-Jóźwiak, 
kierowniczka przychodni Beter-
Med w Łyszkowicach. Nie wiado-
mo, skąd mieli jej dane osobowe, 
choć – jak można przypuszczać – 
nie wiedzieli, że dzwonią do spe-
cjalistki medycyny rodzinnej. Te-

lefon odebrała 1 lipca, na dwa dni 
przed badaniem.

– Już na wstępnie uderzyło 
mnie, że kobieta, której nie znam, 
zwraca się do mnie „pani Beato...” 
– mówi pani doktor. – Powiedziała 
że zaprasza mnie na bezpłatne ba-
dania do GOKiS, nie podała jed-
nak żadnych konkretów, zanim nie 
zaczęłam dopytywać.

Na pytanie co konkretnie bę-
dzie badane, kobieta przez tele-
fon odpowiedziała, że „całe cia-
ło”. Metoda? Biorezonans. Kto 
przeprowadzi? Centrum Reha-
bilitacji Leczniczej z Bydgosz-
czy. A kto konkretnie wyko-
na badanie? Lekarz. Na pytanie  
o NIP firmy, która organizuje 
spotkanie odpowiedź już nie pa-
dła. Kobieta zapytała tylko „A po 
co to pani?”, a następnie odłożyła 
słuchawkę.

Następnego dnia Beata Ko-
szewska-Jóźwiak u pacjentki za-
uważyła wydrukowane zaprosze-
nie na to samo badanie. Kiedy 
zobaczyła napisaną bardzo drob-
nym drukiem informację, że na 
spotkaniu będzie też przedsta-
wiona oferta turnusu rehabilita-
cyjnego, nie miała już żadnych 
wątpliwości, że chodzi o nacią-
ganie ludzi. – Najgorsze w tym 
wszystkim jest, że ofiarą padają 
ludzie faktycznie potrzebujący 

pomocy medycznej, często bez-
radni i zdesperowani – stwierdza.

Zadzwoniła do GOKiS  
w Łyszkowicach z radą, by spo-
tkanie odwołać. Dyrektor nie za-
stała. Ponieważ nikt do niej nie od-
dzwonił, choć o to prosiła, jeszcze 
następnego dnia, tuż przed rozpo-
częciem spotkania, zadzwoniła do 
Moniki Wawrzyn, z którą chwilę 
rozmawiała. Krótko mówiąc – nie 
przekonała jej jednak do odwoła-
nia podejrzanego spotkania. Be-
ata Koszewska-Jóżwiak zawiado-
miła też policję – funkcjonariusze 
KPP w Łowiczu byli na spotka-
niu, wylegitymowali osoby je pro-
wadzące.

Monika Wawrzyn mówi nam, 
że do niej nie docierały żadne sy-
gnały od osób, które czuły się po 
takich pokazach pokrzywdzone. 
Mówi, że w GOKiS odbywały się 
one od 25 lat, podobnie w ościen-
nych gminach, dlatego dziwi ją, 
że sprawie nadano rozgłos akurat  
w tym przypadku.

– W umowie jaką zawarłam na 
udostępnienie sali nie było żadne-
go zapisu niezgodnego z przyję-
tymi zasadami – mówi dyrektor 
Wawrzyn. – Nie miałam wcze-
śniej możliwości zweryfikowania 
tego, co faktycznie na tym spo-
tkaniu będzie się działo, za to od-
powiada wynajmujący. Nie mam 
żadnej możliwości wglądu do 
umów, jakie dorosłe osoby do-
browolnie zawierają z organiza-
torami.

walka trudna,  
ale możliwa
Agnieszka Kopczyńska cie-

szy się z interwencji Beaty Ko-
szewskiej-Jóźwiak i Grażyny Ry-
kały, licząc na to, że podobne 
pokazy nie będą się już odbywa-
ły na terenie placówek publicz-
nych. Mówi, że nie wyobraża so-
bie podobnej sytuacji w ŁOK czy 
CKTiPZŁ, ponieważ już wiele lat 
temu uzgodniono z władzami Ło-
wicza i powiatu łowickiego, że nie 
będą one przychylne dla tego typu 
praktyk. Co jakiś czas podobne 
spotkania mają jednak miejsce  
w gminach, bądź w prywat-
nych lokalach. W takim przy-
padku trudno o przeciwdziałanie.  
W przypadku firmy zarejestrowanej 
jako „Centrum Rehabilitacji Lecz-
niczej” (funkcjonuje ona w KRS)  
było to pierwsze zgłoszenie, jakie 
wpłynęło do Agnieszki Kopczyń-
skiej. Podkreśla, że bardzo czę-
sto, dla niepoznaki, zmieniają one 
nazwy, zarządy i adresy. Nazwy 
te celowo przypominają nazwy 
instytucji bądź cenionych firm. 

Grażyna Rykała zamierza po-
ruszyć na forum rady gminy pro-
blem wynajmowania gminnych 
obiektów na budzące wątpliwo-
ści przedsięwzięcia i wypraco-
wać wspólne stanowisko. Pla-
nuje też zorganizować spotkanie 
z Agnieszką Kopczyńską dla 
mieszkańców, które uczuliłoby 
ich na takie – bądź też inne – pró-
by naciągania. 

reklAMA
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tOMasz 
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

„Trzytygodniowy 
turnus rehabilitacyjny” 
w nowoczesnym 
ośrodku trwa tylko 
tydzień, bo pozostałe 
dwa tygodnie 
pacjent przechodzi 
rehabilitację w domu.

nie Ma DOwODu, Że biOrezOnans jest skuteCzny

Terapia metodą biorezonansu 
została opracowana  
pod koniec lat 70. w USA. 
Jej współtwórcą i głównym 
propagatorem był powiązany 
z quasi-religijnym ruchem 
scjentologów franz Morell. 
najczęściej „badanie” odbywa 
się na siedząco,  

a pacjent trzyma w dłoniach 
dwa metalowe zakończenia 
aparatury. przez organizm 
badanego przechodzi prąd  
o zmiennych częstotliwościach, 
co rzekomo ma się  
przekładać na wykrycie 
patogenów i dolegliwości oraz 
ustalenie ich lokalizacji  

w ciele. żadne badania 
naukowe nie potwierdziły 
wartości diagnostycznych,  
ani skuteczności tej 
metody. nie należy jej mylić 
ze sprawdzoną metodą 
uzyskiwania obrazów wnętrza 
ciała za pomocą rezonansu 
magnetycznego. tm

na POLiCję nikt się jeszCze nie zGłOsił

w związku ze zgłoszeniem  
o możliwości oszustwa  
na spotkaniu w GokiS  
w łyszkowicach interweniowali 
funkcjonariusze z posterunku 
policji w nieborowie. 
wylegitymowali oni 
organizatorów spotkania, na 
wypadek, gdyby zgłosiły się do 

nich osoby pokrzywdzone.  
– na obecną chwilę nie 
wpłynęło do kpp w łowiczu 
żadne zawiadomienie w tej 
sprawie – poinformowała nas 
we wtorek 16 lipca rzeczniczka 
prasowa kpp w łowiczu 
podkom. Urszula Szymczak.  
tm
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Łowicz | oświadczenia majątkowe

W kieszeniach urzędników
i radnych miejskich
Wzorem lat ubiegłych kontynuujemy publikację oświadczeń majątkowych 
samorządowców z Łowicza, powiatu łowickiego oraz okolicznych gmin.  
Tym razem zaglądamy „do kieszeni” burmistrza Łowicza, radnych miejskich 
i najważniejszych urzędników w ratuszu. Przedstawiają one stan majątkowy  
oraz dochody na koniec grudnia 2018 roku. 

Dochody 
burmistrza i jego 
współpracowników 
 Krzysztof Jan Kaliński, 

burmistrz Łowicza. Posia-
dał zgromadzone oszczędności  
w kwocie 110 tys. zł, w ubiegłym 
roku 100 tys. zł, które stanowi-
ły małżeńską wspólność mająt-
kową. Jest właścicielem domu  
o powierzchni 129 m² o wartości  
180 tys. zł i współwłaścicielem 
wraz z żoną mieszkania o po-
wierzchni 30 m² i wartości 150 
tys. zł oraz właścicielem działki 
budowlanej o powierzchni 527 m2 
o wartości 30 tys. zł. W 2018 roku 
z tytułu zatrudnienia w Urzędzie 
Miejskim w Łowiczu osiągnął do-
chód w wysokości 151.858,06 zł 
(poprzednio 162.582,06 zł), zaś 
dochód jego małżonki wynosił 
48.681,14 zł. Posiada samochód 
Kia Optima z 2017 roku o warto-
ści 85 tys. zł. 
 Bogusław Bończak, za-

stępca burmistrza Łowicza. Po-
siadał środki pieniężne: w walucie 
polskiej w wysokości 195.000 zł 
(poprzednio 160 tys. zł) oraz 3.500 
euro (poprzednio 2.000 euro). Jest 
współwłaścicielem wraz z żoną  
i matką domu o powierzchni 213 
m² o wartości 240 tys. zł oraz dzia-
łek o powierzchni: 472 m², 352 m² 
oraz 288 m². Wartość tych działek 
to odpowiednio 40 tys. zł, 30 tys. 
zł i 25 tys. zł. W 2018 roku osią-

gnął dochód z tytułu zatrudnienia 
w wysokości 146.683,58 zł (po-
przednio 146.137,21 zł). Jest wła-
ścicielem samochodu osobowego 
Subaru XV z 2013 roku o warto-
ści 43 tys. zł. 
 mariusz Siewiera, zastęp-

ca burmistrza miasta Łowi-
cza. Na koniec 2018 roku wyka-
zał składniki majątku odrębnego 
w walucie polskiej: oszczędności 
4.630,92 zł (poprzednio 58.158,81 
zł), udzielone pożyczki na kwo-
tę 60 tys. zł (tak jak poprzednio)  
i wierzytelności na kwo-
tę 29.637,62 zł (poprzednio 
32.875,79 zł). Jako środki pienięż-
ne zgromadzone w walucie obcej 
wykazał 1.533,11 euro. Jest współ-
właścicielem w 1/6 mieszkania  
o pow. 59,66 m2 o wartości 180 tys. 
zł. W oświadczeniu za 2018 roku 
wykazał, że wspólnie z innymi 
osobami prowadził spółkę cywilną 
(transport, szkolenia, księgowość), 
z której uzyskał 226.344,05 zł 
przychodu i -4.462,98 zł dochodu 
(poprzednio były to odpowiednio 
kwoty 127.823,29 zł i 12.149,60 
zł). Wśród składników docho-
du wykazał: 45.993 zł z umowy  
o pracę, 2.931,29 zł z umowy zle-
cenia, 13.361,90 zł z tytułu peł-
nienia obowiązków społecznych  
i obywatelskich. Jest właścicielem 
samochodu osobowego Audi Q5 
z 2012 roku o wartości 85.000 zł 
oraz współwłaścicielem w 1/2 sa-
mochodu dostawczego Renault 
Master o wartości 140.796 zł. 

Samodzielnie spłaca kredyt 
na rachunku bieżącym w wy-
sokości 12.000 zł, wykorzysta-
ny w kwocie 10.693,63 zł, a tak-

że współspłaca w 1/2 pożyczkę 
na zakup samochodu Renault  
w kwocie 126.716,40 zł (oprocen-
towanie 4,64%), do spłaty pozo-
stało 119.477,28 zł. 
 maria Jolanta Więckow-

ska, sekretarz Urzędu miej-
skiego. Wykazała na koniec 2018 
roku środki pieniężne w walucie 
polskiej w kwocie 41.330 zł, zaś  
w roku poprzednim miała zgro-
madzone 52.947,95 zł. Posia-
da dom o powierzchni 114,7 m²  
o wartości 350 tys. zł oraz miesz-
kanie o pow. 36 m² o wartości 128 
tys. zł (tytuł prawny: spółdzielcze 
własnościowe prawo do lokalu). 

W 2018 roku osiągnęła dochód 
z tytułu zatrudnienia w wysokości 
131.481,99 zł (w roku ubiegłym 
121.426,00 zł), a także 37.000 zł ze 
sprzedaży samochodu marki Nis-
san Juke i 5.000 zł ze sprzedaży 
Fiata Punto Evo. 

Nie wykazała składników mie-
nia ruchomego o wartości powy-
żej 10.000 zł. Ma do spłaty kre-
dyty: hipoteczny mieszkaniowy  
w PKO BP na zakup mieszka-
nia w Łowiczu w wysokości 
116.414,60 zł, kredyt hipoteczny 
mix – PKO BP na uregulowanie 
zobowiązań oraz spłatę kredytu  
w wysokości 36.708,82 zł, po-
życzkę gotówkową w PKO BP 
na bieżące zakupy w wysokości 
12.624 zł, pożyczkę gotówkową  
w PKO BP na zakup samocho-
du w wysokości 26.456,27 zł, po-
życzkę gotówkową w SKOK-u 
Stefczyka w wysokości 11.800 
zł oraz pożyczkę gotówkową  
w SKOK-u Stefczyka na bieżące 
zakupy w wysokości 13.000 zł. 

 Arkadiusz Ryszard Pod-
sędek, skarbnik Urzędu miej-
skiego. Posiadał środki w wa-
lucie polskiej w wysokości ok. 
44.900 zł (poprzednio 9.100 zł), na 
Indywidualnym Koncie Zabezpie-
czenia Emerytalnego ok. 40.600 
zł (poprzednio 31.400 zł), a także 
8,15 euro (poprzednio 25,50 euro) 
i 2.425 forintów (jak poprzednio). 
Ma też jednostki uczestnictwa w 
ubezpieczonych funduszy kapita-
łowych o wartości 67.400 zł (rok 
wcześniej 77.400 zł). 

We współwłasności z małżon-
ką posiada: dom o powierzch-
ni 160,99 m² o wartości oko-
ło 480.000 zł i mieszkanie  
o powierzchni 55,6 m² i warto-
ści 240.000 zł. Wśród innych nie-
ruchomości we współwłasności 
małżeńskiej wykazał: działkę pod 
domem o pow. 463 m² i warto-
ści około 25.000 zł, mieszkanie  
o pow. 36,68 m2 o wartości  
ok. 367 tys. zł, miejsce garażowe 
o pow. 25,24 m2 o wartości 25 tys. 
zł. 

Posiada 25 akcji na Giełdzie 
Papierów Wartościowych w War-
szawie S.A. oraz 934 akcje Tau-
ron Polska Energia S.A. Jest 
członkiem Rady Nadzorczej Za-
kładu Energetyki Cieplnej i Za-
kładu Utrzymania Miasta w Ło-
wiczu. Z tego tytułu osiągnął  
w ubiegłym roku dochód w wy-
sokości 42.248,09 zł brutto (po-
przednio 35.656,80 zł brutto). 
Jego dochód z tytułu zatrudnienia 
wyniósł 130.651,12 zł (poprzed-
nio 135.733,77 zł, w tym nagro-
da jubileuszowa 14.320 zł). Inne 
dochody z tytułu działalności 
wykonywanej osobiście: 312 zł 
(poprzednio 1.412,00 zł). Posia-
da samochody: Volkswagen Pas-
sat z 2013 roku oraz Suzuki Swift 
1.2 Comfort z 2014 roku. Spłaca 
kredyt w ING Banku Śląskim, 
do spłaty (stan na 31.12.2018 r.) – 
51.915,76 zł. 

radni miejscy 
 Henryk Kazimierz Za-

sępa, przewodniczący rady 
rady. Posiadał zgromadzone 
2.924 zł (poprzednio 4.112 zł) 
w małżeńskiej wspólnocie ma-
jątkowej. Dom o pow. 110 m²  
i wartości ok. 380 tys. zł stano-
wi majątek odrębny żony. Ponad-
to wymienia gospodarstwo rolne  
o pow. 3,1037 ha i wartości 300 
tys. zł, budynki gospodarcze  
o wartości ok. 22 tys. zł – majątek 
odrębny żony. Dochody: z tytułu 
emerytury 40.749,76 zł (poprzed-
nio 39.447,22 zł), ze stosunku 
pracy 24.869,97 zł, z działalności 
wykonywanej osobiście 2.026,75 
zł (poprzednio 1.694,53 zł) – ra-
zem 67.646,48 zł. 

Z Zakładowego Funduszu 
Świadczeń Socjalnych otrzy-
mał: 1.800 zł (poprzednio 1.658 
zł), diety radnego – 20.936,18 zł 
(poprzednio 20.105,78 zł). Do-
chody żony: 10.914,20 zł ze 
stosunku pracy, 30.584,40 zł 
emerytury, 3.506 zł działalności wyko-
nywanej osobiście oraz 1.157,49 zł  
z ZFŚS. Posiada Skodę Rapid 
Spaceback z 2016 roku o wartości 
44.467 zł. Spłaca kredyt na rzecz 
Volkswagen Bank Polska o warto-
ści 62.342,74 zł (na koniec grud-
nia 2018 roku do spłaty pozostało 
43.691,99 zł). 
 marek Boroski, wiceprze-

wodniczący rady, podobnie jak 
przed rokiem nie wykazał zgro-
madzonych oszczędności. Wraz 
z żoną posiada działkę rolną o po-
wierzchni 0,5 ha o wartości 20 tys. 
zł. Z tytułu emerytury osiągnął 
dochód w wysokości 21.575,24 zł 
(poprzednio 21.032,44 zł), z die-
ty radnego 20.626,14 zł poprzed-
nio 19.678 zł). Wśród składników 
mienia ruchomego o wartości po-
wyżej 10 tys. zł wymienił samo-
chód Renault Trafic o wartości 14 
tys. zł, osobowego Opla o warto-
ści 20 tys. zł i pasiekę pszczelarską 

o wartości 80 tys. zł – wszystko to 
w małżeńskiej współwłasności. 
Wśród zobowiązań pieniężnych 
wymienił zaciągnięty w paździer-
niku 2015 roku w Banku Przemy-
słowo-Handlowym kredyt w wy-
sokości 84 tys. zł (na koniec 2018 
roku do spłaty pozostało 49 tys. 
zł). 
 Krzysztof Olko, wiceprze-

wodniczący rady, miał zgro-
madzone 12.581,51 zł (poprzed-
nio 33.707,56 zł) jako majątek 
odrębny. Posiada 1/2 udziału we 
współwłasności dwóch nieru-
chomości rolnych: o pow. 4,17 ha  
o wartości udziału 165 tys. zł oraz 
o pow. 0,72 ha o wartości udzia-
łu 30 tys. zł – obie stanowią jego 
majątek odrębny. Z tytułu umo-
wy o pracę osiągnął dochód  
w wysokości 60.217,57 zł (po-
przednio 53.413,33 zł), diety rad-
nego – 19.527,06 zł (poprzednio 
19.325,76 zł), ekwiwalenty sę-
dziowskie (z tytułu sędziowania 
zawodów) – 11.901 zł (poprzednio 
2.757 zł). Posiada też numizmaty 
o wartości ok. 29.800 zł jako ma-
jątek odrębny. 
 Lech Aniszewski, radny, 

wykazał oszczędności w wyso-
kości 21.034,36 zł w małżeńskiej 
wspólności majątkowej. Również 
w małżeńskiej wspólności mająt-
kowej posiada dom o pow. 145 m² 
i wartości 350 tys. zł oraz działkę, 
na której stoi dom o pow. 1.726 m² 
i wartości ok. 120 tys. zł. Wśród 
składników dochodu wykazał: 
123.138,68 zł z tytułu umowy  
o pracę 2.214,41 zł diety radnego, 
6.000 zł ze świadczenia 500+ oraz 
600 zł ze świadczenia „Dobry 
Start”. Spłaca pożyczkę na cele 
mieszkaniowe z ZFŚS na kwotę 
35 tys. zł. 
 Grzegorz Durka, radny – 

właściciel PPHU Dagram-Plast  
w Łowiczu – miał zgromadzone 
w małżeńskiej wspólnocie mająt-
kowej 25 tys. zł (poprzednio 50 
tys. zł) oraz akcje i środki pienięż-
ne na rachunku Giełdy Papierów 
Wartościowych na kwotę 420 zł, 
tak jak poprzednio. Posiada dom 
o pow. 298,7 m2 oraz budynek 
gospodarczy o pow. 78,7 m² na 
działkach o łącznej pow. 1.033 m² 
o wartości 598 tys. zł – we wspól-
ności majątkowej. 

Posiada samochody Audi Q7  
z 2008 roku o wartości ok. 45 
tys. zł oraz Audi A6 z 2002 roku  
o wartości 10.000 zł. 

aGnieszka 
antOsiewiCz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Kolejna edycja 
Dnia Kiernozkiego Dzika
za nami. str. 18
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Prowadzi osobiście działalność 
gospodarczą – PPHU Dagram-
-Plast oraz wspólnie z innymi 
osobami – Mediaoutsource s.c. – 
spółka jest obecnie w zawieszeniu. 
Z tego tytułu osiągnął przychód  
i dochód w wysokości odpowied-
nio: 236.225,97 zł (poprzednio 
282.016,50 zł) i 12.407,51 zł (po-
przednio 34.482,98 zł). Z tytu-
łu diet radnego uzyskał 18.319,21 
zł (poprzednio 19.325,76 zł) oraz 
108.799 zł z umowy najmu. 

Wśród zobowiązań wykazał 
debet na rachunku w banku PKO 
BP w wysokości ok. 1.274,96 zł 
(poprzednio 1.610,48 zł), kartę 
kredytową Master Card z limi-
tem kredytowym w wys. 10 tys. 
zł, kredyt obrotowo-operacyj-
ny ratalny na kwotę 61.770 zł na 
okres 60 miesięcy, kredyt obro-
towo-operacyjny ratalny w Idea 
Bank na kwotę 50.000 zł na okres 
60 miesięcy, pożyczkę w ban-
ku PKO BP na kwotę 17 tys. zł, 
kredyt hipoteczny na remont da-
chu i spłatę kredytu w Santander 
Banku na kwotę 218 tys. zł, po-
życzkę na cele firmowe w PKO 
BP na kwotę 59 tys. zł i pożyczkę 
gotówkową w banku PKO BP na 
kwotę 28.620,58 zł. 
 Dariusz Dzik, radny – ma-

gazynier w Agros Nova Brands 
Sp. z o.o. – miał zgromadzone 
w małżeńskiej wspólności ma-
jątkowej 50 tys. zł (poprzednio 
42.613,08 zł). W małżeńskiej 
wspólności majątkowej posiada 
mieszkanie o pow. 37,94 m² o war-
tości 160 tys. zł oraz mieszkanie  
o pow. 32,30 m² o wartości ok. 140 
tys. zł i działkę o pow. 868,67 m2 
o wartości 4 tys. zł. Z tytułu pra-
cy osiągnął dochód w wysokości 
57.179,70 zł (poprzednio 51.116,57 
zł), diety radnego: 18.319,21 zł 
(poprzednio 19.325,76 zł) – ra-
zem 75.498,91 zł. W małżeńskiej 
wspólności majątkowej posiada 
wraz z małżonką samochód Su-
zuki Grand Vitara z 2007 roku  
o wartości 28.500 tys. zł. 
 Wiesława Gębura, radna, 

na koniec 2018 roku nie wyka-
zała zgromadzonych oszczędno-
ści. Posiada mieszkanie o pow. 
75,5 m² o wartości 200 tys. zł 
(tytuł prawny: wyodrębniona 
własność, małżeńska wspólność 
majątkowa), garaż o pow. 18 m²  
o wartości 20 tys. zł (tytuł praw-
ny: własnościowe spółdzielcze 
prawo) oraz działkę o pow. 400 
m² o wartości 30 tys. zł (tytuł 
prawny: małżeńska wspólność 
majątkowa). Wykazała dochód 
w postaci: 18.026,28 zł emery-
tury, 17.456 zł z działalności wy-
konywanej osobiście i 1.912,44 
zł diety radnej. Spłaca pożyczkę 
w SKOK-u Stefczyka z przezna-
czeniem na remont mieszkania  
w wysokości 43.792,06 zł. 
 Krzysztof Igielski, radny – 

kierownik Powiatowego Zespo-
łu Doradztwa Rolniczego w Ło-
wiczu – posiadał na koniec 2018 
roku oszczędności w kwocie 
108.000 zł (poprzednio 122.500 
zł), kapitał na emeryturę 1.000 zł 
(poprzednio 11.129 zł), 1.500 do-
larów amerykańskich (tak jak 
poprzednio), 45.000 rubli ro-
syjskich i 600 euro (poprzed-
nio 1.000 euro). Z tytułu umowy  
o pracę osiągnął dochód w wy-
sokości 45.940,87 zł (poprzednio 
39.247,00 zł), jako kurator sądo-
wy – 2.342 zł (poprzednio 13.490 
zł), diety radnego – 18.32921 zł 
(poprzednio 18.923,14 zł). Posiada 
samochód Kia Ceed z 2018 roku  
o wartości 62.000 zł. 
 Krzysztof Janicki, radny 

– miał zgromadzone 15 tys. zł 
(poprzednio 10 tys. zł) w mał-
żeńskiej wspólności majątkowej. 
We współwłasności z pięcioma 
osobami posiada gospodarstwo 

rolne z zabudową gospodarczo-
-mieszkalną o powierzchni 6,38 
ha o wartości 185 tys. zł, z ty-
tułu którego osiągnął przychód  
w wysokości 63.000 zł (poprzed-
nio 87 tys. zł) i dochód – 33.000 
zł (poprzednio 48 tys. zł). Posia-
da również działkę o powierzch-
ni 1.936 m2 o wartości 40 tys. zł. 
Wśród składników dochodu wy-
kazał: 17.513,82 zł diety radnego 
(poprzednio 19.325,76 zł), 91,01 zł 
delegacji radnego, 4.350 zł z tytu-
łu sprzedaży samochodu Peugeot 
(współwłasność 2 osób), 1.067,26 
zł dochód z najmu reklamy. Posia-
da samochody osobowe Merce-
des W220 z 1999 roku oraz Su-
zuki Ignis z 2001 roku o wartości 
6.000 zł. 
 Łukasz Jażdzyk, rad-

ny, nie wykazał zgromadzonych 
oszczędności na koniec 2018 
roku. Jako majątek odrębny po-
siada mieszkanie o powierzchni 
46 m2 o wartości 140.000 zł oraz 
działkę budowlaną o powierzch-
ni 1.000 m² o wartości 60.000 zł. 
Wykazał następujące składniki 
dochodu: 21.765 zł z tytułu pra-
cy oraz 1.912,94 zł diety radnego. 
Nie wykazał składników mienia 
ruchomego, ani zobowiązań pie-
niężnych powyżej 10 tys. zł. 
 Zofia Kroc, radna – po-

dobnie jak w roku ubiegłym mia-
ła zgromadzone 15 tys. zł. Jest 
współwłaścicielką wraz z siostrą 
domu o pow. 322 m² na działce 
o pow. 1.158 m² o wartości 200 
tys. zł. Ponadto we współwła-
sności małżeńskiej posiada ma-
gazyn o pow. 324 m² o warto-
ści 50 tys. zł. Z tytułu emerytury 
osiągnęła dochód w wysokości 
17.481,48 zł (poprzednio 17.037 
zł), 29.600 zł tytułem najmu oraz 
18.319,21 zł diety radnej (poprzed-
nio 18.520,52 zł). Posiada mienie 
ruchome, którym jest samochód 
osobowy Opel Insignia z 2009 
roku o wartości 20 tys. zł (współ-
własność małżeńska). 
 Paweł Pięta, radny – 

główny specjalista w Agen-
cji Restrukturyzacji i Moderni-
zacji Rolnictwa w Warszawie 
– miał zgromadzone oszczędności  
w kwocie ok. 1.000 zł (poprzed-
nio 2.284,57 zł), lokaty termi-
nowe: ok. 57.000 zł (poprzednio 
35.022,17 zł) oraz 2.548,54 zł na 
Indywidualnym Koncie Emery-
talnym. Posiada też zgromadzone 
środki pieniężne w walucie obcej: 
309,43 euro (tak jak poprzednio). 
Posiada mieszkania o pow. 50,5 
m² o wartości ok. 160 tys. zł (spół-
dzielcze, własnościowe prawo 
do lokalu) oraz o pow. 33,92 m²  
o wartości ok. 110 tys. zł (spół-
dzielcze, własnościowe prawo do 
lokalu). Wszystko we wspólnocie 
majątkowej. 

Z tytułu umowy o pracę  
w ARiMR osiągnął dochód  
w wysokości 68.245 zł (poprzed-
nio 67.397,03 zł), z tytułu peł-
nienia obowiązków społecznych 
i obywatelskich – 14.368,45 zł 
(poprzednio 14.720,73 zł), z Za-
kładowego Funduszu Świad-
czeń Socjalnych – 1.318,55 zł 
(poprzednio 2.831,32 zł), łączny 
dochód z wynajmu mieszkania – 
4.200 zł (dochód osoby składają-
cej oświadczenie 2.100 zł), środ-
ki otrzymane zgodnie z ustawą  
o pomocy państwa w wychowaniu 
dzieci – 6.000 zł, z umowy zlece-
nia – 8.347 zł. Posiada w małżeń-
skiej wspólności majątkowej Ci-
troena Grand Picasso z 2010 roku 
o wartości ok. 19 tys. zł. oraz Sco-
dę Octavię z 2003 roku o wartości 
ok. 8 tys. zł. 

Wśród zobowiązań finanso-
wych wymienił kredyt mieszka-
niowy hipoteczny na kwotę 35 
tys. zł w BZ WBK (do spłaty na 
koniec grudnia 2018 roku pozo-

stało 4.532,94 zł), kredyt miesz-
kaniowy hipoteczny na kwotę 
86.700 zł w BZ WBK (do spłaty 
na koniec grudnia 2018 roku po-
zostało 62.927,37 zł, kartę kredy-
tową na kwotę 5.000 zł (na ko-
niec grudnia 2018 roku dostępne 
środki 3.391,88 zł, wykorzystano: 
1.608,12 zł).
 Leszek Stanisław Plich-

ta, radny, na koniec 2018 roku 
miał zgromadzone 30.464 zł (po-
przednio 14.100 zł) we współwła-
sności małżeńskiej. Posiada dom 
o powierzchni 133,81 m2 i warto-
ści 350 tys. zł (małżeńska wspól-
ność majątkowa) usytuowany na 
działce 400 m². Inne nieruchomo-
ści: budynek gospodarczy o pow. 
24 m² o wartości 5 tys. zł, działka  
o pow. 224 m² o wartości 30 tys. 
zł (małżeńska wspólność majątko-
wa). Z tytułu prowadzenia działal-
ności gospodarczej (usługi tokar-
sko-frezerskie) uzyskał przychód 
57.058 zł i dochód 39.813,10 zł. 
W 2018 roku uzyskał 19.426,36 
zł dochodu z diety radnego (po-
przednio 20.533,56 zł). Posiada 
we współwłasności małżeńskiej 
samochód osobowy Toyota Yaris 
(rok prod. 2011) o wartości oko-
ło 17 tys. zł. Na koniec 2018 roku 
miał do spłaty 45.006 zł kredytu 
mieszkaniowego. 
 Józef Szczepanik, radny, 

na koniec 2018 roku miał zgro-
madzone 9.283,02 zł, zaś po-
przednio nie wykazał zgroma-
dzonych oszczędności. Posiada 
dom o pow. 130 m2 o wartości 
180 tys. zł na działce o pow. 442 
m² (małżeńska wspólność ma-
jątkowa). Posiada również dwie 
działki o pow. 764 m² i 748 m² 
o wartości 70 tys. zł każda (mał-
żeńska wspólność majątkowa). 
Z tytułu prowadzenia działal-
ność gospodarczej uzyskał przy-
chód 465.238,34 zł (poprzednio 
283.221,41) i dochód – 81.826,63 
zł (poprzednio 40.816,70 zł). Po-
nadto uzyskał 15.299,51 zł diety 
radnego (poprzednio 15.702,12 
zł) oraz 527,58 zł z ZUS. Posia-
da samochody: Volkswagen Ca-
ravelle z 2005 roku o wartości 23 
tys. zł, VW Touran z 2008 roku 
o wartości 18 tys. zł, VW Tigu-
an z 2014 roku o wartości 37 

tys. zł oraz motocykl BMW z 
2000 roku o wartości 10 tys. zł. 
Spłaca pożyczki ekspres biznes  
w PKO BP: pierwsza zaciągnię-
ta na kwotę 50 tys. zł (do spłaty 
26.388,87 zł) i druga – na 40 tys. 
zł (do spłaty 40 tys. zł). 
 michał Terenowicz, radny, 

miał zaoszczędzone 500 zł. Po-
siada gospodarstwo rolne o pow. 
3,2396 ha (w tym wydzierżawio-
ne 2,31 ha) o wartości 60.000 zł,  
z którego uzyskał przychód/do-
chód w kwocie 12.987,69 zł. 
Wszystko we współwłasności 
małżeńskiej. Prowadzi jednooso-
bową działalność gospodarczą 
tapicerstwo – naprawa i konser-
wacja mebli i wyposażenia do-
mowego, z którego uzyskał przy-
chód/dochód w wysokości 29.047 
zł (działalność rozliczana na pod-
stawie ryczałtu od przychodów 
ewidencjonowanych). Z diety 
radnego uzyskał dochód w wy-
sokości 1.912,44 zł. Posiada sa-
mochód osobowy Toyota Corolla  
z 2003 roku o wartości 10.000 zł. 
Spłaca trzy kredyty konsumpcyj-
ne, w których do spłaty pozosta-
ło mu: 16.706,73 zł, 109.182,62 zł  
i 19.847,43 zł. 
 michał Trzoska – prze-

wodniczący Rady miejskiej  
w Łowiczu – miał zgromadzo-
ne 90 tys. zł we współwłasno-
ści małżeńskiej. Posiada własno-
ściowe mieszkanie (spółdzielcze, 
własnościowe prawo do lokalu)  
o powierzchni 73 m² i wartości 
220 tys. zł (majątek odrębny). 
Inne nieruchomości: dwa garaże 
o powierzchniach po 15 m² i war-
tościach po 10 tys. zł oraz dział-
kę rolną 0,36 ha o wartości 19 tys. 
zł. Jest członkiem rady nadzor-
czej w Geotermii Mazowieckiej, 
z tego tytułu osiągnął dochód  
w wysokości 27.191,58 zł. Po-
nadto osiągnął dochód: z tytułu 
umowy o pracę 52.583,67 zł (po-
przednio 55.635,38 zł), ze sprze-
daży nieruchomości – 114.051,76 
zł, z tytułu pełnienia obowiązków 
społecznych i obywatelskich – 
21.572,57 zł, najmu garażu – 900 
zł, świadczenie wychowawcze – 
6.000 zł. Posiada samochód Opel 
Astra (małżeńska współwłasność 
majątkowa). 

 Zofia Wielemborek, rad-
na, miała zgromadzone w mał-
żeńskiej wspólnocie majątkowej 
30 tys. zł (poprzednio 28 tys. zł). 
Posiadała mieszkanie spółdziel-
cze własnościowe o pow. 48,15 
m² o wartości 150 tys. zł. (mał-
żeńska wspólność majątkowa).  
Z tytułu emerytury osiągnęła do-
chód w wysokości 51.990 zł (po-
przednio 49.710,21 zł), diety rad-
nej: 18.319,21 zł (poprzednio 
19.325,76 zł), diety członka rady 
nadzorczej ŁSM: 12.535 zł, z Za-
kładowego Funduszu Świadczeń 
Socjalnych: 165 zł. 
 Jacek Wiśniewski, rad-

ny, miał zaoszczędzone 12.500 
zł (małżeńska wspólność mająt-
kowa). Jako majątek odrębny po-
siada mieszkanie własnościowe o 
pow. 58 m² o wartości 250 tys. zł. 
Jest współwłaścicielem działek: w 
1/6 działki o pow. 860 m2 i 60.000 
zł; w 1/6 działki o pow. 2 ha 5.900 
m2 o wartości 100 tys. zł; w 1/3 
działki o pow. 142 m2 o wartości 
20 tys. zł i w 1/3 budynku gospo-
darczego o pow. 14,5 m2 o warto-
ści 30 tys. zł. Uzyskał dochód w 
wysokości: 56.284,35 zł z tytu-
łu pracy w I LO, a także 1.912,44 
zł diety radnego. W małżeńskiej 
wspólności majątkowej posiada 
samochód Skoda Octavia z 2004 
roku i Kia Picanto z 2006 roku. 
 Robert Wiesław Wójcik, 

radny, miał zaoszczędzone 8 tys. 
zł (małżeńska wspólność majątko-
wa). Jako majątek odrębny posia-
da dom o pow. 110 m² i wartości 
ok. 300 tys. zł oraz działkę o pow. 
500 m2, na której stoi dom (wła-
ściciel) – jej wartości to ok. 70 tys. 
zł. W 2018 roku osiągnął dochód 
z tytułu pracy 86.500,04 zł (po-
przednio 84.149,41 zł) oraz z diety 
radnego 18.421,21 zł (poprzednio 
18.520,52 zł) oraz 300 zł ze świad-
czenia „Dobry Start” na dziecko. 
W małżeńskiej wspólności mająt-
kowej posiada motocykl Honda 
VTX z 2003 roku o wartości 17 
tys. zł. Spłaca pożyczkę, na koniec 
grudnia 2018 roku wartość zadłu-
żenia 12.400 zł. 
 Jakub Wolski, radny – 

zgromadził 45.846 zł (poprzednio 
30 tys. zł) w małżeńskiej wspól-
ności majątkowej. W małżeńskiej 

wspólności majątkowej posia-
da: dom o pow. 130 m² o warto-
ści 400 tys. zł oraz 5 mieszkań o 
pow. 35 m² o wartości 110 tys. zł; 
o pow. 18 m² o wartości 54 tys. zł; 
o pow. 26 m² o wartości 72 tys. zł; 
o pow. 36 m2 o wartości 108 tys. 
zł; o pow. 27 m² o wartości 94,5 
tys. zł. Posiada także dwie dział-
ki rolne o pow. 2,3272 ha o warto-
ści 225.000 zł we współwłasności  
z osobą trzecią oraz we wspólno-
cie majątkowej. 

Z tytułu prowadzenia jedno-
osobowej działalności gospodar-
czej – agencji reklamowej Me-
dia Outside uzyskał przychód  
w wysokości 504.307,65 zł (po-
przednio 584.44430 zł) i do-
chód 139.906,08 zł (poprzednio 
203.907,66 zł). 

Ponadto wykazał następują-
ce składniki dochodu: dieta rad-
nego – 15.006,22 zł (poprzednio 
16.339,59 zł), z tytułu umowy  
o pracę – 18.366 zł (18.484,20 zł)  
i z programu 500 plus – 18.000 
zł. Wykazał posiadanie samo-
chodu Chrysler T&C z 2014 roku  
o wartości 55.000 zł, który jest 
własnością firmy Media Outsi-
de Jakub Wolski. Zobowiązania 
finansowe: 2 kredyty hipotecz-
ne na kwotę 66.690 zł i na kwotę 
94.000 zł.
 Tadeusz Żaczek, radny, 

miał zgromadzone 196.376,89 zł 
w małżeńskiej wspólności ma-
jątkowej. Wraz z żoną posia-
da mieszkania o pow. 73 m² o 
wartości 220 tys zł oraz o pow. 
36 m² o wartości 110 tys. zł. Po-
siada także gospodarstwo rolne  
o pow. 3,59 ha z zabudową o war-
tości 295 tys. zł, z której otrzymał 
2.976,33 zł z dopłat bezpośred-
nich do gruntów rolnych. 

Wśród składników dochodu 
wykazał: 83.411,63 zł ze stosun-
ku pracy, 425 zł tytułem praw 
autorskich, 8.745 zł z działal-
ności wykonywanej osobiście 
oraz 2.214,41 zł diety radnego.  
W małżeńskiej wspólności mająt-
kowej posiada samochód osobo-
wy Volkswagen Polo z 2007 roku  
o wartości 12.500 zł oraz samo-
chód Opel Mokka z 2016 roku  
o wartości 54.00 zł. 
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Edukacja | nabór do szkół średnich w łowiczu

Miejsc wystarczy dla wszystkich
Zakończyła się pierwsza tura naboru do szkół 
średnich. To wyjątkowy nabór, ponieważ  
w związku z przeprowadzaną reformą oświaty,  
1 września naukę w szkołach średnich  
zaczną uczniowie z dwóch roczników – ostatni 
absolwenci likwidowanych gimnazjów,  
oraz pierwsi ośmioklasowej szkoły podstawowej.

W ostatnich dniach w mediach 
ogólnopolskich dużo mówi się  
o uczniach, dla których w związku  
z podwójnym rocznikiem może 
zabraknąć miejsc w szkołach śred-

nich. Młodzież z powiatu łowic-
kiego może jednak spać spokojnie 
– miejsc w szkołach jest więcej 
niż zgłoszonych chętnych. Wyniki 
naboru w województwie łódzkim 
zostały ogłoszone w miniony wto-
rek, 16 lipca. 

W szkołach powiatu łowic-
kiego (wszystkie podawane dane 
uwzględniają także Pijarskie LO 

oraz ZSCKR w Zduńskiej Dąbro-
wie) przygotowanych jest 2066 
miejsc, przy zgłoszonych 1716 
wnioskach. Wniosków jest wię-
cej niż tegorocznych absolwentów 
w podstawówkach i gimnazjach 
pow. łowickiego, co świadczy  
o tym, że są wśród nich absol-
wenci szkół spoza powiatu. 128 
uczniów nie dostarczyło jeszcze 
wymaganego kompletu doku-
mentów, mimo złożenia wniosku. 
Kiedy to zrobią, będą oczywiście 
mogli wziąć udział w dalszej re-
krutacji, ale nie można wyklu-
czyć, że są wśród nich osoby, któ-
re dostały się do szkół średnich 
w innych powiatach. Wśród tych, 
którzy dokumenty dostarczyli, jest 
97 uczniów, którzy jeszcze nie od-
stali się do żadnej szkoły – bo za-

brakło im punktów by dostać się 
do wybranej szkoły lub szkół, na-
tomiast nie wskazali w dalszej pre-
ferencji innych placówek – te oso-
by poczekają do końca sierpnia, 
na rozstrzygnięcie drugiego etapu 
naboru. 

W drugim etapie naboru du-
żego wyboru nie będzie, bo wol-
ne miejsca będą przede wszystkim  
w szkołach, w których w pierw-
szym było mniej chętnych niż za-
kładano – to zespoły szkół ponad-
gimnazjalnych nr 1 i 3. 

Wyniki naboru pozwalają 
wstępnie założyć, ile klas powsta-
nie w poszczególnych szkołach, 
choć wielu przypadkach może się 
to zmienić pod koniec sierpnia.

Dobrze wypadł nabór w licach, 
stąd można już założyć, że po-

wstanie 8 klas pierwszych w I LO, 
6 klas w II LO i 6 w Pijarskim LO. 
Najwięcej klas pierwszych będzie 
jednak w ZSP nr 2 – 12, a w ZSP 
nr 4 – 8. ZS CKiR w Zduńskiej 
Dąbrowie może liczyć na 7 – 8 
klas. W szkołach, w których nabór 
wypadł nieco słabiej, wszystko 
się jeszcze może zmienić – na ten 
moment ZSP nr 1 mógłby utwo-
rzyć 7 klas, a ZSP nr 3 – 8, może 
być ich jednak więcej po drugiej 
turze naboru.

Większość klas pierwszych li-
czy od 24 do 30 osób. Wyjątkiem 
jest na przykład nowy kierunek 
w I LO – cyberbezpieczeństwo, 
gdzie miejsc było tylko 9.

Planowanych klas było więcej. 
W I LO na przykład nie będzie 
pierwszej klasy humanistycznej 

(dla absolwentów szkół ponad-
gimnajzalnych), a w II LO pierw-
szych klas o profilu obrona i bez-
pieczeństwo publiczne. 

Przypomnijmy, że w ubiegłym 
roku, kiedy do szkół ponadgim-
nazjalnych szedł jeden rocznik, do 
łowickich przyjętych zostało 771 
uczniów przy 856 miejscach. 

Gmina Bolimów | nadzwyczajna sesja

Tajnego przyjęcia studium nie będzie
Jutro w piątek 19 lipca o godz. 14. w Urzędzie Gminy 
w Bolimowie rozpocznie się zwołana w trybie 
nadzwyczajnym sesja Rady Gminy. Dotarły do nas 
przypuszczenia, że w jej trakcie ma być wprowadzony 
dodatkowy punkt – przyjęcie studium uwarunkowań  
i rozwoju gminy Bolimów.

Dokument ten w ostatnim cza-
sie wzbudził wiele kontrower-
sji szczególnie wśród mieszkań-
ców Ziemiar, którzy obawiają się, 
iż zawarte w nim zapisy otworzą 
drogę do niekorzystnego dla nich 
zagospodarowania okolicy.

– Staramy się mierzyć i roz-
wiązywać problemy niż je ukry-
wać – skomentował pytanie o po-
tajemnym wprowadzeniu punktu 
o przyjęciu studium do porządku 
obrad nadzwyczajnej sesji Rady 
wicewójt Patryk Kołosowski. Na-
tomiast wójt Stanisław Linart po-
wiedział nam, że studium będzie 
dyskutowane na sesji sierpnio-

wej, zwołanej w normalnym try-
bie przez przewodniczącego Rady 
Gminy, wówczas też radni zosta-
ną zapoznani z uwagami, które 

zostały w przewidzianym czasie 
złożone do gminy. Przewodniczą-
cy Rady Gminy Jan Hubert także 
zaprzeczył, aby w programie sesji 
miał znaleźć się punkt o studium. 
Zaznaczył, że nie przewiduje, aby 
temat w ogóle był podejmowany 
nawet w dyskusji.

Jutrzejsza sesja ma dotyczyć 
wyłącznie wprowadzenia do bu-
dżetu gminy na obecny rok kwoty 
30 tys. zł. Pieniądze te otrzymały 
trzy sołectwa (po 10 tys. zł każ-
de) z Urzędu Marszałkowskiego 
na realizację zadań lokalnych. So-
łectwo Bolimów na zakup wypo-
sażenia kuchennego dla Koła Go-
spodyń Wiejskich w Bolimowie. 
Sołectwo Kurabka na remont 
i odnowienie kapliczek i krzyży 
przydrożnych w tej miejscowości. 
Sołectwo Wólka Łasiecka na 
zagospodarowanie terenu, który 
ma służyć celom integracyjnym, 
turystyce pieszej oraz konnej.  tb

RZUT OKIEm | co SłychAć nA bUdowie doMU MocArZy? 

Późną wiosną zapowiadaliśmy, 
że siostry zmartwychwstanki 
pobudują w mocarzewie dom 
pomocy społecznej.  
nazwały do domem dla Mocarzy. 
inwestycja zaplanowana jest na 
najbliższe 5-6 lat, ale już teraz 
„ruch” na placu budowy jest duży.  
obecnie na budowie  
trwają prace przy fundamentach.  
w całości wykonana  
jest instalacja kanalizacyjna  
– poziomy kanalizacyjne pod 
płytę żelbetową. – odkryłyśmy, że 
nasz „dom” ma pierwsze lokatorki 
– jaskółeczki – relacjonują 
żartobliwie siostry.opr. mak 

tOMasz 
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Młodzież 
z powiatu 
łowickiego 
może jednak 
spać spokojnie 
– miejsc  
w szkołach 
jest więcej niż 
chętnych.

Staramy się mierzyć  
i rozwiązywać 
problemy niż je 
ukrywać.

wicewójt 
Patryk Kołosowski

Łowicz | przyjechali do łowicza ze Skierniewic

Ukradli whisky i chcieli zwiać
Około południa 13 lipca dwóch 

młodych mężczyzn weszło do 
jednego z łowickich marketów, 
kręcili się po nim, w pewnym 
momencie podeszli do działu z al-
koholami, skąd z jednego z rega-
łów wzięli cztery butelki z whisky 
i rzucili się do ucieczki.

Mężczyźni od momentu wej-
ścia do sklepu zwrócili uwagę 
pracownika ochrony, dlatego gdy 
chcieli uciec ze sklepu, ten rzu-
cił się za nimi w pogoń. W czasie 
próby zatrzymania jeden ze zło-
dziei uderzył go butelką. Mimo 
stawianego oporu, mężczyzna zo-
stał zatrzymany.

Powiadomiony o zdarzeniu dy-
żurny Komendy Powiatowej Po-
licji w Łowiczu wysłał na miej-

sce patrol i skierował policjantów 
do poszukiwań drugiego sprawcy 
kradzieży, któremu udało się wy-
dostać ze sklepu. Mężczyzna zo-
stał w krótkim czasie ujęty.

Sprawcami okazali się być dwaj 
skierniewiczanie w wieku 24 i 20 
lat, którzy mieli już do czynienia 
z policją za podobne przestęp-
stwa. Starszy usłyszał zarzut kra-
dzieży rozbójniczej, za co grozi 
mu kara do 10 lat więzienia. Na 
wniosek prokuratora Sąd Rejono-
wy w Łowiczu zastosował wobec 
niego areszt tymczasowy na okres 
3 miesięcy. Wobec młodszego, 
któremu grozi kara do 5 lat pozba-
wienia wolności, orzeczono śro-
dek zapobiegawczy w postaci do-
zoru policyjnego.  tb

Łowicz | drogówka
123 km/h w terenie zabudowanym

Policjanci odebrali 16 lipca po 
godz. 21. prawo jazdy 29-letniemu 
mieszkańcowi Łodzi, który jechał 
volkswagenem passatem z pręd-
kością 123 km/h ulicą Warszaw-
ską w Łowiczu. Nie był to jedyny 
kierowca, który na terenie powiatu 

łowickiego stracił w ostatnim cza-
sie prawo jazdy. 

15 lipca stracił je również 
43-letni mieszkaniec pow. kartu-
skiego, który Fordem Mondeo na 
ul. Poznańskiej jechał z prędkością 
102 km/h.  tb
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Gmina Zduny | kto zadba o pobocza

SKR był najdroższy
5 firm było zainteresowanych 

świadczeniem usługi wygaszania 
poboczy w pasie drogowym gmin-
nych dróg na terenie gm. Zduny  
w tym roku. Gmina wyłaniała 
usługodawcę w czerwcu, w try-
bie zapytania ofertowego. Wygrała 
spółka Verde ze Skierniewic, które 
wyceniła prace na 104,76 zł brut-
to/godzinę. Co ciekawe, to inna 
skierniewicka firma złożyła tańszą 

ofertę – Przedsiębiorstwo Produk-
cyjno-Usługowe Roadbud zapro-
ponowało 84,24 zł, jednak w toku 
postępowania firma wycofała się. 

SKR w Zdunach zapropono-
wała cenę 228 zł/godzinę – i była 
to najwyższa cena. Spółka „Kłys” 
Roboty drogowe z Łagiewnik No-
wych, wyceniła koszt usługi na 123 
zł, a Bud-Raf z Reczyc w gminie 
Domaniewice – na 105 zł.  mwk

Gmina Chąśno | powstanie książka o historii gminy

Mieszkańcom spodobał się pomysł monografii
Stowarzyszenie „KGW – Ra-

zem dla Gminy Chąśno” przy 
wsparciu władz gminy i mieszkań-
ców zamierza przygotować pierw-
sza publikację monograficzną na 
temat dziejów gminy Chąśno (do 
1953 roku gm. Jeziorko). Opraco-
wać mają ją specjaliści, a miesz-
kańcy będą mogli im pomóc, do-
starczając materiałów i informacji.

Stowarzyszenie złożyło wnio-
sek do budżetu obywatelskiego 
woj. łódzkiego (o czym pisali-

śmy). – Konkurencja w budżecie 
obywatelskim jest duża, ale miesz-
kańcy naprawdę się zaangażowa-
li w popieranie tego przedsięwzię-
cia, patrzę na to z optymizmem 
– mówiła prezes stowarzyszenia 
Irena Kolos, sołtys Sierżnik.

O tym, czy przedsięwzięcie 
zdobyło wystarczającą liczbę gło-
sów, przekonamy się wkrótce – 
ogłoszenie wyników głosowa-
nia planowane jest do 3 września. 
Wójt Dariusz Reczulski mówi jed-

nak, że nawet gdyby stowarzysze-
niu nie udało się uzyskać dotacji, 
postara się w miarę możliwości 
wspomóc inicjatywę. – Są jeszcze 
inne możliwości zdobycia środ-
ków – stwierdza.

Koncepcja jest zależna od środ-
ków, ale też od ilości zebranego 
materiału, więc trudno mówić, 
jaki kształt czy rozmiar będzie 
miała publikacja. Założenie jest 
takie, by nie był to album fotogra-
ficzny, ale książka bogata w treść. 

Nie wiadomo też jeszcze, kto 
miałby zebrać informacje i napi-
sać pracę. Inicjatorzy najchętniej 
widzieliby w tej roli dr Tadeusza 
Żaczka – historyka, regionalistę, 
prezesa Łowickiego Towarzy-
stwa Przyjaciół Nauk, związanego  
z gm. Chąśno również prywatnie. 
Jeśli projekt uzyska dofinansowa-
nie, decyzja o powierzeniu tej roli 
będzie należała do koordynują-
cych projekt pracowników Urzędu 
Marszałkowskiego.   tm

Kocierzew Płd. | nowy market 

Biedronka powstała 
w Kocierzewie 

29 czerwca w Kocierzewie Po-
łudniowym otworzył się sklep sie-
ci Biedronka. Poprzednio w tym 
miejscu mieściły się Delikate-
sy Centrum. – Jestem już emery-
tem, od roku szukałem nabywcy, 
który poprowadzi w tym miejscu 
sklep pod tym samym lub innym 
szyldem, zgłosiła się Biedronka – 

mówi nam właściciel obiektu Jan 
Kuś, który wydzierżawił go spół-
ce Jerónimo Martins Polska. 

Co ważne, wszyscy pracowni-
cy Delikatesów Centrum zacho-
wali pracę i otrzymali zatrudnie-
nie w Biedronce. – Był to jeden  
z warunków zawiązania współpra-
cy – zapewnił Jan Kuś.  aa 

Łyszkowice | ochotnicza Straż pożarna

Zbiórka pieniędzy na samochód
Druhowie z OSP 
w Łyszkowicach 
utworzyli społeczny 
komitet, który zbiera 
pieniądze na lekki 
samochód ratowniczo-
gaśniczy dla jednostki. 

Przez trzy dni 12 – 14 lipca cho-
dzili do mieszkańców z prośbą  
o wsparcie, a jeszcze do 26 sierp-
nia można wrzucać datki do pusz-
ki stojącej w remizie.

Prezes jednostki dh Konrad 
Skoneczny cieszy się z bardzo 
pozytywnego odbioru inicjaty-
wy wśród mieszkańców. – Każdy 
wpłacał w zależności od możli-
wości, niektórzy po 10 zł, bogat-

si przedsiębiorcy nawet po 500 
zł – mówi. – Byli też starsi, uboż-
si ludzie, którzy przepraszali nas, 
że nie mogą nas w tej chwili wes-
przeć pieniędzmi, ale również im 
jesteśmy wdzięczni za ciepłe sło-
wa, bo to też jest ważne dla nas 
wsparcie.

W ciągu trzech dni uzbierano 
10.898 zł, z czego strażacy są bar-
dzo zadowoleni. Mówią, że dużo 
dała pomoc miejscowego probosz-
cza, a zarazem powiatowego kape-
lana straży pożarnej, ks. Jerzego 
Modelewskiego, który namawiał 
do zbiórki podczas niedzielnych 
kazań. Komitetowi pomagały też 
urząd oraz rada gminy, szczegól-
nie przewodnicząca Grażyna Ry-
kała. Samochód, jaki chcieliby 
jeszcze w tym roku nabyć dru-

howie z Łyszkowic, miałby za-
stąpić w jednostce wysłużonego 
i niespełniającego współczesnych 
standardów wyposażenia VW T4  
z 1993 r., który praktycznie nie na-
daje się już do wyjazdów na au-
tostradę. Jednostka ma co prawda 
dwa inne samochody – ciężkie-
go Jelcza z 1986 r. oraz średnie-
go MAN-a z 2010 r., ale niekażdy 
z ochotników ma uprawnienia do 
kierowania nimi. Większość z nich 
ma tylko prawo jazdy kategorii B  
i testy psychologiczne na prowa-
dzenie pojazdów uprzywilejowa-
nych, a to wystarcza tylko do kie-
rowania pojazdem lekkim.

Trzeba tu zaznaczyć, że jed-
nostka z Łyszkowic, wpisana do 
Krajowego Systemu Ratowni-
czo-Gaśniczego, jest jedną z naj-

częściej wyjeżdżających do akcji  
w całym pow. łowickim. W ubie-
głym roku odnotowała 82 wyjaz-
dy, z czego 42 do wypadków, naj-
częściej na autostradzie A2.

Koszt nowego, wyposażone-
go samochodu lekkiego to ok. 
225 tys. zł. Straż ma już przyzna-
ną dotację w wysokości 150 tys. zł  
z budżetu gminy i blisko 13 tys. 
zł z funduszu sołeckiego Łyszko-
wic. Czeka jeszcze na odpowiedź 
różnych instytucji i fundacji,  
do których zgłaszała się z prośbą  
o wsparcie. 

– Jeżeli ktoś miałby wątpliwo-
ści, nasza zbiórka jest legalna, za-
rejestrowana, można to sprawdzić 
na rządowej stronie z wykazem 
zbiórek – zapewnia prezes Sko-
neczny.   tm

Nowy sklep sieci Biedronka działa w kocierzewie płd. 
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Łowicz | Akcja charytatywna

2 tys. km na rowerze 
dla chorych dzieci
5 lipca odwiedził  
Łowicz podróżujący  
na rowerze Janusz Kobyłka  
z Lubartowa.

W ramach akcji charytatywnej 
„Rajd po zdrowie dla dzieci – 4 
kąty Polski”, promuje on Funda-
cję „Stella” im. Agaty Orłowskiej 
z Lubartowa i zachęca do finan-
sowego wsparcia jej działalności. 
Fundacja opiekuje się ok. 200 nie-

pełnosprawnymi dziećmi m. in.  
z autyzmem, porażeniem mózgo-
wym, zespołem Downa oraz pę-
cherzowym oddzieleniem się na-
skórka. Trasa, którą podróżnik 
chce pokonać w 26 dni liczy ok. 
2 tys. km, znalazło się na niej 40 
miast, w każdym z nich będzie 
spotykał się z władzami, miesz-
kańcami i pasjonatami jazdy na 
rowerze opowiadając o swojej wy-
prawie i niezwykłym celu.  tb

reklAMA

Bednary Kolonia | inicjatywa oSp i kGw

Festyn pełen atrakcji
W niedzielę, 7 lipca  
na terenie przy strażnicy 
Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Bednarach 
Kolonii kilkaset osób 
bawiło się na festynie 
zorganizowanym 
wspólnie przez strażaków 
i miejscowe Koło 
Gospodyń Wiejskich 
przy wsparciu Urzędu 
Gminy w Nieborowie 
i Gminnego Ośrodka 
Kultury.

Jeden z głównych organiza-
torów wydarzenia, radny gmin-
ny Tomasz Papiernik ocenił, 
że mimo początkowych obaw  
o aurę, impreza udała się dosko-
nale. Dużą radość dzieciom spra-
wiły dmuchańce – zamki i zjeż-
dżalnie, które były udostępnione 
za darmo. Powodzeniem cieszy-
ło się miasteczko ruchu drogowe-
go, które rozstawili pracownicy 
Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego ze Skierniewic, dzie-
ci miały okazję poruszając się 
po nim na rowerach lub hulajno-
gach, poznać najważniejsze zna-
ki drogowe. 

Oprócz tego miał miejsce po-
kaz zumby, w którym wzię-
ło udział kilkadziesiąt dzie-
ci, zaśpiewali także młodzi 

wokaliści – podopieczni Stu-
dia Piosenki, które prowadzi in-
struktorka Karina Sędkowska  
w GOK Nieborów. Najmłodsi 
mieli sporo radości z gier, zabaw, 
a także pokazu sztuczek magicz-
nych, które zademonstrowali im 
animatorzy. 

Na zakończenie miało miejsce 
losowanie głównych nagród w lo-
terii fantowej, spośród nabywców 
300 przygotowanych losów, część 
szczęśliwców wygrała smartwa-
che, tablety, słuchawki czy kule 
gaśnicze, które wrzucone do 
ognia „wybuchają” proszkiem ga-

śniczym tłumiąc ogień. Po godz. 
20. na terenie przy strażnicy roz-
poczęła się zabawa taneczna do 
muzyki granej przez DJ Norber-
ta. Przez cały czas trwania impre-
zy można było skosztować potraw 
z grilla i grochówki a także ciast 
przygotowanych przez KGW.  tb

Jedną z atrakcji pikniku w Bednarach było miasteczko ruchu drogowego, które przywieźli na miejsce 
pracownicy skierniewickiego word.

fo
T.

 ł
o

w
ic

k
i k

lU
b

 M
o

To
c

y
k

lo
r

y
 n

o
16

Gmina Łowicz | czas letni

Zmiana godzin urzędowania
Z początkiem lipca zmieniły 

się godziny pracy Urzędu Gminy 
Łowicz przy ul. Długiej. Od dnia 

1 lipca, na okres wakacyjny, urząd 
będzie czynny w godzinach 7.00 – 
15.00.  aa 
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Jadący przez Polskę na rowerze Janusz Kobyłka z Lubartowa  
oraz Michał Zalewski z łowickiego ratusza.
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Fotoreportaż
Patrycja Jakubiak 
wyśpiewała
Złotą Łódkę. str. 22

Kiernozia | od poloneza po disco polo 

Dzień Dzika przyciągnął tłumy 
3 pieczone dziki podzielono na porcje i rozdano 
w sobotę, 13 lipca, podczas Dnia Kiernozkiego 
Dzika. Impreza w zespole pałacowo-parkowym 
zawsze cieszy się ogromnym zainteresowaniem, 
ale zdaniem organizatorów tegoroczna frekwencja 
mogła być rekordowa. Wykonawcy disco polo: 
Loverboy i Miły Pan zgromadzili na swoich 
koncertach tłumy. 

Dobór atrakcji i wykonawców, 
bezdeszczowa pogoda czy brak 
konkurencyjnych imprez w oko-
licy – a może wszystko to razem 
przełożyło się na sukces tegorocz-
nej odsłony Dnia Kiernozkiego 
Dzika, który cieszył się niebywałą 
popularnością. – Zdaniem ochro-
ny, a była ta sama, pobiliśmy na-
wet frekwencję z Dnia Kiernoz-
kiego Dzika z zespołem Akcent 
– powiedziała nam Beata Lewa-
niak, dyrektor Gminnego Ośrod-
ka Kultury w Kiernozi. 

nazwisko zobowiązuje 
Atrakcje rozpoczęły się już 

o godz. 17. W programie arty-
stycznym oglądaliśmy poloneza  
w wykonaniu dzieci z Przedszko-
la Samorządowego w Kierno-
zi, występ Regionalnego Zespołu 
Pieśni i Tańca „Boczki Chełmoń-
skie” oraz koncert zespołu „S.O.S.  
Abba cover show”, który zagrał 
covery najpopularniejszych utwo-
rów Abby. Zespół reklamuje się 
hasłem „Jedyny tak bardzo po-
dobny do oryginału”, co starali się 
dowieść na scenie. 

– Co roku przyjeżdżamy i co 
roku zabawa jest lepsza. Polecamy 
muzykę, jedzenie i stragany – po-
wiedzieli nam pan Wojciech i jego 
bliscy, którzy przyjechali z gminy 
Sanniki i Płocka. 

Chętni mogli uczestniczyć  
w konkursach,  jak „bieg z dzi-
kiem”, „rzut dzidą do dzika” (dzik 
był narysowany na tarczy), prze-
ciąganie liny i bieg w workach. 

W „biegu z dzikiem” najlepsi 
byli: 1. miejsce – Mateusz Dzik, 
2. miejsce – Adrian Okraska, 3. 
miejsce – Sylwester Szczypiński. 
W „rzucie dzidą do dzika” po-
dium prezentowało się następują-
co: 1. miejsce – Mariusz Frątczak, 
2. miejsce – Sylwester Szczypiń-
ski, 3. miejsce – Marek Frątczak. 
W biegu w workach przyznano 
jedno miejsce główne dla Mate-
usza Wróbla oraz trzy wyróżnie-
nia dla dzieci, które odebrali: We-
ronika Wiatrak, Oliwier Malesa  
i Alicja Frątczak. W przeciąga-
niu liny udział wzięły dwie 5-oso-
bowe drużyny. 1. miejsce zajęła 
drużyna w składzie: Adam Sta-
szewski, Łukasz Okraska, Krzysz-

tof Trepa, Adrian Okraska i Piotr 
Okraska, zaś na 2. miejscu stanę-
ła drużyna w składzie: Mateusz 
Wróbel, Maciej Pełka, Jarosław 
Rolewski, Dominik Kwiatkowski 
i Michał Malejka. 

– Razem z ekipą druhów z OSP 
Osiny podjęliśmy się w tym roku 
wyzwania, żeby przeciągać linę. 
Tak akurat wypadło, że były 2 
drużyny, a my zajęliśmy 2. miej-
sce, ale podium, to podium. Z ko-
lei indywidualnie zająłem I miej-
sce w biegu w workach, z czego 
bardzo się cieszę, bo podjąłem się 
tego raczej spontanicznie – powie-
dział nam Mateusz Wróbel z OSP 
Osiny. 

nieodłączny punkt 
programu 
Przypomnijmy, że Dzień Kier-

nozkiego Dzika to święto nawią-
zujące do lokalnych legend o po-
wstaniu nazwy miejscowości oraz 
jej herbu. Tradycyjna degustacja 
mięsa z pieczonego dzika rozpo-
częła się o godz. 19.00. 

Na porcje podzielono i rozdano 
uczestnikom imprezy 3 pieczone 
dziki, które przygotowało miej-
scowe Koło Łowieckie „Orzeł” 
przy współpracy z Kołem Łowic-
kim „Jemioła” z Warszawy, które 
ma wyznaczone tereny łowieckie 
m.in. na terenie gminy Kierno- 
zia.

Regionalnych potraw moż-
na było skosztować na stoiskach 
KGW Osiny i Sokołów-Kolo-
nia. – Przygotowałyśmy bardzo 
dużo potraw: ponad 1.000 piero-
gów i 400 kartaczy, a także żu-
rek z jajkiem i kiełbaską, chleb ze 
smalcem i ogórkiem oraz co naj-
mniej 15 rodzajów ciast – powie-
działa nam Elżbieta Wasilewska, 
przewodnicząca Koła Gospodyń 
Wiejskich w Osinach, do które-
go należą gospodynie z Lasoci-
na, Wiśniewa, Jerzewa, Jadzienia  
i Osin. – Przygotowania do dzisiej-
szej imprezy rozpoczęły się już od 
środy, schodziłyśmy się codzien-
nie do naszej remizy w Osinach, 
gdzie odbywało się wielkie goto-
wanie, a zapach rozchodził się, nie 
na jedną, a na 5 wsi – dodała. 

O godz. 20 swoje koncerty roz-
poczęli artyści disco polo – znany 
z przeboju „Zróbmy sobie fotę” 
Loverboy i Miły Pan, który pod-
bił internet discopolowym hitem 
„Królowa”. 

Zwieńczeniem atrakcji była za-
bawa taneczna pod gołym niebem 
z zespołem „Speed”.  aa 

Jedną z atrakcji był polonez w wykonaniu dzieci z przedszkola Samorządowego w kiernozi. 
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Degustacja mięsa z pieczonego dzika. na porcje podzielono i rozdano uczestnikom imprezy 3 pieczone dziki.  
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Gospodynie z KGW w Osinach miały pełne ręce roboty  
z wydawaniem potraw. Specjalnie na imprezę przygotowały ponad 
1.000 pierogów i 400 kartaczy, a także żurek z jajkiem i kiełbaską,  
chleb ze smalcem i ogórkiem oraz co najmniej 15 rodzajów ciast. 
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Pan Wojciech i jego bliscy przyjechali z gminy Sanniki i Płocka. na imprezie są co roku i – jak uważają 
– co roku jest lepiej!   
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„Bieg z dzikiem” to jedna z konkurencji, w których można było 
rywalizować i wygrywać nagrody. 

fo
T.

 A
G

n
ie

S
Zk

A
 A

n
To

S
ie

w
ic

Z

Występ Regionalnego Zespołu pieśni i Tańca „boczki 
chełmońskie”. 
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Koncert zespołu „S.O.S. Abba cover show”, który zagrał covery 
najpopularniejszych utworów Abby. 
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Aktualności
Jakie atrakcje
zaplanowano
w ramach Dnia Bolimowa. str. 24

Łowicz | Meble i stoliki z palet wróciły 

Na miejskiej plaży zrobiło się wygodniej 
Na plaży miejskiej nad 
Bzurą można już korzystać  
z „W dechę mebelków”, 
czyli ławek i stolików 
wykonanych z palet, które 
12 lipca, zainstalowali 
członkowie stowarzyszenia  
Łączy nas Łowicz. 

Tego popołudnia na plaży zo-
stał też ustawiony namiot, przy 
którym można się było częstować 
lemoniadą i owocowymi szaszły-
kami. Otwarciu strefy wypoczyn-
kowej towarzyszyła klubowa mu-
zyka puszczana przez DJ-a. 

Członkowie stowarzyszenia od-
dali do użytku mieszkańcom 8 
ławek i 4 stoliki wykonane z pa-
let, a także ozdobne doniczki ze 
sztucznymi słonecznikami, które 
ustawili na granicy plaży. Wszyst-
ko wykonali samodzielnie. Infra-
struktura z palet jest w kolorze 
białym, została oznaczona logo 
Łączy nas Łowicz. – Meble zrobi-
liśmy sami. Trwało to dosyć dłu-
go, bo w ostatnim czasie albo pa-
dało, albo były upały, albo mało 
kto miał po prostu czas, ale final-
nie dziś wszystko udostępniamy 
mieszkańcom na cały rok! – mó-
wił nam w dniu wydarzenia Kry-
stian Cipiński. 

Pośród pierwszych użytkow-
ników mebli z palet dominowa-
ły grupy znajomych i rodziny  
z dziećmi. – Bardzo fajny pomysł. 
Można przyjść z dzieckiem i po-

siedzieć, kiedy ono się bawi – oce-
niła inicjatywę Ewa Skopińska, 
która była na plaży z wnukiem 
Tymkiem. 

Przypomnijmy, że ta sama eki-
pa po raz pierwszy wstawiła na 
plażę meble wykonane z palet  
w ubiegłym roku. 

– Część z nich przetrwała, ale 
np. skrzynki do siedzenia były 
podatne na zniszczenia, dlatego  
w tym roku „nasi inżynierowie” 
zadbali o  udoskonalone i trwalsze 
konstrukcje – powiedziały nam 
Katarzyna Słoma, Paulina Guzek 
i Natalia Prucnal.  aa 

Sobota | Szpaler kajakarzy

Niezwykła niespodzianka 
dla nowożeńców

Członkowie Klubu Turysty-
ki Kajakowej „Tratwa” działa-
jącego przy łowickim PTTK 
przygotowali niezwykłą niespo-
dziankę dla swoich przyjaciół  
z klubu Agnieszki Walczak i To-
masza Cabana, którzy w sobotę, 
29 lipca stanęli na ślubnym ko-
biercu. 

Wychodzących po uroczysto-
ści z kościoła św. Apostołów Pio-
tra i Pawła w Sobocie, powitał 
ich szpaler kajakarzy z wiosła-
mi wniesionymi do góry. - Bar-
dzo nas zaskoczyli, to miły gest, 
który sprawił nam wiele radości 
- powiedziała nam pani Agniesz-

ka. Jak podkreśliła otrzymali też 
prezent marzenie - własny kajak, 
dzięki któremu mogą wybrać się 
popływać po rzece, kiedy tylko 
zechcą. Przewodnicy PTTK do-
rzucili dla nich inny niezwykły 
prezent - zestaw filiżanek z od-
powiednią dedykacją z Warsztatu 
Garncarskiego Rodziny Konop-
czyńskich z Bolimowa.

Wybór miejsca na ślub - ko-
ścioła w Sobocie, nie był przy-
padkowy, Agnieszka Walczak jest 
autorką monografii o tej świątyni, 
która jej kościołem parafialnym. 
Zdjęcia do publikacji wykonał To-
masz Caban.  tb

Kajakarstwo | Miejska przystań na bzurze

Powiat zaprasza na kajaki
Od poniedziałku 15 
lipca, w godz. 10. - 17. 
na przystani nad Bzurą 
w parku Błonie można 
bezpłatnie wypożyczyć 
kajak, kapoki oraz wiosła 
i popływać po rzece. - 
Mam w głowie jeszcze 
inny pomysł dotyczący 
kajaków, możliwe, że to 
nie jest nasze ostatnie 
słowo w tym temacie w 
te wakacje - zapowiada 
wicestarosta Piotr 
Malczyk.

Kajaki będzie można wypoży-
czyć codziennie do końca wakacji. 
Każdego dnia na miejscu będzie 
ich osiem, czyli tyle, ile mieści się 
na jednej przyczepce. Chętni nie 
muszą martwić się o opłaty, wy-
pożyczenie będzie darmowe, wy-
starczy tylko wpisanie się na listę. 
Osoby, które nigdy nie pływały, 
mogą liczyć na szybki kurs pły-
wania kajakiem.

Są jednak ograniczenia - pły-
wać będzie można jedynie na od-
cinku Bzury pomiędzy mosta-
mi na ul. Zamkowej (DK14) i na 
ul. Mostowej. Nie będzie można 
spłynąć np. do Kompiny, rodzi 

to bowiem problemy logistyczne  
z jego odbiorem. Ale wicestarosta 
Malczyk zdradził nam, że anali-
zowana jest możliwość wypoży-
czania na takie spływy kajaków 
w soboty lub niedziele. Start od-
bywałby się w wyznaczonych go-
dzinach. Wówczas do Kompiny  
na wyznaczoną porę z Łowicza 
jechałby samochód po odbiór ka-
jaków. Te spływy też byłyby nie-
odpłatne. Ale jest możliwość, aby 

osoby zainteresowane indywi-
dualnym spływem wypożyczyły 
kajaki bezpośrednio z Centrum, 
choć wówczas odbędzie się to po 
obowiązujących stawkach, np. 
wypożyczenie dwuosobowego 
kajaka na cały dzień kosztuje 70 
zł, do tego należy doliczyć koszty 
transportu - 3 zł za 1 km.

Wypożyczaniem kajaków na 
przystani zajmuje się oddelego-
wana do tego zadania pracow-

nica Centrum Kultury Turystyki  
i Promocji Ziemi Łowickiej, któ-
re posiada ich ponad 20 zakupio-
nych z unijnych dotacji. Obecność 
kajaków nad rzeką będzie uzależ-
niona jedynie od warunków at-
mosferycznych, nie należy się ich 
spodziewać w niepogodę. Cen-
trum będzie obserwować zainte-
resowanie wypożyczaniem kaja-
ków, aby wprowadzać ewentualne 
modyfikacje.   tb

Co dziennie do końca wakacji, gdy tylko będzie słonecznie przy przystani kajakowej w łowickim parku błonie 
będzie można wypożyczyć nieodpłatnie kajak.
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Na plaży został ustawiony namiot, przy którym członkowie stowarzyszenia łączy nas łowicz  lemoniadą 
i owocowymi szaszłykami. 

Pośród pierwszych użytkowników mebli z palet dominowały grupy 
znajomych i rodziny z dziećmi. 
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Agnieszka Walczak i Tomasz Caban już po ślubie w sobockim kościele 
idą przez szpaler członków kTk Tratwa trzymających nad ich głowami 
wiosła.
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Łyszkowice | GokiS

Top Girls gwiazdami 
Festynu Letniego
Znany jest już program 
corocznego festynu 
organizowanego przez 
Gminny Ośrodek Kultury 
i Sportu w Łyszkowicach. 
W tym roku impreza 
planowana jest na sobotę  
3 sierpnia.

Zabawa na terenie przy placów-
ce zacznie się koncertem miej-
scowej orkiestry dętej – początek 
o godz. 18. Po orkiestrze wystąpi 
działająca przy GOKiS grupa fol-
kowa, O 19 zaczną rozśmieszać 
publiczność Kasia i Jarek Pająko-
wie, czyli młody, ale mogący się 

już pochwalić licznymi nagroda-
mi i wyróżnieniami kabaret We-
źrzesz. 

Po godzinie 20 na scenie kró-
lować ma disco polo i dance. Wy-
stąpią kolejno Loverboy, Bayera 
i Top Girls. Ten ostatni zespół – 
ściślej mówiąc girlsband – zapo-
wiadany jest jako gwiazda wie-
czoru. Tworzą go trzy wokalistki 
pochodzące z różnych stron Pol-
ski – Angelika Żmijewska, Paula 
Karpowicz i znana z telewizyjne-
go programu „Disco Star” Justy-
na Lubas. 

Po koncertach, do późnych go-
dzin nocnych, planowana jest jesz-
cze zabawa z DJ’em.     tm
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Włodzimierz Piwkowski urodził się  
17 października 1932 roku w Wilnie.
Ziemia Wileńska na zawsze pozostała dla niego 
ukochanym miejscem, do którego często powra-
cał. Swoją ostatnią książkę, której nie zdążył  
wydać, poświęcił Wileńszczyźnie  
i wspomnieniom z dzieciństwa.

dokończenie
z poprzedniego 
numeru

Włodzimierz Piwkowski był 
kuratorem Muzeum w Nieboro-
wie i Arkadii przez 24 lata. Jak 
podkreśla Antczak pozostawił po 
sobie imponujący dorobek na-
ukowy, dzięki któremu Nieborów 
jest obecnie jedną z najlepiej za-
chowanych i opracowanych rezy-
dencji w Polsce. Jego inicjatywy, 
aktywność sprawiły, że zespół pa-
łacowo-ogrodowy w Nieborowie 
i Arkadii stał się instytucją, któ-
rej funkcje i rola wykraczały poza 
standardy definiujące działalność 
muzeów rezydencjonalnych.

Kurator Piwkowski przyjmował 
do pracy m.in. Agnieszkę Chmie-
lewską, ogrodnika, który zajmuje 
się zielenią w Nieborowie i Ar-
kadii. Jak ona wspomina, miała 
wówczas 28 lat, skończoną szkołę, 
ale praktycznie żadnego doświad-
czenia zawodowego. Zanim Wło-
dzimierz Piwkowski zdecydował 
o przyjęciu jej do pracy, przepro-
wadził jej egzamin bezpośrednio 
w nieborowskim parku. – Była 
wczesna wiosna, drzewa, krzewy 
bez liści, pokazuje więc mi pierw-
szą gałązkę jakiegoś drzewa, a ja 
mam w głowie burzę, przeprowa-
dzam szybką analizę i zgaduję, że 
to katalpa, wówczas jeszcze mało 
popularna. Trafiłam. Za chwi-
lę pytana o jakiś badylek sterczą-
cy z ziemi, znowu szybko myślę  
i strzelam: tulipanowiec. Zasko-
czyłam go, zgadłam, na to usły-
szałam „Zatrudnię panią” – i było 
po egzaminie” – opowiada. 

Kurator doskonale znał pałac, 
jego historię ale też rośliny w par-
kach. Chmielewska wspomina, 
że swoją funkcję sprawował 24 
godziny na dobę. Często wycho-

dził na spacery po parku dla re-
laksu, często wzywał dzień póź-
niej pracowników do siebie i miał 
wypisane na karteczkach uwa-
gi. Upominał, że prace w parku 
należy prowadzić, gdy nie ma  
w nim turystów, aby im nie prze-
szkadzać, wprowadził całkowity 
zakaz przejeżdżania ciągnikiem 
przez główny dziedziniec przed 
pałacem – było to dla niego nie 
do pomyślenia. – 

– Starał się zaszczepić u pra-
cowników świadomość nie-
zwykłości miejsca, w którym 
pracowali. Jestem przekona-
na, że kochał to miejsce, że ro-
bił wszystko aby pozostało hi-
storyczne, bez zmian, ulepszeń, 
ale zabezpieczone przez niszczą-
cym działaniem czasu. Agniesz-
ka Chmielewska pracowała z ku-
ratorem Piwkowskim przez 6 lat  
i bardzo docenia ten czas.

Barbara Baczyńska-Woźniak 
wspomina, że pracę w muzeum 
rozpoczęła w sierpniu, przyję-
ta jeszcze przez Jana Wegnera, 
zaś Włodzimierz Piwkowski ob-
jął stanowisko kuratora w paź-
dzierniku, przepracowała z nim 
cały okres, gdy szefował placów-
ce. Jak wspomina, Nieborów był 
dla niego najważniejszy, można 
nawet powiedzieć, że stawiał go 
przed rodziną. Przyszedł do nie-
go pod koniec trwającego 4 lata 
kapitalnego remontu i odpowiadał 
za jego zakończenie. Zaznacza, ze 
został skierowany do Nieborowa, 
ponieważ miał opinię człowieka 
ambitnego, wybitnego konserwa-
tora sztuki i dobrego organizatora, 
niewątpliwie na swoim stanowi-
sku sprawdził się doskonale. 

– To on poprowadził kapital-
ny remont budynku Manufaktu-
ry, który był w opłakanym stanie: 
nie było m.in. podług i posadzek, 

przez lata mieścił się tam maga-
zyn, w którym zgromadzone były 
antyki i meble. Po latach prac 
udało się otworzyć w budynku 
manufaktury ekspozycję majoli-
ki nieborowskiej, ale też produk-
cję kopii wyrobów, które w niej 
powstawały. To on zatrudnił wie-
loletnią pracownicę manufaktury 
odpowiedzialną za zdobienie Te-
resę Szałowską. On też było od-
powiedzialny za remont piętra, 
gdzie powstały biura.

– Bezsprzecznie Włodzimierz 
Piwkowski był kontynuatorem 
myśli profesora Lorentza, które-
go uważał za swojego mistrza – 
mówi Baczyńska-Woźniak. Koń-
cząc remont pałacu tyle samo 
uwagi poświęcał pracom w miej-
scach, które miały być odwiedza-
ne przez turystów, jak i tym, które 
miały pozostać zamknięte. 

Irena Mońka, wieloletni pra-
cownik muzeum podkreśla, opo-
wiadając o nim, że Włodzimierz 
Piwkowski postrzegał pałac  
w Nieborowie jako placówkę zin-
tegrowaną z miejscowością. Znał 
mieszkańców, witał się z nimi, 
pierwszy wyciągając dłoń, utrzy-
mał zwyczaj bezpłatnego wstę-
pu do muzeum dla nieborowia-
ków. Na tym nie koniec, Stawiał 
na zatrudnienie w muzeum osób 
z Nieborowa, tak jak to miało 
miejsce za czasów Radziwiłłów. 
Dzięki temu w muzeum praco-
wały kolejne pokolenia – mówi, 
dodając, że została zatrudniona 
jako młoda dziewczyna i nigdy 
nie przypuszczała, że nawet nie 
mając wykształcenia w kierun-
ku historyk sztuki, będzie z po-
czątku oprowadzać wycieczki, 
a potem zajmie się sprawami in-
wentaryzacji i katalogowania nie-
borowskich zabytków. 

Jak podkreśla, kurator dawał 
jej szansę, mówił: – Ty jesteś 
stąd, masz to miejsce we krwi  
i dlatego znasz się na tym najle-
piej. Był to kurator, który nie za-
mykał się w gabinecie, do któ-
rego trudno było się dostać, czy 
trzeba było się anonsować, nawet 
w przypadku podpisu pod służ-
bowym dokumentem. On wy-
chodził do ludzi, rozmawiał, za-
wsze był otwarty – wspomina.

Pani Irena, podobnie jak Bar-
bara Baczyńska – Woźniak, jest 
przekonana, że kurator Piwkow-
ski kochał Nieborów i Arkadię. To 
drugie miejsce szczególnie sobie 
upodobał, czynił wiele starań, aby 
restaurować znajdujące się tam 
obiekty, które były w złym stanie.

Osoby, które go znały wspo-
minają, że bywał wymagający, 
zasadniczy, nie akceptował byle-
jakości, ale był też tolerancyjny, 
w kontaktach z pracownikami 
nie interesowały go tylko spra-
wy służbowe, ale też rodzina czy 
przyjaciele. Nie był złośliwy, nie 
wypominał porażek, nie chciał 
nikogo skrzywdzić, był człowie-
kiem wysokiej kultury. To też 
sprawiało, że jako szef, był da-
rzony szacunkiem i przez wielu 
był lubiany. 

W tekście wykorzystałem ob-
szerne fragmenty tekstu wspo-
mnieniowego o śp. Piwkowskim 
autorstwa kurator Moniki Ant-
czak.  tb 

WSPOmNIENIA | poZoSTAną w nASZeJ pAMięciODESZLI OD NAS | 1.07.2019–15.07.2019
  1 lipca: bronisława Gajda, 

l.88; Anna lipiec, l.45;  
helena frątczak, l.69:  
paweł Gawarecki, l.45.

  4 lipca:  
krystyna rosak, l.84.

  5 lipca:  
bogdan raczek, l.82.

  6 lipca:  
Zofia Muszyńska, l.86

  7 lipca: wiesław placek, 
l.75; franciszek Gajda, l.69.

  8 lipca: Marianna Mróz, l.94; 
henryk ciesielski, l.82;  
patryk bródka, l.31

  9 lipca: Maria krupa, l.64.
  10 lipca:  

lucyna Tarczyńska, l.92
  11 lipca:  

Teresa Marjańska, l.87.
  12 lipca:  

kazimierz czajka, l.68.
  13 lipca:  

waleria piorun, l.85; 
Mieczysław rykowski, l.67.

  15 lipca:  
Zbigniew Malarowicz, l.63; 
Teresa lisiewska, l.68;  
helena kaczor, l.93;  
Tadeusz kochanek, l.69.

reklAMA

 Włodzimierz Piwkowski
(1932-2016)

włodzimierz piwkowski  
przez 40 lat był związany  
z Muzeum narodowym  
w warszawie, poświęcając 
tej instytucji całe swoje życie 
zawodowe. Uczestniczył 
w odbudowie i pracach 
konserwatorskich trzech 
oddziałów Muzeum  
– łazienek królewskich, 
królikarni oraz nieborowa 
i Arkadii. Z tym ostatnim 
muzeum związany był  
przez 24 lata,  
aż do przejścia na emeryturę. 
Jak wspominają jego 
współpracownicy,  
zakochał się w tym miejscu 
i poświęcił mu bez reszty 
spędzony w nim czas,  
nie tylko administrując,  
ale zanurzając się w jego 
historii, badając ją,  
publikując na jej temat.  
był też tym kuratorem, 
któremu udało się oficjalnie 
włączyć rodzinę dawnych 
właścicieli, radziwiłłów,  
w krąg osób decydujących  
o pracach konserwatorskich  
w nieborowie i Arkadii. 

Włodzimierz Piwkowski (1932-2016) – cz. II

Gmina Chąśno | logopeda w szkołach

By nie trzeba było wozić 
dziecka do Łowicza
Od 1 września w szkołach podstawowych w Mastkach  
i Błędowie będzie zatrudniony logopeda. To odpowiedź 
władz gminy na stale rosnące zapotrzebowanie na tego 
typu zajęcia dla dzieci i młodzieży.

Na razie gmina zatrudni jedne-
go logopedę na 1 etat, po pół etatu 
na szkołę (czyli po 11 godzin ty-
godniowo). 

W ramach wdrażania reformy 
oświaty liczba uczniów w obu 
gminnych placówkach się wy-
równuje (bo do tej pory więcej 
uczniów miała połączona z gim-

nazjum podstawówka w Błędo-
wie). Wójt Dariusz Reczulski nie 
wyklucza, że jeżeli zapotrzebo-
wanie na zajęcia okaże się bardzo 
duże, to liczba tych zajęć będzie 
zwiększana. – Chcę, aby rodzice 
nie musieli jeździć na zajęcia lo-
gopedyczne do Łowicza – mówi 
wójt.  tm

Pilaszków | Grant sołecki na altanę 

To będzie miejsce  
dla wszystkich

Sołectwo Pilaszków w gmi-
nie Łowicz było jednym z kilku 
na naszym terenie beneficjentów 
marszałkowskich grantów, czyli 
wsparcia finansowego na realiza-
cję małych projektów lokalnych 
zaplanowanych przez sołectwa  
(o wszystkich pisaliśmy w 24 nu-
merze NŁ).

Z pozyskanych pieniędzy przy 
Domu Ludowym i remizie OSP 
KSRG Pilaszków zostanie pobu-
dowana drewniana altana, która 
będzie służyła organizacji spotkań 
i integracji mieszkańców na świe-

żym powietrzu. W okresie letnim 
będą się mogły w niej odbywać 
także zebrania sołeckie i strażac-
kie oraz spotkania KGW. – Mamy 
ładną salę, ale w okresie letnim 
przyda się altana na świeżym po-
wietrzu – przyznał Bogdan Gajda, 
sołtys Pilaszkowa.

Kwota przyznanej dotacji  
z Urzędu Marszałkowskiego wy-
nosi 9.620 zł, natomiast całkowi-
ty koszt przedsięwzięcia to 13.000 
zł. O wyborze inwestycji do reali-
zacji zdecydowali mieszkańcy so-
łectwa.  aa 
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Łowicz | Uratować przed zapomnieniem

Dokumenty łowickiego 
koła AK trafiły  
do państwowego archiwum
12 lipca dokumenty 
Światowego Związku 
Żołnierzy Armii Krajowej 
w Obwodzie „Łyska” 
w Łowiczu, trafiły do 
łowickiego oddziału 
Archiwum Państwowego 
w Warszawie. Społecznie 
pracami zajęły się córki 
żołnierzy AK.

Zespół, który zajmował się po-
rządkowaniem i katalogowaniem 
dokumentów koła składał się z: 
Heleny Modrak – córki Tadeusza 
Modraka ostatniego prezesa ło-
wickiego koła AK, Danuty Bo-
limowskiej i Ireny Wałasińskiej – 
córek Czesława Zająca ps. „Lis” z 
Kompiny oraz Mirosławy Haczy-
kowskiej i Joanny Haczykowskiej 
– córki i wnuczki Stefana Kucz-
ka ps. „Czad” z Gągolina. Pa-
niom pomagał Wiktor Brzózka – 
pracownik techniczny Gimnazjum  
nr 1, gdzie pracowały.

Córka żołnierza AK, Tadeusza 
Modraka, który zmarł w 2017 roku, 
pani Helena Modrak opowiada 
nam, że osobom zaangażowanym 
w to przedsięwzięcie chodziło o 
to, aby nie dopuścić, by dokumen-
ty te uległy rozproszeniu, zniszcze-
niu, chciały aby znalazły bezpieczne 
miejsce i mogły w przyszłości być 
udostępniane potomkom żołnierzy 
AK i historykom.

Łowickie koło zawiesiło dzia-
łalność w czerwcu 2016 roku. Pan 
Tadeusz w piśmie do Zarządu 
Okręgowego w Łodzi tłumaczył 
w tamtym czasie, że zbyt wielu 
członków zmarło, a ci, którzy jesz-
cze żyli, w tym członkowie zarzą-
du z powodu wieku i stanu zdrowia 
nie są wstanie prowadzić dalej dzia-
łalności.

Po śmierci ojca, pani Helena 
zainicjowała proces przekazania 
dokumentów koła AK do łowic-

kiego oddziału Archiwum Pań-
stwowego w Warszawie. Aby móc 
dostać się do dwóch szaf, w któ-
rych się one znajdowały w Gim-
nazjum nr 1, pani Helena musiała 
otrzymać oficjalną zgodę zarządu 
łódzkiego ŚZŻ AK. 

W szafach było 141 teczek per-
sonalnych członków łowickiego 

koła i 74 teczki wdów żołnierzy. 
W teczkach zaś były życiorysy, 
wnioski o przyjęcie do związku, 
oświadczenia świadków potwier-
dzające działalność w AK, a tak-
że informacje o odznaczeniach i 
zdjęcia. W dwóch teczkach jest 
kilka zeszytów zapisanych wspo-
mnieniami żołnierzy AK. Oprócz 
tego są dokumenty dotyczące 
działalności koła. Każdą z tych 
teczek zespół prowadzący pra-
ce musiał uporządkować, opisać, 
usunąć z niej metalowe elementy  
i umieścić w specjalnej teczce 
kwasoodpornej. 

Pani Helena podkreśla, że ini-
cjatywa od razu spotkała się 
z przychylnością wielu osób. 
wsparł ją szef łowickiego archi-
wum Marek Wojtylak, który 
zakwalifikował dokumenty do 
przyjęcia do archiwum, pracow-
nica archiwum Anna Chmielew-
ska przeprowadziła paniom za-
angażowanym w prace szkolenie 
z zakresu opracowywania ma-
teriałów archiwalnych i czuwała 

nad pracami merytorycznie nad 
pracami, panie wspierała dobrą 
radą ostatnia żyjąca członkini ło-
wickiego koła, dyrektor Gim-
nazjum nr 1 umożliwiła prace 
w pomieszczeniach szkoły. Pra-
ce wsparli też regionalista Jacek 
Rutkowski i burmistrz Łowicza 
Krzysztof Kaliński, który zdecy-
dował aby ratusz kupił na potrze-
by prac archiwizacyjnych spe-
cjalne teczki.

Pani Helena powiedziała nam, 
że po przekazaniu dokumen-
tów koła do archiwum pozosta-
ła jeszcze kwestia jego sztanda-
ru. Obecnie znajduje się on w I 
LO, gdzie opiekę nad nim spra-
wuje Klub Historyczny im. Ar-
mii Krajowej w Łowiczu. W nie-
dalekiej przyszłości ma on trafić 
do łowickiego muzeum. Ale na 
pewno nie będzie on tylko ekspo-
nowany na wystawie, ale zgodnie 
z wolą ostatniego zarządu koła, 
będzie brał udział w miejskich  
i powiatowych uroczystościach 
patriotycznych. 

Łowicz | dyżury specjalistów na błoniach

Gdzie szukać pomocy
Mieszkańcy miasta, którzy borykają się  
z problemami alkoholowymi lub narkotykowymi, 
mogą korzystać z pomocy specjalistów,  
którzy przyjmują bezpłatnie w budynku muszli 
koncertowej w parku Błonie  
przy ul. Św. Floriana 7 w Łowiczu. 

Porady udzielne są bezpłatnie, 
na mocy umów, jakie psycholo-
gowie zawarli z Urzędem Miasta. 

Psycholog udzielający pomocy 
osobom uzależnionym od narko-
tyków, ale też członkom ich rodzin 
i innym osobom, np. nauczycie-
lom, przyjmuje w poniedziałki  
w godz. 15-19. Zapisywać na wi-
zyty można się telefoniczne pod 
nr 691-730-115. 

Psycholog zajmujący się pro-
blemami związanymi z przemo-
cą w rodzinie dyżuruje w soboty 
w godz. 16-19. Zapisywać się trze-
ba osobiście. 

W tym samym budynku od-
bywają się mitingi grup wspar-
cia. Grupa Anonimowych Alko-
holików spotyka się w czwartki  
o godz. 19, Anonimowych Narko-
manów – w piątki o godz. 18. mwk

Fotografia | Z obiektywu łowiczaków

Arkadia – plener  
nie tylko ślubny
Romantyczny park  
w Arkadii powstał 
by zachwycać. 
Najpierw tylko Helenę 
Radziwiłłową,  
teraz wielu turystów  
nie tylko z naszego 
regionu, ale i z całej 
Polski.

Jest to jeden z ulubionych ple-
nerów dla fotografów ślubnych, 
ale nie tylko. Lubią tam łapać kadr 
również amatorzy fotografii, czę-
sto z rewelacyjnym skutkiem. Tak 
było i w przypadku zdjęcia, które 
w tym tygodniu prezentujemy.

Autor – Marek Kurczak, po-
chodzi z Łowicza, ale już od po-
nad 20 lat mieszka w Pruszkowie. 
Wracając w rodzinne strony lubi 
wybrać się na wycieczkę w różne 
„nasze” piękne miejsca. Wybiera-
jąc się na takie wycieczki, zawsze 
zabiera ze sobą aparat. Lubi ro-
bić zdjęcia nie po to, by się nimi 
gdzieś chwalić, ale dla siebie sa-

mego, by uwieczniać wspomnie-
nia. – Bo wspomnienia, to jest coś, 
czego mi nikt nie zabierze – tłu-
maczy. Pasją fotograficzną zara-
ził go kolega ze szkoły – Sławek 
Śliwiński i brat – było to jeszcze 
w czasach komunistycznych. Zda-
rzało się, że wspólnie z bratem 
fotografowali razem studniówki.  
Z czasem to zainteresowanie osła-
bło, by na nowo odrodzić się już 
w czasach zdjęć cyfrowych. Teraz 
Marek robi już zdjęcia swoją lu-
strzanką: Nikon D3100.  mb

Rubryka fotograficzna  
„Z obiektywu Łowiczaków”
powstała, by publikować 
zdjęcia naszych czytelników, 
którzy aktywnie tworzą naszą 
grupę fotograficzną na 
facebooku, o nazwie  
„w obiektywie łowiczaków”. 
co tydzień wybieramy  
i publikujemy jedno zdjęcie  
z krótkim opisem  
i notką o autorze.

Część zespołu pracującego nad uporządkowaniem archiwum łowickiego koła związku AK,  
od lewej danuta bolimowska, Mirosława haczykowska i helena Modrak (siedząca).
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Jedna z wiosennych wycieczek marka w rodzinnych stronach  
– tutaj świątynia diany w Arkadii. 
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tOMasz 
bartOs

tomasz.bartos@lowiczanin.info

osobom 
zaangażowanym  
w to przedsięwzięcie 
chodziło o to, 
aby nie dopuścić 
by dokumenty te 
uległy rozproszeniu, 
zniszczeniu, chciały 
aby znalazły 
bezpieczne miejsce.

Wicie | po zawodach strażackich 

Najpierw zawody 
strażackie, a następnie 
piknik integracyjny
Zarząd OSP Wicie zaprasza 
w niedzielę, 21 lipca,  
ok. godz. 13.30-14.00  
(po zakończeniu zawodów 
sportowo-pożarniczych  
w Różycach-Żurawieńcu) 
na boisko w Wiciu, gdzie 
odbędzie się piknik 
integracyjny z wieloma 
atrakcjami.

W programie m.in. pokaz ra-
townictwa drogowego, pogadan-
ka przedstawicieli łódzkiego od-
działu KRUS nt. „Bezpieczne 
wakacje na polskiej wsi”, występ 

Dziecięco-Młodzieżowej Orkie-
stry Dętej OSP Wicie, przyjazd 
motocyklistów z Łowickiego Klu-
bu Motocyklowego No.16, pokaz 
sprzętu będącego na wyposażeniu 
jednostki OSP Wicie, poczęstu-
nek i grill. 

Prezes OSP Wicie Waldemar 
Wojciechowski szczególnie za-
prasza na niedzielny piknik dzie-
ci i młodzież, ponieważ uważa, że 
organizacja tego dnia w formule: 
najpierw zawody strażackie, a na-
stępnie piknik integracyjny w Wi-
ciu, są dobrą okazją do zachęcania 
młodych do działania w straży.  aa 
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Łódź | folkowe inspiracje 2019 

Złota Łódka dla Patrycji Jakubiak 
Znana naszym czytelnikom z osiągnięć wokalnych 
mieszkanka Domaniewic, Patrycja Jakubiak, odniosła 
kolejny sukces. Tym razem młoda artystka wyśpiewała 
Złotą Łódkę na IX Międzynarodowym Festiwalu 
Twórczości Młodych „Folkowe Inspiracje”.

Uroczysta gala wręczenia na-
gród odbyła się w sobotę, 6 lipca, 
w Centrum Promocji Mody Aka-
demii Sztuk Pięknych w  Łodzi. 
Początkującą piosenkarkę nagro-
dzono w kategorii solistów w wie-
ku 15-18 lat. Tym razem zachwy-
ciła wykonaniem piosenki „Sto lat 
młodej parze” z repertuaru Kayah. 
Jak sama przyznaje, występ był 
wymagający nie tylko ze wzglę-
du na poziom trudności wybrane-
go przeboju.

– Tym razem poza aspektem 
wokalnym postawiłam również na 
układ sceniczny i wrażenia wizu-

alne, bo przy tak dużej konkuren-
cji perfekcyjnie przygotowanych 
osób z wielu krajów, sam talent 
nie wystarczy. Do występu przy-
gotowywałam się przez miesiąc  
i bardzo się cieszę, że jednak uda-
ło się dobrze zaprezentować – 
opowiada Patrycja.

Przyjaciółka  
i designerka
Dobrym duchem adeptki sztu-

ki wokalnej jest jej siostra Klau-
dia, która z zaangażowaniem dba 
o wizerunek sceniczny poprzez 
dobór kreacji, w których występu-

je Patrycja, pomoc w opracowaniu 
zachowań scenicznych, a nierzad-
ko również emocjonalne wsparcie 
podczas samego występu.

– Siostra jest moją przyjaciół-
ką i designerką. Pomaga mi przed 
występami, a czasem towarzyszy 
także w ich trakcie. Cieszę się, że 

ktoś tak wspaniały może być czę-
ścią mojego muzycznego świata – 
zauważa nasza rozmówczyni.

na Folkowe inspiracje 
czeka cały rok 
Jak się okazuje sam Festiwal 

„Folkowe Inspiracje” jako mo-
ment zderzenia wielu kultur oraz 
osobowości zajmuje ważne miej-
sce w twórczym życiu Patrycji 
Jakubiak. Dodajmy, że młoda ar-
tystka bierze w nim udział już od 
wielu lat. Dla przykładu, w ze-
szłym roku udało jej się zdobyć II 
miejsce w swojej kategorii wieko-
wej, czyli Srebrną Łódkę.

– Uwielbiam to wydarzenie 
ze względu na niezwykle twór-
czą i serdeczną atmosferę. Poja-
wienie się tam wiąże się zawsze 
z ogromnymi, ale pozytywnymi 
emocjami. Co więcej, jestem zży-

ta z artystami, którzy występują na 
tej scenie, więc każdego roku cie-
szę się na myśl o tym spotkaniu – 
stwierdza.

Dodajmy, że domaniewiczanka 
była jedyną Polką, która zaśpiewa-
ła podczas gali finałowej mimo, że 
w trakcie przesłuchań reprezen-
tantów naszego kraju było zdecy-
dowanie więcej.

już za rok matura
Przypomnijmy, że od nowego 

roku szkolnego Patrycja Jakubiak 
będzie maturzystką w II LO w Ło-
wiczu. W tym roku, poza dalszym 
rozwojem wokalnym, jej prioryte-
tem jest pomyślne napisanie egza-
minu dojrzałości, a następnie wy-
bór studiów musicalowych.

– To trudny kierunek, który łą-
czy w sobie śpiew, taniec oraz ak-
torstwo, dlatego zanim przystąpię 
do rekrutacji zależy mi na nauce 
tańca. Nie wykluczam, że wezmę 
udział w profesjonalnych lekcjach. 
Póki co, zajmuje mnie jednak coś 
innego, a mianowicie kurs prawa 
jazdy – opowiada licealistka.  aw

RZUT OKIEm | nA Gościnnych wySTępAch

Przedstawiciele Lokalnej  
Grupy Działania „Ziemia 
Łowicka” wraz z paniami  
z Kół Gospodyń Wiejskich 
z gminy Chąśno, Zespołem 
Pieśni Ludowej „Kiernozianie” 
oraz twórczynią ludową 
Agnieszką Zabost promowali 
w ostatnia sobotę, 6 lipca region 
łowicki na ogólnopolskim 
przeglądzie Zespołów ludowych  
i Stołów regionalnych  
w wolborzu. organizatorem 
imprezy była fundacja  
„150 lat kGw”.  
opr. mak 

Sanniki | koncert i wystawa 

Herbert i Chopin w szuwarach
Lipcowy koncert chopinow-

ski dla wielu osób goszczących  
w niedzielę, 7 lipca w pałacu w 
Sannikach stanowił preludium do 
imprez związanych z 51. Niedzie-
lą Sannicką – dorocznym festy-
nem rodzinnym, organizowanym 
przez sannicki samorząd i miej-
scowy ośrodek kultury. 

Obydwie sale koncertowe wy-
pełniły się melomanami. Artystów 
zapowiedziały Monika Patrowicz, 
dyrektor Centrum i Aleksandra 
Głowacka, prezeska sannickiego 
koła Towarzystwa imienia Fryde-
ryka Chopina. Pianista Mariusz 

Drzewicki grał utwory Chopina,  
a towarzyszyła mu poezja Zbi-
gniewa Herberta recytowana przez 
znanego aktora Radosława Pa-
zurę. Bezpośrednio po koncercie  
w sali na piętrze odbył się wer-
nisaż wystawy malarstwa Kata-
rzyny Bąkowskiej-Roszkowskiej. 
Na jej obrazach można zobaczyć 
m.in. szuwary. 

Europejskie Centrum Arty-
styczne zaprasza również do 
oglądania wystaw plenerowych.  
W alei przed głównym wejściem 
do pałacu oraz na zewnętrznym 
ogrodzeniu parku od strony uli-
cy Warszawskiej można obejrzeć 
fotografie zrobione przez znane-
go fotografa Jerzego Wernika.

opr. mak 

Na ten moment czeka się przez cały rok. patrycja Jakubiak odbiera 
Złotą łódkę. 
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Wernisaż wystawy malarstwa 
Katarzyny Bąkowskiej-
Roszkowskiej odbył się w sali na 
piętrze pałacu w Sannikach. 
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Łowicz | łowicki ośrodek kultury 

Kto zgarnął grant 
na autorski projekt? 
W piątek, 12 lipca, w Łowickim Ośrodku Kultury 
rozstrzygnięty został konkurs na inicjatywy lokalne,  
w ramach projektu „Od Was dla Was”,  
który został sfinansowany z programu Dom Kultury + 
Inicjatywy Lokalne 2019.

Co ciekawe, to wnioskodaw-
cy wybrali między sobą projekty, 
które zostały zakwalifikowane do 
realizacji. Są to: 
 projekt Aleksandra Jaro-

sa pt. „Teatr mój mały widzę 
ogromny”, który obejmuje stwo-
rzenie grupy aktorskiej oraz prze-
prowadzenie warsztatów koń-
czących się wystawieniem sztuki 
teatralnej; 
 projekt Szymona Szaleńca  

pt. „miejski Folklor”, czyli prze-
gląd łowickich zespołów hip-ho-

powych połączony z warsztatami 
dla lokalnych wykonawców; 
 projekt Agnieszki Wró-

blewskiej i Anny Popiel pt. „mu-
zyczne przygody z panią  
Nutką”, polegający na przepro-
wadzeniu zajęć muzyczno-rucho-
wych dla dzieci w wieku przed-
szkolnym;
 projekt zgłoszony przez sto-

warzyszenie Łowicki Salon Sztu-
ki pt. „Chodź na Sztukę!”, po-
legający na wystawieniu sztuki 
teatralnej oraz przygotowaniu kon-

certu muzyki klasycznej w Parku 
Błonie;
 projekt Żanety Wojciechow-

skiej pt. „mali Twórcy”, czyli za-
jęcia teatralno-dramowe dla dzieci 
z wieku 10-15 lat. 

Realizacja wybranych wnio-
sków nastąpi od 19 sierpnia do  
10 listopada. Wnioski opiewają na 
łączną kwotę 23.200 zł. Przypo-
mnijmy, że projekt „Od Was dla 
Was” obejmuje konkurs grantowy 
i realizację wybranych projektów, 
ale też przeprowadzenie eksperc-
kiej diagnozy potrzeb i potencja-
łu trzech grup docelowych: mło-
dzieży, osób niepełnosprawnych  
i rodziców z małymi dziećmi, któ-
ra pozwoli sprostać ich oczekiwa-
niom.  aa 

Łowicz | centrum promocji 

„Weź łowickie na wakacje”  
i zbieraj lajki

Centrum Kultury, Turystyki  
i Promocji Ziemi Łowickiej za-
prasza do zabawy ogłosiło kon-
kurs fotograficzny pt. „Weź łowic-
kie na wakacje”. Zwycięscy tego 
konkursu (pięć osób) otrzymają 
łowicki zestaw upominków.

Konkurs polega na tym, aby – 
niezależnie gdzie jesteśmy na wa-
kacjach – zrobić zdjęcie, na któ-
rym będzie jakiś łowicki akcent. 
To może być np. stój łowicki lub  
element, tablica rejestracyjna z ło-
wicką ramką, łowicki breloczek, 
hafty, wycinanki. – Inwencja nale-
ży do Ciebie i Twojej wyobraźni. 
Ważne, aby był jakiś łowicki ak-
cent na tle zdjęcia – zachęcają or-

ganizatorzy. Zdjęcie należy prze-
słać adres mailowy promocja@
powiat.lowicz.pl. W tytule ma-
ila napisać nazwę konkursu czyli 
„Weź łowickie na wakacje” oraz 
swoje dane kontaktowe.

Centrum Promocji nadesłane 
zdjęcia zamieści na w specjalnej 
galerii na swoim Facebooku. Au-
torzy pięciu zdjęć, które zyskają 
najwięcej „lajków” otrzymają ze-
stawy łowickich upominków. Je-
den autor może przysłać więcej 
niż jedno zdjęcie, ale jeśli jego 
prace zbiorą dużo lajków i wygra, 
to otrzyma tylko jedną nagrodę za 
zdjęcie z największą liczbą polu-
bień.  opr. mwk

RZUT OKIEm | wycinAnki, hAfT ręcZny i korAlikowy 

W sobotę i w niedzielę, 13 i 14 lipca, w godz. od 10 do 16 w mini skansenie przy muzeum w Łowiczu 
odbyła się kolejna odsłona wakacyjnych warsztatów sztuki i rękodzieła, które prowadzą twórcy ludowi. 
Tym razem warsztaty poprowadziły: krystyna wielemborek z haftu ręcznego, Stefania borkowska z wycinanki 
łowickiej i Teresa foks z haftu koralikowego. wszystkie wykonane w czasie warsztatów ozdoby, uczestnicy mogli 
zabrać ze sobą do domów. w najbliższy weekend 20 i 21 lipca w tych samych godzinach odbędą się warsztaty  
z wycinankarstwa, haftu łowickiego, haftu koralikowego i plastyki obrzędowej. aa 

muzeum w Łowiczu
Zmiana dyrektora

Od 16 lipca obowiązki dyrekto-
ra Muzeum w Łowiczu sprawuje 
Wiktor Bieniek, kierownik admi-
nistracyjny placówki. To rozwią-
zanie tymczasowe, do czasu po-
wołania nowego dyrektora.

Obowiązki dyrektora powierzył 
mu zarząd powiatu, po tym jak ze 
stanowiska odeszła Marzena Ko-
zanecka-Zwierz. Zarząd powia-
tu ma już kandydata na następcę, 
czeka na zaakceptowanie kandy-
datury przez Ministerstwo Kultu-
ry. Oficjalnie zarząd nie informu-
je, kto jest tym kandydatem, ale 
– jak już pisaliśmy – Grzegorz 
Dębski potwierdził nam, że sta-
ra się o to stanowisko. Obecnie 
jest on naczelnikiem wydziału za-
bytków ruchomych i rejestru za-
bytków Wojewódzkiego Urzędu 
Ochrony Zabytków w Łodzi.    tm

Dziedziniec ŁOK | ł festiwal za niecały miesiąc 

Kuba Sojka live i Kamp! zagrają u nas 
Aż 10 koncertów muzyki 
alternatywnej na dwóch 
scenach, a pośród nich 
wirtuozi elektroniki: łódzki 
zespół Kamp!  
i Kuba Sojka live wystąpią 
podczas tegorocznej 
odsłony Ł Festiwalu, która 
odbędzie się 10 sierpnia 
na dziedzińcu Łowickiego 
Ośrodka Kultury. Bilety już 
są w sprzedaży. 

– Nieskromnie powiem, że 
mamy bardzo dobry line-up. Wy-
konawcy prezentują wysoki po-
ziom artystyczny: to nasz priorytet. 
Warto zwrócić uwagę, że to topowe 
składy koncertowe tego lata i ostat-
nich miesięcy. Praktycznie wszyst-

kich spotkamy w programach 
największych polskich festiwali – 
powiedział nam twórca imprezy 
Adam Bombrych. – Do koncertu 
Kamp! były już przymiarki przy 
drugiej edycji. Dobrze jednak, że 
ich koncert odbędzie się właśnie te-
raz, gdy zespół świętuje dekadę na 
scenie i zmienia formułę koncerto-
wą. Przez tych 10 lat widziałem ich 
kilka razy i na żywo brzmią jeszcze 
lepiej z każdym koncertem. W tym 
momencie wracają do swoich ko-
rzeni, znów grają mocno klubowo  
i porywają do tańca – dodaje. 

W tym roku koncerty będą się 
odbywały wymiennie na dwóch 
scenach rozstawionych na dzie-
dzińcu ŁOK (organizatorzy rezy-
gnują ze sceny klubowej w Hop-
Kulturze). Wystąpią: Kamp!, Kuba 
Sojka live, Enchanted Hunters, 

Private Press live, Wczasy, Nor-
mal Echo, Żal, Evam, Tuzza i Sha-
ri Vari. 

– Rezygnujemy ze sceny klu-
bowej w dotychczasowej formie. 
Mimo niepodrabialnego klimatu 
i braku dystansu na linii artysta-
-widz, jakich można było doświad-
czyć w przestrzeni klubu HopKul-
tura, zostaje ona przeniesiona na 
dziedziniec. Pomogło to nam roz-
budować formułę tej sceny o live 
acty i większe produkcje, na które 
nie pozwalały ograniczenia zwią-
zane ze zlokalizowaniem sceny 
w klubie – tłumaczy Adam Bom-
brych. Bilety w cenie 40 zł są do 
kupienia w kasie kina Fenix oraz 
w sprzedaży internetowej na goout.
net oraz goingapp.pl. W tej cenie 
bilety będą dostępne do 9 sierpnia 
lub do wyczerpania zapasów.  aa 

Łowicz | przewodnicy zapraszają

Śladem różnych religii
W najbliższą niedzielę 21 lipca 

o godz. 13. ze Starego Rynku wy-
ruszy kolejny spacer poświęcony 
historii miasta. 

Tym razem tematem będą re-
ligie w Łowiczu i poprowadzi 
go przewodnik PTTK Katarzyna 

Skierska-Pięta. Uczestnicy pozna-
ją m.in. miejsca, w których swe-
go czasu funkcjonowały świątynie 
różnych wyznań: protestanckie, 
prawosławne i żydowskie. Spacer 
będzie trwał ponad godzinę, jest 
nieodpłatny.  tb
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Aktualności
Bolimów | Zawody oSp, nagrody dla społeczników, koncerty, wystawa fotograficzna 

Wiele atrakcji na Dzień Bolimowa
W niedzielę, 21 lipca 
na rynku w Bolimowie 
zaplanowano moc atrakcji 
w ramach Dnia Bolimowa.

Wystąpi Bolimowska Orkiestra 
Dęta, artyści wykonujący muzykę 
filmową, musicalową, pop i disco 
polo. Wójt gminy Stanisław Linart 
wręczy po raz pierwszy nagro-
dy „Bolimowskie Dęby” osobom 
działającym na rzecz społeczności 
lokalnej. Imprezami towarzyszą-
cymi będą gminne zawody spor-

towo-pożarnicze, poplenerowa 
wystawa fotograficzna oraz I Bo-
limowski Festiwal Smaków. 

Gminne zawody sportowo-po-
żarnicze rozpoczną się przed im-
prezą na rynku, już o godz. 12 
na boisku sportowym w Bolimo-
wie. Atrakcje w ramach Dnia Bo-
limowa rozpoczną się o godz. 15 
wspomnianym koncertem Boli-
mowskiej Orkiestry Dętej, który 
trwać będzie pół godziny. o 15.30 
scena będzie należała do Familii 
Mikulskich z Nowego Kawęczy-
na, o 16 – zagra discopolowa gru-

pa Cosmo o godz. 17 zaplanowa-
no koncert Stars Roxette Tribute 
Band, który wykona covery nie 
tylko grupy Roxette. 

O godz. 18.30 zostaną wręczo-
ne nagrody „Bolimowskie Dęby”, 
po nich zaplanowano występy 
Wiktorii Gapys, Moniki Mijal-
skiej, Wiktorii Cybulskiej, Zo-
fii i Oli Aftewicz, Gabrieli Pagi, 
Michaliny Wysockiej – młodych 
mieszkanek gminy, które uczą się 
śpiewać na zajęciach w GOK pro-
wadzonych przez Pawła Godlew-
skiego, który także wystąpi. 

Kolejny koncert pt. „Od nocy 
do nocy” w wykonaniu Joanny 
Aleksandrowicz, w którym za-
brzmi muzyka filmowa i musi-
calowa, rozpocznie się o godz. 
20. Po niej, o godz. 21.15 wystą-
pi Kamil Dawidziuk – mieszka-
niec gminy. Na koniec imprezy,  
o godz. 21.30 disco polo zagra 
grupa Imperium. 

Organizator – miejscowy GOK 
– zapowiada szereg atrakcji poza 
sceną. W dwóch namiotach moż-
na będzie obejrzeć poplenerową 
wystawą fotograficzną Związ-

ku Polskich Fotografów Przyro-
dy pod nazwą „Trzy dni w pusz-
czy”, która po imprezie, jeszcze 
do 15 września eksponowana bę-
dzie w GOK. Osoby, które zde-
cydują się ją obejrzeć, będą mo-
gły oddać głos, wskazując zdjęcie, 
które najbardziej się im podoba. 
Wśród głosujących zostaną rozlo-
sowane nagrody. Na rynku rozsta-
wiony zostanie plac zabaw, który 
będzie miał strefę płatną i bezpłat-
ną. Między godz. 16 a 19 bezpłat-
ne animacje prowadzić będzie fir-
ma Art-Animator. Nie zabraknie 

stoisk z zabawkami, rzemiosłem  
i sztuką ludową oraz z jadłem – 
wystawionych przez dwa reak-
tywowane KGW – z Bolimowa  
i Sierzchowa. KGW, stowarzysze-
nia i osoby indywidualne mogą 
wziąć udział w I Bolimowskim 
Festiwalu Smaków. Zgłoszenia 
chętnych do udziału w nim miesz-
kańców gminy i sympatyków 
przyjmowane będą do 19 lipca do 
godz. 18 w GOK w Bolimowie. 
Zadaniem uczestników konkur-
su będzie przygotowania potraw 
w kategoriach: na słodko (ciasta, 
desery), na słono (danie głów-
ne, zupa, przystawka) i przetwo-
ry (dżemy, marynaty i inne weki). 
Rozstrzygniecie konkursu zapla-
nowano podczas Dnia Bolimowa 
o godz. 18.30.  mwk

RZUT OKIEm | kolorowy STArT wAkAcJi

Kolorowe szaleństwo zakończyło 
intensywny tydzień atrakcji 
zorganizowanych na rozpoczęcie 
wakacji w Domaniewicach.  
w ramach akcji „witamy wakacje z Gok”  
mali mieszkańcy domaniewic 
uczestniczyli w ciekawych wycieczkach 
oraz warsztatach, zaś jej zwieńczeniem 
był odbywający się w piątek, 5 lipca, 
festiwal holi, czyli święto kolorów, 
połączone z animacjami, rywalizacją 
podczas gier sprawnościowych  
oraz tańcem. aw

Gmina Kocierzew Płd. | Zawody oSp 

Zmagania jednostek
W najbliższą niedzielę 21 lipca od godz. 10 na boisku 
sportowym w Różycach-Żurawieńcu rozgrywane będą 
zawody sportowo-pożarnicze gminy Kocierzew Płd.

Zmagania będą przebiegały w 
grupach: „A” – mężczyzn, „C” 
– kobiet i Młodzieżowych Dru-
żyn Pożarniczych z podziałem na 
chłopców i dziewczęta. Bogusław 
Samek z Urzędu Gminy Kocie-
rzew Płd. powiedział nam, że we 

wtorek zapisanych było 12 dru-
żyn męskich, 3 kobiece, a także 6 
drużyn MDP chłopców i 4 druży-
ny MDP dziewcząt, choć może to 
jeszcze ulec zmianie, a ostateczną 
liczbę drużyn poznamy w dniu za-
wodów.  aa fo
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Nieborów | Strażackie zmagania 

Najlepsi druhowie z Bednar  
i druhny z Nieborowa 
Jednostki Ochotniczych 
Straży Pożarnych z gminy 
Nieborów mierzyły się  
w niedzielę, 14 lipca,  
w zawodach sportowo-
pożarniczych,  
które zostały rozegrane  
na boisku sportowym  
w Nieborowie. W grupie 
„A” wygrali druhowie  
z OSP Bednary  
(dr. I), a w grupie „C” 
triumfowały druhny  
z OSP Nieborów.

Każda drużyna startowała  
w dwóch konkurencjach: sztafeta 
pożarnicza i ćwiczenie bojowe. – 
Jest rywalizacja, miłe towarzystwo 
i zabawa, jest fajnie – powiedziała 
nam na chwilę przed startem Kin-
ga Wiązowska z OSP Nieborów. 

Rozgrywki przebiegały w gru-
pach: „A” – mężczyzn, „C” – ko-
biet i Młodzieżowych Drużyn Po-
żarniczych, choć w tej ostatniej 
wystartowała tylko jedna drużyna 
chłopców z OSP Dzierzgów, która 
ukończyła zmagania z wynikiem 
116,4 pkt. 

Najliczniej, jak co roku, była 
obsadzona grupa „A”, czyli zma-
gania sztafet męskich, w której 
wystartowało 14 drużyn. Najlepsi 

okazali się druhowie z OSP Bed-
nary (dr. I) – 105,1 pkt, na miejscu 
II uplasowała się jednostka OSP 
Dzierzgów (dr. I) – 107,7 pkt., a na 
miejscu III OSP Nieborów (dr. II) 
– 111,0 pkt. 

Do rywalizacji kobiet w gru-
pie „C” przystąpiło w tym roku 
5 drużyn. W tej kategorii podium 
prezentowało się następująco:  
I miejsce – OSP Nieborów (138,0 

pkt), II miejsce – OSP Bobrowniki 
(149,2 pkt), III miejsce – OSP My-
słaków (165,5 pkt). 

– Jesteśmy jedną z pierwszych 
jednostek, które wystawiały dru-
żynę dziewczyn i tak już zosta-
ło, teraz to przechodzi z pokole-
nia na pokolenie – mówiły nam 
Julia Markowska, Klaudia Zaga-
wa i Weronika Burzyńska z OSP 
Bobrowniki. Także w tym roku, 

przed zbliżającymi się zawoda-
mi, uznały, że trzeba się spotkać 
i przygotować. – Zaczęłyśmy już 
miesiąc przed. Starałyśmy się do-
pasować nasze życie prywatne do 
treningów – relacjonują. Dodały, 
że w tworzeniu zgranej drużyny 
pomaga im to, że prywatnie bar-
dzo się lubią i są koleżankami. Do 
zawodów przygotował je Mateusz 
Burzyński.  aa 

reklAMA

Górki | wyprzedaż garażowa 

Teraz handel  
też popołudniami 
W minioną sobotę, 13 lipca, na skwerze przy ul. Sadowej 
w sąsiedztwie Biedronki na Górkach odbyła się  
kolejna wyprzedaż garażowa. Po raz pierwszy została  
ona zorganizowana w formule całodniowej.

– Od tej pory, w każdą drugą 
sobotę miesiąca wyprzedaże będą 
się odbywać w godzinach od 8 do 
20 w systemie dwuzmianowym: 
pierwsza zmiana w godzinach od 
8 do 14, a następna w godzinach 
od 14 do 20 – informuje nas or-
ganizatorka Renata Karpińska. – 
Całodniowa wyprzedaż spowo-
dowana jest tym, że bardzo dużo 
osób nie może w niej uczestniczyć 
rano, dlatego od teraz wyprzedaże 
będą się odbywały także popołu-
dniami – dodaje. 

W minioną sobotę w godzinach 
popołudniowych rozstawiły się  
4 stoiska, wcześniej było ich nie-
co więcej. Renata Karpińska po-
wiedziała nam, że będzie to ostat-
ni sezon wyprzedaży garażowych, 
ze względu na słabnące zaintere-
sowanie. Przypomnijmy, że w tym 
roku są one organizowane już po 
raz 6. 

Najbliższe wyprzedaże od-
będą się: 27 lipca, 10 i 24 
sierpnia, 7 i 21 września,  
4 i 18 października.  aa 

Organizatorka wyprzedaży garażowych na Górkach  
Renata Karpińska również rozłożyła w sobotę swoje stoisko. 
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Druhny z OSP Nieborów podczas wykonywania ćwiczenia bojowego.
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Ogłoszenia

 
PUNKTY PRZYJmOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, Ul. piJArSkA 3A; BEDNARY, Sklep p. pApiernik 24A; BOBROWNIKI 27, Sklep p. pAcler; BOLImóW, Ul. rynek kościUSZki 17,  
Sklep „ewA”, p. pApiernik; DOmANIEWICE, Ul. GłównA 26, Sklep p. JAkUbiAk; GąGOLIN POŁUDNIOWY, Sklep „koS”; IŁóW: pl. rynek STAroMieJSki 21; Sklep p. pApierowSkieGo; KIERNOZIA, rynek kopernikA, kioSk p.  weSołowSkieJ; 
KOCIERZEW PóŁNOCNY: Sklep „nA północnyM” KURABKA 17A, Sklep p. TopolSkieJ; ŁOWICZ, oS. brATkowice, kioSk loTTo; ŁYSZKOWICE, Sklep „dUeT”, Ul. GMinnA 6; NIEBORóW, Al. leGionów polSkich 18, Sklep p. fiGATA;  
NOWA SUCHA 22, Sklep p. Siewiery; OSTRóW 20, Sklep p. beJdy; OSmOLIN: Ul. rynek 2, Sklep p. SerwAch; Ul. rynek 19, Sklep SpożywcZo-prZeMySłowy; PSZCZONóW 147, Sklep p. lipińSkieGo; SANNIKI, Ul. wArSZAwSkA 183,  
Sklep p. olkowicZ; SOBOTA, pl. ZAwiSZy cZArneGo 12, Sklep p. bińcZAk; SOKOŁóW 19, Sklep p. GłowAckieGo; STACHLEW 113A, Sklep p. wierZbickieJ; STARY DęBSK 6A, Sklep SpożywcZo-prZeMySłowy, ŚLESZYN, Ul. GórnA 5, 
Sklep p. MącZyńSkieJ; ZAWADY 67, Sklep p. SokAlSkieJ; ZŁAKóW BOROWY 139A, Sklep p. piecki;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEń GŁOWNO, Ul. łowickA 40; DmOSIN 1: piekArniA bożenA, krZeSZewSkA; STRYKóW: STAry rynek 1;  Ul. cMenTArnA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 Sklep Mini-MAG; DOBRZELIN Sklep „MAGdA”, Ul. wł. JAGiełły; PACYNA, Ul. TowArowA 4, Sklep p. M. dUrki; PLECKA DąBROWA, Sklep „MonikA”;  
PODCZACHY 16, Sklep SpożywcZo-prZeMySłowy; ŚLESZYN, Ul. GórnA 5, Sklep p. MącZyńSkieJ; ŻYCHLIN, Ul. 29 liSTopAdA 28, Sklep SpożywcZo-prZeMySłowy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKLAm OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

reklAMA

samochodowe

kupno
 Złomowanie pojazdów– 

zaświadczenia, auto-skup: 
uszkodzone, rozbite, 
wyeksploatowane, rząśno 13, tel. 
kom. 602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

 dostawcze, tel. kom. 725-562-998.

 każdego forda Transita, tel. kom. 
725-361-836.

 kupię przyczepkę samochodową, 
tel. kom. 510-937-361.

sprzedaż
 AlfA roMeo 159, 2.0 diesel, 2010 

rok, sedan, 170 kM, czarny metalik, 
skóra, sprawny technicznie, tel. kom. 
660-456-516.

 AUdi A4, 1,6 benzyna, 1997 rok, 
230.000 km, stan bdb, 6.000 zł, tel. 
kom. 606-386-636.

 AUdi A6 quattro, 3.0 Tdi, 2005 
rok, bogate wyposażenie, stan 
rewelacyjny, ( w rozliczeniu mogę 
przyjąć mniejszy), tel. 604-706-309.

 bMw 318d, 2004 rok, w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy, tel. kom. 
604-706-309.

 dAciA duster, 2011 rok, i właściciel, 
tel. kom. 605-834-138.

 dAewoo lanos, 2001 rok z gazem 
tanio, tel. kom. 502-980-287.

 fiAT doblo Max, 2013 rok, 26.000 
zł, tel. kom. 508-170-592.

 fiAT ducato, 1,9, 1994 rok, tel. kom. 
698-783-229.

 fiAT ducato, 2.2 MultiJet, 2008 rok, 
101 kM, blaszak, doinwestowany, 
przegląd, oc do końca roku, tel. kom. 
692-008-304.

 fiAT panda, 1.1, 2010 rok, 57.000 
km, salon polska, bezwypadkowy, tel. 
kom. 695-323-452.

 fiAT punto, 2004 rok, tel. kom. 
668-131-109.

 fiAT Seicento, 2001, bordo, tel. 
kom. 515-746-342.

 fiAT Seicento, 1.1, 1999 rok, 
garażowany, tel. kom.  
692-749-175.

 fiAT Tempra kombi, 1.6 Sw, 1996 
rok, tel. kom. 724-320-359.

 MAZdA 323f, 1.6 72kw, grudzień 
2002 rok, 170.000 km, tel. kom. 
605-076-762.

 MAZdA premacy, 1.8 16V, 2002 
rok, 130.000 km, stan rewelacyjny, tel. 
kom. 513-375-786.

 MercedeS klasa A, 1.7 cdi, 2000 
rok, tel. kom. 691-204-401.

 MercedeS-benZ 310, d, 1994 
rok, tel. kom. 724-320-359.

 niSSAn primera, 1.6, 1998 rok, stan 
dobry, tel. kom. 783-131-913.

 niSSAn Almera, 1.4 benzyna/gaz, 
1998 rok, hak, tel. kom. 794-024-710.

 opel Astra G, 1.4, 2008 rok, stan 
idealny, tel. kom. 696-479-585.

 opel Astra h, 1.6 116 kM, 
2007 rok, hatchback, i właściciel, 
książka serwisowa, klimatyzacja 
automatyczna, stan bdb., tel. kom. 
791-790-885.

 opel Astra ii, 1.7 TdTi, 2004 
rok, hatchback, stan bdb, tel. kom. 
600-108-089.

 opel combo, 1700, 2008 rok, tel. 
kom. 697-328-443.

 opel corsa, 1.2, 2012 rok, 5-drzwi, 
kupiony w polskim salonie, tel. kom. 
600-944-728.

 opel corsa, 2001 rok, z 
uszkodzonym silnikiem, 1.500 zł, tel. 
kom. 796-874-216.

 opel insignia, 2,0 cdTi, 2009 rok, 
tel. kom. 723-490-799.

 opel Meriva, 1.7 cdTi, 2005 rok, 
klimatyzacja, możliwość zamiany 
(mniejszy), 8.200zł, tel. kom. 513-329-
718, 513-375-786.

 opel Meriva, 1.7, cdTi, 2003 rok, 
tel. kom. 502-221-827.

 opel omega b kombi benzyna/
lpG, klima, oc, sprawna, 
podwyższony standard, homologacja 
na ciężarowe, w cenie części (1.500 
zł), Głowno, tel. kom. 720-792-757.

 opel Vectra c, 1.9 Tdi, 2009 
rok, skrzynia „6”, 15.800 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 peUGeoT partner Tepe benzyna/
gaz, 2011 rok, tel. kom. 607-264-365.

 polo, 1.9 Sdi, 2003 rok, 4.500 zł, tel. 
kom. 602-584-266.

 pUnTo, 1999 rok, silnik po 
remoncie, tel. kom. 883-666-093.

 renAUlT clio, 1.2 16V benzyna/
gaz, 2002 rok, tel. kom. 604-706-309.

 renAUlT Master, 2002 rok, stan 
bdb, tel. kom. 604-840-416.

 RENAULT megane Scenic, 2.0 
benzyna, 2004 rok, 200 tys. km, 
cena do uzgodnienia, tel. kom. 
603-652-766.

 reno clio, 2003 rok, stan bdb, tel. 
kom. 790-004-776.

 roVer 75, stan bdb, tel. kom. 
609-855-375.

 SkodA fabia, 1.4, 2002 rok, tel. 
kom. 697-044-255.

 SkodA fabia, 1400 benzyna/
gaz, 2005 rok, czerwony, tel. kom. 
502-461-085.

 SkodA fabia, 1.4 Mpi, 2002 rok, 
stan rewelacyjny, tel. 513-375-786.

 ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d, 2006 
rok, wersja d-cat, atrakcyjna cena, 
możliwość zamiany (tańszy), tel. kom. 
604-706-309.

 ToyoTA yaris, 1,0, 2007 rok, 
srebrny, tel. kom. 507-384-100, 
501-247-401.

 ToyoTA yaris, 1.0, 2007 rok, 
5-drzwiowy, 10.200 zł oraz ToyoTA 
yaris 1.0 2009 r, tel. kom. 513-375-786.

 VolVo S40 2.0d, 2004 rok, 12.900 
zł, tel. kom. 668-664-264.

 Vw Golf iV, 1.4, 2000 rok, bordowy 
metalik, klimatyzacja, stan rewelacyjny, 
tel. kom. 513-375-786.

 Vw Golf iV, 1998 rok, na części, tel. 
kom. 664-929-197.

 Vw Golf V, 1.9 Tdi, 2007 rok, 
6-skrzynia, czarny metalik, cena 
atrakcyjna, tel. kom. 604-706-309.

 Vw passat, 2.0 Tdi kombi, 2010 
rok, tel. kom. 606-486-555.

 Vw passat b5, 1.6 benzyna/gaz, 
1996 rok, tel. kom. 783-796-073.

 Vw passat b5 sedan, 1.6 benzyna, 
zakupiony w 2001 roku w polsce 
w salonie, pierwszy właściciel, 
bezwypadkowy, 6.499 pln, tel. kom. 
604-101-020.

 Vw passat cc, 1.8, 2010 rok, salon, 
bezwypadkowy, możliwa zamiana 
(tańszy), tel. kom. 513-375-786.

 Vw passat kombi, 1.9 Tdi, 2003 
rok, bogato wyposażony, 7.900 zł, (w 
zamianie przyjmę mniejszy), tel. kom. 
513-375-786.

 Vw polo, 1.4 Tdi, 2009 rok, tel. kom. 
513-375-786.

 Vw Sharan, 1.9 Tdi, 1998 rok, 110 
kM, tel. kom. 501-615-568, w godz. 
10.00-17.30.

 Vw Touran, 1.9 Tdi, 2003 rok, tel. 
kom. 790-614-653.

 wArTbUrG 353w (dwusów), tel. 
kom. 661-537-452.

inne
 przyczepę samochodową 

bagażową, tel. kom. 721-550-945, 
692-159-463.

 koła do m.in. Mazda 323f z 
nowymi letnimi oponami na alufelgach 
195 na 55 r15, tel. kom. 502-980-287.

 Sprzedam części blacharskie 
Skoda octavia 2 i mechaniczne, tel. 
kom. 790-004-776.

 Sprzedam przyczepkę 
samochodową, zarejestrowaną 
opłaconą, tel. kom. 696-637-593.

motorowe

kupno
 Stare motocykle, motorowery, 

części, tel. kom. 513-185-357.

 kupię stare motocykle wSk, Shl, 
MZ, Junak, motorynka, komarek, tel. 
kom. 609-942-407.

sprzedaż
 Junak 122, 2011 rok, 125cm3, tel. 

kom. 785-959-817.

 Sprzedam skuter barton, 2005 rok, 
tel. kom. 691-542-860.

 Sprzedam motocykl Junak 131, tel. 
kom. 696-637-593.

 Sprzedam skuter burgman 400, 
1999 rok, tel. kom. 600-256-850.

garaże

wynajem
 Garaż do wynajęcia, ul. 

Słowackiego, tel. kom. 606-492-969.

nieruchomości

kupno
 kupię ziemię, gm. łyszkowice i 

okolice, tel. kom. 502-602-463.

 Mieszkanie, parter lub domek, tel. 
kom. 880-651-700.

 kupię mieszkanie 48-60 mkw., tel. 
kom. 785-198-619.

sprzedaż
 Ziemia rolno-budowlana 2,86 

ha, lutynek, gm. kocierzew, droga 
asfaltowa, 132.000 zł, tel. kom. 
693-351-078.

 działka 1,22 ha, Zielkowice i, tel. 
kom. 790-537-649, po 16:00.

 działka budowlana 2200 
mkw., Mysłaków, media, tel. kom. 
665-981-200.

 Sprzedam 0,77 ha ziemi wraz z 
domem w Zielkowicach, tel. kom. 
784-279-632.

 Gospodarstwo rolne, 2,5 ha wraz 
z budynkami, łyszkowice, tel. kom. 
667-747-508.

 dom, łowicz-przedmieście, tel. 
kom. 534-767-923.

 dom z oficyną, Głowno, tel. kom. 
784-391-049, 666-865-844.

 Sprzedam działki budowlane w 
łowiczu ul. płocka/ Małszycka, 
łączna powierzchnia 10.000 m2, tel. 
kom. 514-876-245.

 Zduny, dom 120 mkw., 
zabudowania gospodarcze, działka 
0.97ha , tel. kom. 694-182-993.

 Sprzedam tanio działkę budowlaną, 
5 km od łowicza, tel. kom. 
509-231-973.

 działka, pow. 3.600 mkw., 
Zabrzeźnia, tel. kom. 889-071-414.

 dom, stan surowy, zamknięty, 
łowicz Grunwaldzka (sprzedam lub 
zamienię na mieszkanie spółdzielcze), 
tel. kom. 795-410-608.

 działka budowlana, Głowno, ul. 
Graniczna 17, tel. kom. 694-903-240.

 budowlano-rolna, 9.400 mkw., 
polesie, rzeka, możliwość wykopania 
stawu, tel. kom. 603-878-783.

 Sprzedam działki budowlano-rolne, 
placencja Trakt, tel. kom. 660-724-766.

 Sprzedam dom jednorodzinny  
w łowiczu przy ul. Szafirowej 31, 
działka 1178 mkw., dom 241 mkw., 
możliwość zamieszkania dla 2 rodzin, 
tel. kom. 690-002-550.

 dom, budynki gospodarcze, działki 
budowlane razem lub oddzielnie, 
niedźwiada, tel. kom. 880-565-192.

 Ziemia 2,5 ha w niedźwiadzie, 
sprzedam lub wydzierżawię, tel. kom. 
880-565-192.

 Sprzedam 2,5 ha w niedziadzie, tel. 
kom. 880-565-192.

 Sprzedam działkę lub działki 
budowlane o pow. ok. 1000m w 
miejscowości Strzelcew (na końcu 
Armii krajowej), tel. kom. 512-895-642.

 Sprzedam działki budowlane 
koniec ulicy Sowińskiego, tel. kom. 
506-188-515.
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 nieruchomość o pow.0.60 ha, 
zalesioną, z budynkiem mieszkalnym, 
gospodarczo – mieszkalnym (garaż 
+ kanał). wszystkie media. bąków 
Górny 107 za torami., tel. kom. 
661-665-230.

 działki w Ziemiarach, w pobliżu 
rzeki rawki i zalewu, media., tel. kom. 
608-067-352.

 działka 2.400 m2, 4 km od łowicza 
przy trasie łowicz-błędów, tel. kom. 
531-540-090.

 działki budowlane, kompina, tel. 
kom. 508-953-694.

 działki budowlane, ul. łowicka, 
Mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

 Sprzedam działki w łowiczu przy ul. 
Małszyce, tel. kom. 604-282-998.

 Gospodarstwo rolne 5 ha, w tym 0,5 
ha stawów, tel. (42) 719-61-97.

 M-3, 48 mkw., ii piętro, Głowno, 
(Zabrzeźnia), 176.000 zł, tel. kom. 
602-445-248.

 Sprzedam 7,34ha ziemi rolnej, 
klasy iV i V, w miejscowości Grodzisk/
kamień, gmina dmosin, tel. kom. 
793-210-966.

 działki budowlane w Strzelcewie 
(1314, 863, 863, 858 mkw.). na 
działkach rosną dorodne świerki, 
które na mój koszt wykarczuję wg 
wskazań nabywcy, tel. kom. 501-213-
061, 501-213-062.

 dom 138 m2, stan surowy 
zamknięty + garaż wolnostojący, 
działka 1800 m2, łowicz, Armii 
krajowej, tel. kom. 508-170-592.

 Sprzedam ziemię, 4 ha, boczki 
domaradzkie, tel. kom. 784-760-874.

 Sprzedam działkę budowlaną 1.098 
m2, Mysłaków, tel. kom. 530-762-481.

 budowlano-rolna, 2,6 ha, 220x117 
m, rzeczka, wola Szydłowiecka, tel. 
kom. 603-878-783.

 Mieszkanie 60,54 m2, ii p., os. 
bratkowice, tel. kom. 600-979-305.

 Sprzedam dom w stanie surowym 
zamkniętym,z działką o pow.1150m w 
Arkadii, tel. kom. 530-370-088.

 Gospodarstwo 10 ha, tel. kom. 
660-934-882.

 działka budowlana 6 km od 
łowicza, niedźwiada, tel. kom. 
793-449-117.

 Sprzedam dom mieszkalny z ziemią 
orną 1,9 ha dąbrowa Mszadelska, tel. 
kom. 600-663-525.

 działka rolno-budowlana 1,5ha, 
Zabostów Mały, tel. kom. 502-328-818.

 dom do remontu na małej 
działce sprzedam tanio, posesja 
łowicz chełmońskiego 27, tel. kom. 
728-982-996.

 działki budowlane, klickiego 42, tel. 
kom. 502-163-313.

 działka 30 a z budynkami, Janinów, 
tel. kom. 785-250-595.

 działka z budynkami 
gospodarczymi, Strzelcew, tel. kom. 
664-712-854.

 Sprzedam działkę budowlaną w 
Głownie, tel. kom. 502-769-182.

 Sprzedam ziemię w borowie, gmina 
bielawy 6 ha 25.000 zł/h, tel. kom. 
501-861-271.

 działka rolna 2,18, 0,45, 0,11 ha przy 
trasie łowicz-Sochaczew oraz leśna 
0,40, tel. kom. 665-464-794.

 kamienica oraz działka, centrum 
łowicza, tel. kom. 665-464-794.

 Gospodarstwo 15 ha sprzedam w 
tym stawy zarybione 10 ha, możliwość 
agroturystyki, blisko A2, budynek 
gospodarczo-mieszkalny, woda, las, 
cicha okolica, tel. kom. 506-671-456.

 Sprzedam działkę na ogródkach 
działkowych kolejarz ul. 
Sochaczewska, tel. kom. 666-140-899.

 Mieszkanie 38 m2, os. reymonta, 
tel. kom. 601-981-002.

 dom w łowiczu, tel. kom. 
660-053-988.

 Sprzedam 3,5 ha ziemi w 
Grzybowie dolnym, tel. (24) 285-96-01.

wynajem
 przyjmę w dzierżawę grunty orne 

w gminie Zduny i okolicy, tel. kom. 
606-294-284.

 wynajmę warsztat 500 mkw., 4 
kanały, wysokość 5m, ogrzewany, 
duży plac parkingowy, łowicz ul. Armii 
krajowej, tel. kom. 601-888-400.

 wynajmę lokale handlowo-
usługowe w centrum miasta. łowicz, 
ul. Stanisławskiego, ul. długa. 
wszystkie media, klimatyzacja, do 
700 mkw., tel. kom. 534-500-595.

 budynek inwestycyjny: łowicz, tel. 
kom. 508-953-694.

 wymajmę M-2 w Głownie, tel. kom. 
508-143-588.

 pokoje, kwatery pracownicze, 
Głowno osiny, tel. kom. 662-911-545.

 oddam 2 ha łąki w dzierżawę, 
lisiewice Małe, tel. kom. 608-062-433.

 lokal handlowy do wynajęcia, 
Zduńska, tel. kom. 883-201-761.

 wynajmę dom na krakowskiej w 
łowczu, tel. kom. 509-220-774.

 pokój, tel. kom. 883-363-814.

 Tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 
Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. kom. 512-098-358.

 posiadam do wynajęcia mieszkanie 
w domku jednorodzinnym, łowicz, tel. 
kom. 735-980-424.

 Sprzedam lub wynajmę: 
wulkanizacja z budynkami, 
napoleońska 6, łowicz, tel. kom. 
502-163-313.

 do wynajęcia kwatery pracownicze 
dworska 5 w Głownie, łyszkowicka 
49 łowicz, tel. kom. 604-500-826, 
602-241-867.

 wynajmę mieszkanie na  
os. dąbrowskiego, 48m, parter,  
tel. kom. 785-871-116.

zamiana
 kawalerkę 26 m2, parter zamienię 

z dopłatą na większe M, tel. kom. 
667-115-446.

kupno różne
 kupię rury, tel. kom. 662-240-085.

 kupię topolę, dęba i inne, tel. kom. 
696-379-599.

 kupię tregrę 14, pustak 6, tel. kom. 
515-182-587.

sprzedaż różne
 extra czarna ziemia ogrodowa, 

po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, kopalnia 
Maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. kom. 
531-467-981.

 Zbiorniki plastikowe, 1.000-litrowe, 
tel. kom. 502-919-192.

 drzwi balkonowe 1,9 m. szer., 2,24 
m. wys., tel. kom. 724-973-074.

 przecinarka do metalu, tel. kom. 
691-784-401.

 Sprzedam 4 karnisze metalowe, tel. 
kom. 535-121-164.

 Mauzery 1.000 litrów, tel. kom. 
601-286-499.

 dwa stroje łowickie, dziewczęce 
(wiek 9-12), tel. kom. 531-540-090.

 obudowa komputera, tel. kom. 
518-405-534.

 Sprzedam ule z pszczołami, tel. 
kom. 698-492-283.

 łóżko rehabilitacyjne, tel. kom. 
601-976-634.

 wyprzedaż daszków na słupki i 
murki. Tanio!, tel. kom. 531-467-981.

 rowerek dziecięcy 250 zł, tel. kom. 
605-470-435.

 Sprzedam deski po budowlance, 
tel. kom. 609-121-171.

 Szafa 190 cm, drzwi przesówne, 
z lustrami, środek półki i szuflady, 
komoda, regalik z półkami, kolor 
jasny brąz, faktura deski oraz narożnik 
jasno-brązowy z poduszkami, funkcja 
spania, tel. kom. 604-226-412.

 betoniarka, tel. kom. 504-507-730.

 Sprzedam łóżko rehabilitacyjne  
i materac przeciwodleżynowy, 
maszynę do szycia firmy Singer,  
tel. kom. 693-441-585.

 kruszywa pod kostkę, pospółka, 
piach, transport każda ilość,  
tel. kom. 695-416-747, 607-350-968.

 Sprzedam drzwi wejściowe Gerda, 
tel. kom. 728-749-086.

 ładne, w dobrym stanie meble 
używane do przedpokoju i 
sypialni tanio sprzedam, tel. kom. 
723-798-953.

 Słoiki, tel. kom. 516-347-960.

 rower trzykołowy dla seniorów,  
tel. kom. 724-320-359.

 rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 Skrzynki plastikowe 15 nowe, tel. 
kom. 602-319-438.

 bale dębowe, tel. kom. 
505-633-226.

 Sprzedam tokarkę, tel. kom. 
885-571-398.

 Piasek płukany, pospółka, żwiry 
podsyp, tel. kom. 721-650-863.

 Sprzedam piec co cichewicza 
i zbiornik do ciepłej wody, 
tel. (46) 837-90-41.

 Sprzedam meble różne tanio, tel. 
kom. 601-854-182.

 Sprzedam regał pokojowy, tel. kom. 
721-169-137.

 kruszywo betonowe, korytowanie, 
rozbiórki, wyburzenia, wywóz gruzu, 
ziemia, tel. kom. 695-416-747, 
607-350-968.

 Sprzedam meble, tel. kom. 
695-778-924.

praca

dam pracę
 Zatrudnię osobę do rozliczania 

czasu pracy kierowców ze 
znajomością programu Tachospeed, 
tel. kom. 666-720-857.

 przyjmę do pizzerii kierowcę 
oraz pizzermana z możliwością 
przyuczenia, praca w łowiczu, tel. 
kom. 504-859-387, 885-353-500.

 Zatrudnię lakierników 
samochodowych, spawaczy Tig-Mig  
i elektrycznych, tel. kom. 607-570-070.

 Zatrudnię operatorów dźwigów 
samojezdnych, operatorów wózków 
widłowych i ładowarek teleskopowych 
z doświadczeniem, tel. kom. 
607-570-070.

 Zatrudnimy do pracy na 
produkcji oraz do laboratorium, 
CV: biuro@coliberpolymers.com, 
tel. kom. 725-195-195.

 kierowca c+e (codziennie  
w domu), tel. kom. 693-618-750.

 Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, tel. kom. 
534-110-610.

 Do sprzątania z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, premia, tel. 
kom. 534-110-610.

 przyjmę do zbioru ogórka 
gruntowego, Zielkowice, tel. kom. 
501-649-064.

 Zatrudnię przy produkcji 
i montażu rolet, żaluzji, 
możliwość przyuczenia, tel. kom. 
501-033-415.

 przyjmę do pracy na stację 
demontażu pojazdów (rozbiórka aut). 
cV: łowicz, Armii krajowej 14 (Skup 
Złomu).

 Zatrudnię przy zbiorze 
wiśni, Głowno, możliwość 
zakwaterowania, tel. kom. 
733-811-076.

 potrzebny pomocnik do montażu 
okien, tel. kom. 609-135-411.

 Zlecę przeszycie chałupniczo 
bluzek, tel. kom. 513-823-373.

 operator na kombajn, tel. kom. 
695-052-735.

 do zbioru ogórków, tel. kom. 
723-105-021.

 przyjmę do pizzerii pomoc 
kuchenną oraz pomoc na bar 
(weekendy), tel. kom. 504-859-387, 
885-353-500.

 Zatrudnię kierowcę, c+e, kraj, tel. 
kom. 605-993-107.

 Zatrudnię kierowcę c+e, polska-
niemcy, tel. kom. 605-993-107.

 Zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice dmosina, tel. kom. 
609-846-316.

 osobę z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, Głowno, tel. 
kom. 603-610-512.

 Uczniów na praktyki do piekarni, 
ciastkarni. Głowno, tel. kom. 
603-610-512.

 Zatrudnię: obsługę kelnerską, 
pomoc kuchenną, tel. kom. 
502-323-404.

 lektor języka angielskiego. Szkoła 
językowa zaprasza do współpracy 
w godzinach popołudniowych 
osobę z płynną znajomością języka 
angielskiego, tel. kom. 502-269-637.

 Handlowiec – zatrudnię – praca 
stacjonarna – branża dziewiarska, 
oferty kierować na  
kadrybratex@op.pl.

 Szukam chałupników, dam 
maszyny, tel. kom. 784-111-487.

 Zatrudnię kierowcę (kat. b) do 
cukierni. praca polega na rozwożeniu 
towaru do klientów hurtowych  
i detalicznych. praca od poniedziałku 
do piątku. cukiernia Milczarek, 
dmosin drugi, tel. kom. 662-488-521.

 Zatrudnię na korzystnych 
warunkach piekarzy z okolic Głowna  
i brzezin, tel. kom. 509-877-081.

 kierowca c+e, kraj, izoterma, 
wolne weekendy, łowicz, tel. kom. 
500-333-660.

 Zatrudnię panią do 35 lat do pracy 
w biurze, cV: Skup Złomu, Armii 
krajowej 14, tel. kom. 503-347-734.

 Zatrudnię ślusarza i spawacza 
metodą TiG, tel. kom. 506-183-848.

 przyjmę do zbioru wiśni, kamień 
łowicki k. Głowna, tel. kom. 
782-685-981.

 firma zatrudni portiera, łowicz, tel. 
kom. 501-624-620.

 Zatrudnię kierowcę c+e z 
doświadczeniem, kraj, tel. kom. 
699-902-211.

 Zatrudnię kierowcę kat c stałe trasy 
Stryków Sochaczew,kiernozka 12, tel. 
kom. 698-645-426.

 firma „krajewski” zatrudni 
mechanika maszyn, możliwość 
przyuczenia, tel. kom. 510-160-839, 
8:00-17:00.

 firma „krajewski” zatrudni młode 
osoby, bez względu na wykształcenie 
do pracy na produkcji. praca w 
systemie zmianowym, wynagrodzenie 
netto w okresie próbnym: 2.000 zł, tel. 
kom. 510-160-839, 8:00-17:00.

 Zatrudnię szwaczki, stała praca 
jednozmianowa w Głownie, tel. 
kom. 668-349-942.

 firma biS w Skierniewicach 
zatrudni architekta, architekta wnętrz 
oraz technologa do produkcji mebli, 
tel. kom. 601-344-142.

 rwanie wiśni, tel. kom. 513-823-380.

 Zatrudnię pracownika do 
dociepleń, stawka godzinowa, 
z doświadczeniem, tel. kom. 
667-286-782.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+e, kraj, 
chłodnia, tel. kom. 516-054-267, 
516-054-266.
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 Zatrudnię kierowcę kat. c, stała 
trasa, praca w Strykowie, tel. kom. 
503-692-808.

 Zatrudnię kierowców c+e. Trasy: 
pl-de-pl, wolne weekendy, tel. kom. 
733-112-785.

 Zatrudnię pracowników do rwania 
porzeczki, tel. kom. 693-036-559.

 przyjmę do pracy biurowej kobietę 
do 35 lat. cV: Skup Złomu, łowicz, 
Armii krajowej 14.

 przyjmę do pracy w sadzie, Głowno, 
tel. kom. 699-939-986.

 Zatrudnię do zbioru wiśni w 
Dmosinie, tel. kom. 509-354-524.

 Zatrudnię szwaczkę i 
prasowaczkę, tel. kom. 
509-571-801.

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
naczepa chłodnia, praca na terenie 
kraju, weekendy wolne, tel. kom. 
606-735-365.

 Zatrudnię pomocnika na budowę, 
17-18 zł/h, tel. kom. 667-324-294.

 Sprzątanie i inne prace w 
agroturystyce w nieborowie, tel. kom. 
501-632-370.

 Zatrudnię kombajnistę, tel. kom. 
502-037-679.

 Zatrudnię tokarz-frezer, lub młodą 
osobę do nauki zawodu, tel. kom. 
602-249-683.

 Zatrudnię kierowcę c+e, kraj, tel. 
kom. 607-137-690.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+e 
(chłodnia); wyjazdy z Tesco Teresin, 
tel. kom. 608-067-847.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+e na kraj, 
tel. kom. 691-020-098.

 Zatrudnię kierowcę c+e, transport 
krajowy, tel. kom. 608-067-847.

 Zatrudnię do zbioru wiśni, tel. kom. 
509-447-058.

 Ustawiacza wtryskarek zatrudnię 
– Głowno, tel. kom. 607-174-099.

 operator kombajnu zbożowego, tel. 
kom. 506-115-015.

 firma poszukuje kreatywnego 
kucharza. doświadczenie mile 
widziane, tel. kom. 794-750-810, 
535-369-739.

 Zatrudnimy kierowców kat. c+e 
do przewozu kontenerów morskich, 
hamburg-polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki 
pracy, tel. kom. 506-836-200.

 Poszukujemy pracownika 
do pracy w magazynie sklepu 
internetowego. Obowiązki: 
kompletowanie zamówień, 
przygotowywanie paczek do 
nadania, przyjmowanie towaru. 
Praca jednozmianowa, Pon-Pt, 
Łowicz, umowa o pracę, tel. kom. 
605-395-556.

 Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
możliwość przyuczenia, tel. kom. 
663-130-118.

szukam pracy
 podwójna obsada kierowców ce 

poszukuje pracy na chłodnie, tel. kom. 
605-470-435.

remontowo-
budowlane

usługi
 Układanie kostki brukowej, tel. kom. 

724-956-210.

 Tynki maszynowe, tel. kom. 
796-954-454.

 dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 Układanie kostki brukowej, tel. kom. 
667-837-817.

 Przecisk, minikoparka, tel. kom. 
608-612-013.

 ogrodzenia – montaż, panele, 
siatka, itp., tel. kom. 606-303-471.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

 remonty wykończenia od 
A-Z, szybko, solidnie, tel. kom. 
739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, elewacje, tel. kom. 
739-021-981.

 Profesjonalna malowanie 
dachów, natryskowo, tel. kom. 
785-165-140.

 kompleksowe remonty, tel. kom. 
511-568-525.

 Usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 Malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
kom. 693-565-564.

 Malowanie, tel. kom. 571272033.

 Malowanie elewacji, dużych 
powierzchni, tel. kom. 531-980-252.

 docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, balustrady, tel. kom. 
506-771-822.

 Stolarstwo, schody, tel. kom. 
783-487-655.

 cyklinowanie bezpyłowe, tel. kom. 
504-960-515.

 Usługi koparko-ładowarką, usługi 
wywrotką, tel. kom. 784-464-959.

 rozbiórki budynków, tel. kom. 
784-464-959.

 budowa domów, docieplenia, tel. 
kom. 572-947-448.

 Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, tel. 
kom. 501-931-961.

 krycie dachów i sprzedaż 
materiałów budowlanych. Tanio, 
solidnie!, tel. kom. 608-677-525.

 papa – tanio, solidnie!, tel. kom. 
608-677-525.

 więźba dachowa!, tel. kom. 
608-677-525.

 Malowanie natryskowe, tel. kom. 
571-272-033, 531-980-252.

 Tynki tradycyjne, tel. kom. 
575-661-940.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 Malowanie pomieszczeń, tel. kom. 
733-788-522.

 remonty kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 Tynki tradycyjne, tel. kom. 
537-663-191.

 Usługi remontowo-budowlane, 
kompleksowo, tanio, solidnie, tel. kom. 
503-577-889.

 ocieplenia budynków, tel. kom. 
503-577-889.

 Usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 wykończenia wnętrz, remonty, tel. 
kom. 532-115-111.

 docieplenia budynków, tel. kom. 
666-152-315.

 naprawy domowe „Złota 
rączka”, układanie paneli, tel. kom. 
608-028-762.

 Malowanie, gipsowanie, gładzie, 
sufity podwieszane, glazura, 
terakota, przystępne ceny, tel. kom. 
695-263-945.

 Usługi ciesielskie. Tarasy 
i zadaszenia, tel. kom. 
796-485-848.

 drobne prace dachowe, podbitki, 
dachy, tel. kom. 537-707-307.

 Malowanie, glazura, terakota, 
remonty mieszkań, tel. kom. 
799-268-290.

 budowanie garaży od podstaw, 
przeróbki budynków mieszkalnych  
i gospodarczych, murowanie kominów 
z klinkieru, tel. kom. 530-026-584, 
723-917-819.

 Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. kom. 510-300-753.

 cyklinowanie, polerowanie, 
układanie parkietu, tel. kom. 
501-249-461.

 Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta G/k, 
wykańczanie poddaszy, tel. kom. 
535-466-501.

 dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 dachy, maloanie,papa 
termozgrzewalna, tel. kom. 
668-243-665.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, tel. 
kom. 664-712-854.

 Brukarstwo, tel. kom. 
791-306-104.

 remonty, wolny termin 29.07-10.08, 
tel. kom. 508-313-799.

 okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

sprzedaż
 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 

odwodnień i drenażu, kopalnia 
Maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 producent siatki ogrodzeniowej, 
Mysłaków, tel. kom. 886-562-223.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, tel. 
693-565-564.

 wózek widłowy linde, diesel, tel. 
kom. 607-612-176.

 Gruz kruszony, tłuczeń z kamienia, 
tel. kom. 693-422-874.

 cykliniarka bona, tel. 579-515-482.

 Sprzedam stemple budowlane 300 
sztuk, tel. kom. 600-240-742.

 rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 Sprzedam palety jednnrazowe, tel. 
kom. 788-870-752.

 Sprzedam grzejniki purmo, tel. kom. 
665-094-708.

usługi 
instalacyjne

 Usługi elektryczne, tel. kom. 
693-296-530.

 hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 Elektryk, tel. kom. 506-522-852.

 wiercenie studni głębinowych, tel. 
kom. 608-266-128.

 Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 Usługi elektryczne, tel. kom. 
532-176-029.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, tel. kom. 
506-891-289.

 Usługi hydrauliczne, tel. kom. 
785-543-610.

 Vertal: żaluzje poziome, pionowe, 
rolety materiałowe, antywłamaniowe, 
siatki przeciw owadom. produkcja, 
montaż, tel. kom. 602-736-692.

 Usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

 drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

 elektryk: usługi elektryczne. 
wykonywanie instalacji  
od podstaw; modernizacja, tel. kom. 
609-219-094.

usługi inne
 Masz problem z komputerem: 

zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

 wypożyczę napis ledowy 
loVe, stół wiejski, nalewak piwny, 
ławeczki, parasol, dowóz, tel. kom. 
889-994-992.

 rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka drzew, zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.
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 kamaz: przewóz piasku, żwiru, 
ziemi, tel. kom. 601-630-882.

 Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 Usługi koparką łańcuchową, tel. 
kom. 503-334-283.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 kamaz – przewóz: piasek, żwir, 
ziemia, itp., tel. kom. 784-464-959.

 Instalacje fotowoltaiczne, tel. 
kom. 727-534-450.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
kom. 728-188-127.

 dJ wokalista, obsługa imprez, tel. 
kom. 697-609-470.

 koszenie trawników, tel. kom. 
726-811-028.

 wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom.  
668-591-725.

 Usługi dźwigowe, transportowe i 
koparką, tel. kom. 607-570-070.

 odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 oddam drzewo za wycięcie sadu, 
tel. kom. 699-939-986.

 wycinka drzew, koszenie, tel. kom. 
665-463-008.

 okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

matrymonialne
 Szukam partnerki do stałego 

związku, wiek kobiety do 45 lat, tel. 
kom. 577-670-366.

 Szukam partnerki do stałego 
związku, wiek kobiety do 45 lat, tel. 
kom. 577-670-366.

 kawaler 48-letni pozna panią, tel. 
kom. 662-459-074.

nauka
 Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 nauka Języka Angielskiego Jacek 
romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 Matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

 Matematyka: egzaminy 
poprawkowe, tel. kom. 660-781-884.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Skup zboża, tel. kom. 508-471-814.

 kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 607-202-732.

 kupię zboża paszowe, tel. kom. 
504-561-585.

 kupię pszenżyto, owies, żyto 
i jęczmień, mogę podstawić 
samochód, tel. kom. 733-067-051.

 Zboże paszowe, tel. kom. 
693-157-117.

 Skup zbóż paszowych: jęczmień 
610 zł, pszenżyto 610 zł, pszenica 650 
zł, transport/załadunek, leśniczówka 
k./Soboty, tel. kom. 505-406-917.

 kupię zboże, tel. kom. 603-945-983.

 kupię słomę po kombajnie, dobra 
cena, tel. kom. 604-463-486.

 kupię zboże paszowe, tel. kom. 889-
722-699, po 20:00.

 kupię słomę baloty z dowozem, tel. 
kom. 601-613-878.

 kupię zboże paszowe, jęczmień, 
pszenżyto, tel. kom. 604-112-568.

 kupię zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

hodowlane
 Kupię byki, tel. kom. 

601-307-164.

 Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 kupię cielaki, tel. kom. 724-414-460.

maszyny
 ciągnik, maszyny, tel. kom. 

792-703-272.

 kupię władymirca, Ursusa, tel. kom. 
725-361-836.

 kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, MTZ, Mf-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
kom. 502-939-200.

 kupię każdy kombajn może być do 
remontu, tel. kom. 602-522-478.

 kupię kombajn bolko w bardzo 
dobrym stanie, tel. kom. 691-561-121.

inne
 przyjmę w dzierżawę grunty orne, 

tel. kom. 663-778-632.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 Słoma bele 120 ze stodoły, Traby, 

tel. kom. 697-689-832.

 Mieszanka, tel. kom. 661-221-935.

 Sprzedam zboże, tel. kom. 
791-966-564.

 pszenica, tel. kom. 512-179-465.

 Sprzedam pszenżyto, mieszankę, 
tel. kom. 660-851-438.

 Sprzedam pszenicę, jęczmień 
i słomę w belach, tel. kom. 
882-694-103.

 pszenżyto, żniwa 2019, gmina 
chąśno, tel. kom. 888-822-173.

 Sprzedam siano w małych kostkach 
ze stodoły, tel. kom. 787-436-230.

 Słomę po kombajnie z 8 ha, 
rogóźno, tel. kom. 692-199-767.

 Sprzedam łubin, tel. kom. 
699-932-087.

 Sprzedam słomę z pod kombajnu z 
4 ha, tel. kom. 607-418-736.

 żyto, pszenżyto, pszenica, słoma ze 
stodoły, tel. kom. 600-822-089.

 Słoma pszenżytnia, tel. kom. 
607-385-861.

 Sprzedam słomę po kombajnie, tel. 
kom. 662-585-814.

 Słoma w kosktach ze stodoły. 
osiek ii 35, tel. kom. 782-650-805, 
724-357-618.

 Sprzedam słomę z pola 4 ha, 
Głowno, tel. (42) 719-48-39.

 Sprzedam słomę po kombajnie z 
10 ha, tel. kom. 725-006-362.

 owies na pniu, tel. kom. 
696-107-903.

 Jęczmień jary, dmosin, tel. kom. 
660-702-548.

 pszenica, tel. kom. 665-288-258.

 Słoma, sianokiszonka w dużych 
balotach, tel. kom. 509-355-058.

 Słoma sucha ze stodoły, baloty, tel. 
kom. 660-418-804.

 wydzierżawię 3 ha łąki, sprzedam 
siano w kostkach, tel. kom. 
570-980-770.

 żyto, okolice domaniewic, tel. kom. 
510-487-222.

 Mieszanka zbożowa, 
tel. (46) 838-63-16.

 Słoma z mieszanki jarej z 8 ha, 
Goleńsko, tel. kom. 503-151-450, po 
16.00.

 Sprzedam słomę, błędów i 
karnków, tel. kom. 601-662-905.

 owies, około 2 tony, bielawy, tel. 
kom. 606-145-529.

 Słoma, tel. kom. 664-837-390.

 Słoma baloty, łyszkowice, tel. kom. 
691-807-625.

 Słoma po kombajnie, czatolin, 
tel. (46) 838-89-04.

 Sprzedam słomę i siano w kostkach 
oraz wagę inwentarską, tel. kom. 
793-009-852.

 Sprzedam słomę z pod kombajnu, 
tel. kom. 698-179-395.

 Sprzedam jęczmień 6 ton, tel. kom. 
783-822-942.

 Sprzedam siano, okrągłe bele, tel. 
kom. 888-114-186.

 Słoma po kombajnie, dąbkowice 
dolne, tel. kom. 660-755-925.

 pszenżyto 3 t, tel. kom. 
661-057-082.

 Słoma po kombajnie 12 ha, borki, 
wiesiołów, gm. dmosin, tel. kom. 
664-929-197.

 Sprzedam słomę po kombajnie z 
3,5ha, tel. kom. 667-257-470.

 Sprzedam słomę ze stodoły oraz 
kombajn ziemniaczany Anna, tel. kom. 
883-978-722.

 Sprzedam gniotownik Sipma, tel. 
kom. 724-144-173.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
tel. kom. 665-486-605.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
Szymanowice, tel. kom. 798-906-448.

 Słoma po kombajnie, tel. kom. 
782-093-352.

 Zboże z pola: jęczmień, pszenżyto, 
tel. kom. 723-030-883.

 Słoma po kombajnie, tel. kom. 
785-583-677.

 Sprzedam słomę na polu 2,5 ha, 
Mystkowice 3, tel. (46) 838-98-42.

 Siano w kostkach, przetrząsacz do 
siana 4-kołowy zawieszany, tel. kom. 
508-323-841.

 Sprzedam słomę po kombajnie z 
6ha, tel. kom. 508-192-016.

 Słoma z pola Gągolin pd, tel. kom. 
669-419-342.

 Sprzedam słomę okolice kiernozi, 
tel. kom. 505-293-272, okolice 
kiernozi.

 Słoma po kombajnie, tel. kom. 
732-783-512.

 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
793-497-528.

 pszenica ozima tegoroczna, tel. 
kom. 609-353-426.

 Sprzedam sianokiszonkę, tel. kom. 
512-520-546.

 kukurydza, owies, mieszanka, 
pszenżyto, pszenica, sianokiszonka, 
tel. kom. 506-115-015.

 Sprzedam słomę po kombajnie, po 
15, tel. kom. 668-434-902.

 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
783-822-942.

 Słoma po kombajnie, tel. kom. 
668-315-020.

 Słoma z kombajnu, okolice 
bolimowa, tel. kom. 503-347-214.

hodowlane
 Jałówka, termin wycielenia 25 lipca, 

tel. kom. 692-834-647.

 pszenżyto, 8 t, tel. kom. 
600-749-007.

 Jałówka cielna, wycielenie 
10.08.2019, tel. (46) 838-84-58.

 Jałówki cielne, termin 25-28 lipca, 
tel. kom. 721-169-137.

 cielaki 70-400 kg, tel. kom. 
721-819-250.

 Jałówka, wycielenie 8.08.2019, tel. 
kom. 693-538-188.

 dwie jałówki, termin wycielenia 3.08 
i 20.08, tel. kom. 668-049-706.

 Sprzedam 4 jałówki, wycielenie 20 
lipiec, tel. kom. 721-296-923.

 prosiaki sprzedam, tel. kom. 
732-797-792.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 509-852-563.

 prosięta 11, tel. kom. 660-726-748.

 drób ozdobny, nioski, kaczki, indyki, 
perliczki, tel. kom. 726-121-861.

 dwie jałówki wysokocielne hf 
i SM, obora pod oceną, tel. kom. 
609-423-118.

 Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
603-157-790.

 Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
667-118-084.

 Jałówka na wycieleniu, termin: 5.09, 
tel. kom. 609-775-662.

 Sprzedam jałówkę, wycielenie 
koniec sierpnia, tel. kom.  
781-291-824.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
likwidacja stada, Gmina Zduny, tel. 
kom. 781-463-089.

 Jałowica na wycieleniu, tel. kom. 
695-068-710.

 kaczogęsi dorosłe 20 zł/sztuka, tel. 
kom. 723-046-340.

 Sprzedam 2 jałówki 
wysokocielne HF, tel. kom. 502-
768-409, 511-220-652.

 prosiaki, tel. kom. 605-918-707.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
693-299-439.

 Sprzedam 3 simentale, tel. kom. 
667-759-986.

 Sprzedam jagnięta rzeźne, tel. kom. 
601-329-275.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
termin wycielenia 10.08.219 
r., sprzedam słomę, tel. kom. 
697-153-914.

 Sprzedam byczki, tel. kom. 
511-611-296.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
575-382-016.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 660-856-471.
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 Sprzedam jałówkę na ocieleniu, 
termin 6 sierpnia, tel. kom. 
505-041-877.

 Sprzedam króliki, Złaków borowy 
27, tel. kom. 532-263-355.

 Sprzedam jałówkę cielną, Złaków 
borowy, tel. kom. 728-381-551.

 Sprzedam 3 jałóweczki i 4 byczki, 
tel. kom. 609-874-395.

 Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
515-368-635.

 dwie jałówki wycielone, cielaki, 
jałówka cielna, tel. kom. 663-972-056.

 Sprzedam krowę na wycieleniu, tel. 
kom. 511-596-672.

 Jałówka hf, wycielenie: 10 
września, tel. kom. 515-837-676.

 Sprzedam krowę cielną, tel. kom. 
792-288-773.

maszyny
 landini 8880, 1993 rok, stab bdb, 

tel. kom. 579-074-198.

 kupię kombajn (bolko, Anna, 
karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, kopaczkę, 
inne, tel. kom. 511-713-596.

 bizony: 1987, 1980 rok, tel. kom. 
697-892-925.

 Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy, tel. 
kom. 514-518-658.

 bizon Zo-56 1986 rok, sprawny z 
sieczkarnią, tel. kom. 510-099-950.

 Sprzedam opryskiwacz 
polowy firmy Tad-Len 400l, 
szerokość robocza 12m, tel. kom. 
509-065-711.

 Wykonuję maszyny do łupania 
drewna i pieńków, tel. kom. 
667-115-455.

 Zrobię platformę do zrywania 
owoców i jabłek, tel. kom. 
667-115-455.

 dłużyca do wożenia słomy, tel. kom. 
601-147-515.

 Sprzedam prasę, kostka, tel. kom. 
698-489-550.

 Sprzedam bizon Z-56, 1984 rok, tel. 
kom. 660-172-279.

 Ursus 360 3p, tel. kom. 661-775-117.

 nożyce do cięcia balotów, tel. kom. 
508-194-191.

 części używane do bizona, tel. kom. 
602-522-478.

 kombajn bizon 1989 rok w 
oryginale i silosy lejowe, tel. kom. 
602-522-478.

 kombajn kosa 3 metry, przyczepa 
zbierająca, basen 300 litrów, tel. kom. 
575-429-669.

 prasa claas 44S, wózek widłowy 
Gpw 2007, tel. kom. 721-021-154.

 bizon rekord rok 1990, stan bdb., 
cena 42.000 zł, tel. kom. 517-851-600.

 pielnik „Zuza” producent Jagoda, 
stan bardzo dobry, cena 5.000, tel. 
kom. 517-851-600.

 przyczepa 1-osiowa wywrotka, 
władimirec 1976 rok, zarejestrowany, 
tel. kom. 604-931-629.

 bizon Z-56, cyklop, Ursus U-902, 
prasa Z-224, beczka 2000l, tel. kom. 
512-179-465.

 Sprzedam kombajn bizon Z-056 
1988 rok stan bdb, rozrzutnik 
2-osiowy, tel. kom. 604-994-832.

 Sprzedam prasę Z-224, tel. kom. 
668-093-906.

 Sprzedam prasa kostkujaca Sipma 
Z-224/1, tel. kom. 724-144-176.

 C-330, sprawny, z rejestracją, tel. 
kom. 507-429-601.

 Sprzedam przyczepę 6-tonową 
tandem i wywrotkę 3 stronną, tel. kom. 
664-778-301.

 belarus 820, 2008 rok, żmijka 
12 m, rozrzutnik 1 osiowy, brony 5, 
zgrabiarka 7, tel. kom. 697-094-770.

 rozrzutnik 2 osiowy, stan bdb, tel. 
kom. 660-934-882.

 przetrząsarka do siana kuhn 
hydraulicznie rozkładana; prasa claas 
wariant 260 2006 rok, rotor, noże, 
wycinak do kiszonek fela, kombajn 
zbożowy claas 118 Maxi, tel. kom. 
600-822-089.

 Glebogryzarka, agregat uprawowy, 
siewnik poznaniak, talerzówka, 
kosiarka rotacyjna, ładowacz na tył, 
prasa kostka, tel. kom. 509-853-384.

 Sprzedam prasę new holand 654, 
kombajn Anna, tel. kom. 665-436-151.

 przyczepa rolnicza 3-osiowa, hl-60, 
hl-80, tel. kom. 509-282-300.

 karmniki, tubomaty dla świń, duży 
wybór, 200 szt.; kojce przegrodowe do 
świń, macior, tel. kom. 509-282-300.

 Zgrabiarka do siana niemeyer, 
szerokość 4,30 m, tandem, tel. kom. 
509-282-300.

 ciągnik rolniczy fendt 511 115 kM, 
1999 rok, tel. kom. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy John deere 2030 
z ładowaczem czołowym 50pS, tel. 
kom. 509-282-300.

 kombajn zbożowy international 
940, heder 3-metrowy, sieczkarnia, tel. 
kom. 509-282-300.

 prasa kostka class, tel. kom. 
509-282-300.

 ciągnik rolniczy Same Tiger 100Ze 
4x4 100pS, 25.800 zł, tel. kom. 
509-282-300.

 ciągnik rolniczy case 956 Xl, 
95pS, 4x4, 28.500 zł, tel. kom. 
509-282-300.

 ciągnik rolniczy Mf274 z 
ładowaczem czołowym, kabina, 4x4, 
tel. kom. 509-282-300.

 prasy rolujące welger rp320 
zmiennokomorowe, John deere 950, 
tel. kom. 509-282-300.

 kosiarki rotacyjne do trawy duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 przyczepa do balotów słomy, 6,5 
m x 2,5 m; przekładnia do wyciągu 
obornika z kołem (ramie), tel. kom. 
795-583-677.

 Agregaty bierne 3-metrowe rau, z 
hydropakiem, tel. kom. 509-282-300.

 Agregat podorywkowy Gruber, szer. 
3, 4, 4,5 m. podcinacze, wał strunowy, 
tel. kom. 509-282-300.

 orkan do trawy Tarup, szerokość 
1,4-1,6 m, tel. kom. 509-282-300.

 Talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V, z 
wałem strunowym, sprowadzone z 
niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 Siewniki do zboża Amazone, d7, 
d8, fiona, nordsen, isaria, pottinger, 
duży wybór, tel. kom. 509-282-300.

 wycinaki do kiszonek fell kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 rozrzutniki obornika fortschritt 
T088, welgler, bergman, Strautman 
4-10 t., tel. kom. 509-282-300.

 beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 przyczepy wywrotki : hl-8011, 
tandem 18 t, wywrotki 3-stronne, tel. 
kom. 696-059-903.

 beczkowozy polskie, używane, tel. 
kom. 794-742-076.

 Sprzedam przyczepę d-55 Autosan, 
3– stronny wywrot lub przyczepę 
kościan 2– stronny wywrot, tel. kom. 
508-364-849.

 Sprzedam gruber, agregat 
uprawowy, tel. (46) 837-14-61.

 dmuchawy westfalia neuro 4, 
5,5, 7,5 kw; ssąco-tłocząca, tel. kom. 
509-282-300.

 ładowacze czołowe do Ursus 
c-330, c-360, 3512, T-25 hydrauliczne 
lub na linkę, tel. kom. 608-686-489.

 Myjka ciśnieniowa, tel. kom. 
663-931-810.

 żmijka do zboża, tel. kom. 
601-272-521.

 Gruber pożniwny, tel. kom. 
663-931-810.

 Silos zbożowy 60-tonowy, tel. kom. 
601-272-521.

 Siewka nawozowa 2-talerzowa 
Amazone, tel. kom. 601-272-521.

 pług kverneland zagonowy i 
obrotowy, tel. kom. 663-931-810.

 ciągnik władimirec T25, 1900 
MTG, 1988 rok, tel. kom. 693-207-144.

 Zgrabiarka 7, tur do dużego 
ciągnika, tel. kom. 693-116-346.

 Sprzedam rozrzutnik 1osiowy i 
prasę famarol Z-511, tel. 607-195-868.

 Agregat prądotwórczy, prasa 
pasowa, przetrząsarko-zgrabiarka, tel. 
kom. 721-169-137.

 beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb., śrutownik bijakowy, tel. kom. 
600-523-438.

 Sprzedam kosiarkę rotacyjną, tel. 
kom. 798-826-705.

 rozdrabniacz do słomy po 
kombajnie, przyczepiany do 
ciągnika (czeski), 4200 zł, tel. kom. 
601-326-555.

 Maszyny i narzędzia rolnicze, tel. 
kom. 723-938-111.

 Zetor 5211, 1989 rok, nowe 
ogumienie, przyczepę wywrotkę 
niską,3stronny wywrot -2 szt, pług 
4skibowy Grudziądz, tel. kom. 
577-670-366.

 przyczepa do balot, silnik c-330, 
prasa do oleju na zimno, tel. kom. 
886-753-869.

 Siewnik, tel. kom. 664-837-390.

 rozrzutnik, tel. kom. 692-673-808.

 Agregat ścierniskowy Unia kos 2,6, 
tel. kom. 669-622-714.

 Sprzedam ciągnik S z 
podnośnikiem, tel. kom. 513-981-547.

 Sprzedam 2 przyczepy rolnicze 
wywrotki, rozrzutnik obornika, 
przyczepę do balot, opryskiwacz, 
sadzarkę, agregat uprawowy, 
talerzówkę, tel. kom. 607-570-070.

 przyczepa dwukółka wywrotka, 
prasa kostka Z-224, tel. kom. 
602-641-718.

 Sprzedam prasę warfama i nową 
włókę, tel. kom. 661-954-162.

 Sprzedam głębosza Unia kret, 
czochradło lely luna, nowa włóka, 
tel. kom. 661-937-429.

 Sprzedam rozrzutnik obornika 
fortschritt, stan dobry, tel. 696-463-410.

 Sprzedam silos na zboże 25 m3, 
śrutownik walcowy po regeneracji, 
żmijka do zboża 6 mb, tel. kom. 
509-112-148.

 Sprzedam agregat uprawowy; wagę 
2 t. do żywca lub bydła, tel. kom. 
607-889-451.

 opryskiwacz ciągnikowy 300 l, po 
odnowie, tel. kom. 724-320-359.

 rozrzutnik obornika 1-osiowy, tel. 
kom. 724-320-359.

 komplet kół do przyczepy rolniczej 
315/60/22.5, felgi na 8 otworów, tel. 
kom. 785-641-210.

 kosz zasypowy do zboża, tel. kom. 
785-641-210.

 dwie przyczepy do przewozy 
bel słomy i siana, siewnik 
zbożowy konskilde 3m, przyczepa 
samozbierająca deutzfhar, tel. kom. 
797-506-016.

 dwa pługi 3-skibowe, tel. kom. 
691-692-154.

 Sprzedam opryskiwacz 400l, 
siewkę do nawozu, siewniczek do 
nasion, zbiornik na paliwo 5000l. 
dwupłaszczowy, silnik elektryczny 5,5 
kw, tel. kom. 792-035-344.

 Sprzedam używane: śrutownik do 
zboża, dmuchawę do zboża, bale 
topolowe, cegłę z rozbiórki, kamień, 
pustak, kompresator, widłak do 
gałęzi, platformę wozową, tel. kom. 
728-928-790.

 prasa John deere 592; zgrabiarki 
fella, kuhn; przewracarka fanex 500; 
talerzówka 2,7 m; pług 4, tel. kom. 
889-951-089.

 kombajn ziemniaczany bolko, tel. 
kom. 609-775-662.

 c-360, 1984 rok, w orginale, 12700 
zł, tel. kom. 602-584-266.

 Sprzedam przyczepę wywrot d-43, 
tel. kom. 605-954-259.

 kopaczka i lemiesz do cebuli, tel. 
kom. 601-635-380.

 Skrzynki jedynki, palety, 
maszyna do cięcia gałęzi w sadzie, 
drabiny, wagi, drut, cegła, tel. kom. 
665-464-794.

 kombajn zbożowy Z-056 +kabina, 
sieczkarnia, tel. kom. 502-037-679.

 Mieszalnik pasz, śrutownik bijakowy 
używane, tel. kom. 604-645-075.

 Sprzedam przyczepę pronar T-672, 
8-tonową, 2011 rok, stan idealny, tel. 
kom. 733-174-409.

 Siewnik 2,5 m, przyczepą 1-osiowa 
wywrotka, tel. kom. 723-454-493.

 Sprzedam pług 4-skibowy i 
talerzówkę, tel. kom. 663-208-580.

 Sprzedam c-330, glebogryzarkę 2 
m, tel. kom. 600-716-691.

 Sprzedam przyczepę na niskich 
kołach śladówkę za 30 po remoncie 
jak nowa, tel. kom. 696-566-606.

 przyczepka do przewozu zwierząt, 
siewnik zbożowy, rozsiewacz 
do nawozu, śrutownik bijakowy, 
mieszadło do gnojowicy, opryskiwacz, 
tel. kom. 509-293-050.

 dłużyca do bel 8x2,5 m, tel. kom. 
602-451-341.

 Sprzedam prasę kostkującą Sipma 
Z-224, tel. kom. 691-640-389.

 bizon Z-56, prasa Galignani 
pasowa, tel. (42) 719-72-64.

 kopaczka, szortownik, silnik 11 kw, 
tel. kom. 604-245-140.

 Glebogryzarka, tel. 600-256-850.

 brony 5, betoniarka 250 l, tel. kom. 
600-312-749.

 kombajn ziemniaczany Anna 
1-rzędowy, tel. kom. 512-520-546.

 beczka asenizacyjna 9.000 litrów 
czeska, tel. kom. 512-520-546.

 chwytak do balotów, agregat 
prądotwórczy, tel. kom. 721-169-137.

 Sprzedam nowy pług 3-skibowy 
obrotowy firmy euromasz, tel. kom. 
883-605-469.

 Sprzedam kombajn bolko, tel. kom. 
723-105-095.

 Mieszalnik pasz ze śrutownikiem 1,5 
t.,, tel. kom. 692-744-802.

 śrutownik ssąco-tłoczący 7,5 kw, 
tel. kom. 692-744-802.

 orkan, zgrabiarka 5-gwiazdowa, 
schładzalnik do mleka 550 litrów 
Alfalawal, tel. kom. 607-889-775.

 Sprzedam dwukółkę sadowniczą, 
tel. kom. 603-610-952.

 rozsiewacz nawozu MXl-2100 
Unia brzeg na wózku kołowym; 
przeciwwaga 1000 kg; kosiarko-
rozdrabniacz bijakowy Talex-280, tel. 
kom. 697-941-558.

 rozrzutnik 1-osiowy, tel. kom. 
664-759-891.

 łuskarka automatyczna do bobu, 
łowicz, tel. kom. 572-089-126.

 przyczepa wywrotka 6t, tel. kom. 
605-834-138.

inne
 obornik bydlęcy, tel. 665-287-647.

 basen na mleko 520l, dojarka 
konwiowa, tel. kom. 502-381-599.

 Silosy lejowe, tel. kom. 601-301-829.

 Silosy zbożowe wewnętrzne 
elewator 8 m, żmijka do zboża, tel. 
kom. 888-579-266.

 Wapno nawozowe, żużel, tel. 
kom. 600-323-947.

 Tunele foliowe z wyposażeniem, tel. 
kom. 725-368-799.

 wypuszczę w dzierżawę 5ha łąk i 
1ha ziemi ornej w otolicach, tel. kom. 
791-391-697.

 Sprzedam obornik bydlęcy, duże 
ilości, tel. kom. 660-170-746.

rolnicze – usługi
 białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 Transport maszyn rolniczych, tel. 
kom. 665-734-042.

 bielenie budynków inwentarskich, 
dezynfekcja, tel. kom. 663-452-727.

 Serwis – naprawy: John deere, new 
holland, Zetor, deutz-fahr, kubota, tel. 
kom. 697-778-780.

 Zbiór zbóż i rzepaku, uprawy 
pożniwne, głęboszowanie. 
gruberowanie, talerzowanie, tel. kom. 
606-294-284.

 dojenie krów, tel. kom. 726-811-028.

 białkowanie, tel. kom. 726-811-028.

 Zbiór kombajnem porzeczki i aronii, 
gmina dmosin., tel. kom. 607-971-239.

 koszenie zbóż kombajnem new 
holland, tel. kom. 721-737-343.

 Prasowanie słomy prasą 
zmiennokomorową Claas Variant, 
owijanie sznurkiem 10 zł/szt., 
siatką:11 zł/szt. Wystawiam FVAT, 
tel. kom. 787-606-080.

 Zbiór zbóż i rzepaku nowym 
kombajnem new holland, tel. kom. 
787-606-080.

 cięcie zbóż kombajnami new-
holland, tel. kom. 695-052-735.

 otrząsanie wiśni profesjonalną 
otrząsarko-zbierarką, tel. 698-531-158.

 Cięcie zboża Class Lexion, tel. 
kom. 609-376-972.

 okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. kom. 782-273-568.

 belowanie gmina rybno, 
kocierzew, tel. kom. 669-632-088.

 Usługi rolnicze talerzowanie, orka, 
głęboszowanie, tel. kom. 509-339-587.

zwierzęta
sprzedaż

 przepiórki młode, tel. 503-830-451.

 kurczaki rasy: włoszka satynowa, 
Amaroks, tel. kom. 607-302-816.

 owczarki niemieckie po rodzicach  
z rodowodem, tel. (46) 838-47-78.

 owczarek niemiecki, długowłosy, 
roczna suka stróżująca, odważna, tel. 
kom. 692-767-266.

 owczarek niemiecki, 2-letni; ostry, 
tel. kom. 725-368-799.

 oddam małe kotki, tel. 532-365-546.

 osiem suczek owczarka 
belgijskiego szuka domu, tel. kom. 
782-453-176.

 Sprzedam koziołki, tel. 662-599-792.

inne
 oddam kotki, tel. kom. 515-057-717.
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ważne telefony
   Infolinia PKP: intercity 703 200 200,  

koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
łódzka kolej Aglomeracyjna (42) 205 55 15

  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Policja 997 alarmowy
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSm  

46-837-65-58
 Taxi osobowe:  

46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
606-486-555; 600-508-308;  
dworcowa: 602-774-552

 Taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 Punkt bezpłatnej pomocy psycho-

logicznej – budynek muszli koncertowej, 
park błonie w łowiczu, ul. św. floriana 7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki): 
poniedziałki w godz. 15-19,  
zapisy tel. 691-730-115. 
dot. przemocy w rodzinie: soboty  
w godz. 16-19, zapisy osobiście. 
mityngi grup wsparcia: Grupa Anoni-
mowych Alkoholików – czwartki godz. 19,  
Grupa Anonimowych narkomanów – 
piątki godz. 18.

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00. 

 Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00, 20.00 (wakacje).

 Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 

 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 Kaplica seminaryjna: 10.00.

basen w Łowiczu 
ul. kaliska 5, tel. 46-837-32-94

 Baseny zewnętrzne: czynne od ponie-
działku do niedzieli w godz. 10-18

 Pływalnia kryta: czynna od poniedział-
ku do piątku w godzinach 18-20

boiska i hale 
sportowe

 Boiska Orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel. 735-048-951

 Boiska Orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel. 516-031-268

 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 
tel. 46-837-62-08

 Stadion wielofunkcyjny  
ul. Jana pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06

 Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3, 
tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00  
(we wtorki 7.00-20.00(

 Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; czynna: 8.00-16.00  
(czw. 8.00-20.00) 

 Boiska Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-
551, czynne: pon.-pt. 12.00-20.00, sob.-ndz. 
12.00-20.00;

 Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 Boisko przy LO im. Chełmońskiego  

46 837-42-00

muzea i wystawy
 muzeum w Łowiczu ul. Stary rynek 5/7 

– czynne od wt. do niedz. w godz. 10-16 
(ostatnie wejście 15.30). bilety: normalny 
12 zł, ulgowy 7 zł, wystawy czasowe 3 zł, 
wstęp bezpłatny na wystawy stałe – środa;
Wystawy stałe: 

„Sztuka baroku”, „historia miasta i regio-
nu”, „etnografia księstwa łowickiego”, 
izba pamięci łowickich żydów

Wystawy czasowe:
„Droga życia – ręcznik ludowy z ko-
lekcji muzeum w Bielsku Podlaskim 
Oddział muzeum Podlaskiego  
w Białymstoku” – wystawa objazdowa; 
czynna do 18 sierpnia.
 Łowicki Park Etnograficzny – Skan-

sen w maurzycach – do końca września 
czynny w godz. 10.00-18.00. bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł. 

 muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary rynek 20; czynne od pon. do czw. 
w godz. 10-16, pt. i sob. w godz. 10-14. 

   Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. podrzeczna 17. w celu zwiedzania nale-
ży umówić się telefonicznie: 691-979-262. 

 muzeum Guzików w Łowiczu  
– ekspozycja ozdobnych i zwyczajnych 
guzików z całego świata; czynna od pon. 
do pt. w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria ło-
wicka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

  Izba Pamięci Stanisława Klickiego  

w Łowiczu – czynna na i piętrze baszty 
im. gen. klickiego, w niedz. w godz. 16-18; 
wstęp wolny.

  Izba Pamięci o I wojnie światowej –  
czynna: pon.-wt. w godz. 12-20, śr.-czw. 
100-18, pt. 12-20; Gminny ośrodek kultury 
w bolimowie, ul. łowicka 9.

 Poznański Czerwiec 1956 r.  
– wystawa ze zbiorów instytutu pamięci 
narodowej. Zdjęcia-plakaty przedstawia-
jące najważniejsze zagadnienia związane 
z buntem poznańskich robotników z 28 
czerwca 1956 r. – czynna do końca lipca w 
holu Miejskiej biblioteki publicznej w łowi-
czu, os. bratkowice 3a. wstęp wolny.

 motonostalgia – muzeum motory-
zacji, Nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 65 
roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 muzeum w Nieborowie i Arkadii –  
do 30 października czynny: pon.-niedz.  
w godz. 10.00-18.00; pon. wstęp wolny: 

Zwiedzanie Pałacu w Nieborowie  
z przewodnikiem dla turystów indy-
widualnych codziennie o godz. 11.00, 
14.00, 16.00; bilety 10 zł (dzieci do 12 lat 
bezpłatnie). Zbiórka zainteresowanych  
w szatni wycieczkowej w pałacu.
 Nieborów i Arkadia: Ogrody – czynne 

codziennie w godz. 10-18; pon. wstęp wolny.
 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  

– codziennie w godz. 8.00-22.00. bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy).  
na teren parku – wstęp wolny. 

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” – wystawa stała nt. historii 
kolejnych właścicieli dóbr sannickich.
„Natura rzeczy” – wystawa malarstwa 
katarzyny bąkowskiej-roszkowskiej czyn-
na do końca lipca.
 Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-sob. 9.-17,  
ndz. i święta 12-17. Sromów 11,  
gmina kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 Walewice:  
Pałac – zwiedzanie pon.-pt. godz. 8-15; 
w weekendy 11-17, po wcześniejszej 
rezerwacji bilety: ulgowy 10,00 zł os., 
normalny 15,00 zł/os.
Stadnina koni – zwiedzanie: indywi-
dualnie od pon. do pt. w godz. 8-14, 
po wcześniejszej rezerwacji; grupy 
zorganizowane w tygodniu i w weekendy, 
po wcześniejszej rezerwacji, bilety: 
ulgowy 5,00 zł/os., normalny 8,50 zł/os.
rezerwacje zwiedzania: tel. 693-422-684
 Złaków Kościelny: obrazy matki 

Boskiej Częstochowskiej w wykonaniu 
dzieci ze Szkoły podstawowej w Mastkach; 
wystawa w kościele pw. wszystkich świę-
tych, czynna do odwołania.

 „Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; Zespół Szkół ponad-
gimnazjalnych nr 1, łowicz, podrzeczna 30.

koncerty
 Niedziela, 21 lipca:
godz. 17.00 – „Wakacje na miarę Cho-
pina” – recital: nikodem wojciechowski 
(fortepian), muszla koncertowa przy 
pałacu w Sannikach, ul. warszawska 
142, bilety: 15 zł normalny 7 zł ulgowy.
 Wtorek, 23 lipca:
godz. 19:30 – XXXI międzynarodo-
wy Festiwal Organowy „Johann 
Sebastian Bach”: krzysztof Jakowicz 
(skrzypce), krzysztof Marosek (organy). 
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 5 zł, do 
nabycia na godzinę przed rozpoczęciem 
koncertu w przedsionku; bazylika kate-
dralna w łowiczu, Stary rynek 24/30.
 Niedziela, 28 lipca:
godz. 17.00 – Al. Capone Band – 
koncert z cyklu „Smaki Muzyki”; muszla 
koncertowa przy pałacu w Sannikach,  
ul. warszawska 142; wstęp wolny.

Kino Fenix 
łowicz ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

bilety: normalny 17 zł, ulgowy 15 zł
 Czwartek, 18 lipca:
godz. 16.30 – Sekretne życie zwie-
rzaków domowych 2 – animacja / 
komedia / przygodowy prod. USA;  
reż. chris renaud; czas: 1 godz. 26 min
godz. 18.5 – Sekretne życie zwierza-
ków domowych 2
godz. 19.00 – wakacyjne pasmo filmo-
we: Trafikant /sala ii – dramat  prod. 
Austria, niemcy, reż.: nikolaus leytner;  
1 godz. 57 min.
godz. 20.00 – ma – horror prod. USA; 
reż.: Tate Taylor; czas: 1 godz. 39 min.
 Piątek – czwartek, 19-25 lipca:
godz. 16.00 – Sekretne życie zwierza-
ków domowych 2
godz. 17.30 – Spider-man: Daleko od 
domu /dubbing – akcja, sci-fi prod. USA, 
reż. Jon watts, czas: 2 godz. 15 min.
godz. 19.00 – wakacyjne pasmo 
filmowe: I znowu zgrzeszyliśmy, dobry 
Boże! / sala ii – komedia, prod. francja, 
reż. philippe de chauveron, czas: 1 godz. 
39 min.
godz. 20.00 – Spider-man: Daleko  
od domu /napisy

inne
 Piątek, 19 lipca:
godz. 10.00-11.30 – Klockowe wakacje 
z zabytkami... – Architektura powiatu 
łowickiego z wykorzystaniem klocków 
leGo – warsztaty dla dzieci ze szkół 
podstawowych; biblioteka publiczna 
i dom kultury w Zdunach, zapisy.
 Sobota – niedziela, 20-21 lipca:
godz. 10.00-16.00 – Warsztaty sztuki 
i rękodzieła ludowego. Skansen przy 
Muzeum w łowiczu, Stary rynek 5/7.

Udział w warsztatach jest bezpłatny, 
obowiązuje bilet wstępu do skansenu: 
normalny 6 zł; ulgowy 4 zł. 
 Niedziela, 21 lipca:
godz. 11.00, 12.30, 14.00 – Zwiedzanie 
Arkadii z przewodnikiem PTTK. bilety: 
7 zł/osoba, dzieci do lat 12 wstęp wolny. 
Zbiórki o wyznaczonych godzinach przy 
kasie głównej w Arkadii.
godz. 13.00 – Przewodnik czeka. 
Poznaj Łowicz z przewodnikiem: 
„Religie w Łowiczu” – spacer szlakami 
historii łowicza z przewodnikiem łowic-
kiego koła im. Anieli chmielińskiej. Spo-
tkanie przed siedzibą pTTk o/ łowicz, 
Stary rynek 3. Udział bezpłatny.
godz. 13.00-21.30 – Folklor ludowy 
szyty na miarę – program imprezy: 
godz. 13 – msza św., zabytkowy kościół 
w skansenie; godz. 14 – przedstawienie 
obrzędu żniw przez regionalny Zespół 
pieśni  i Tańca „ boczki chełmońskie”, 
zagroda i pole obok wiatraka;  
godz. 15-17 – pokaz pieczenia chleba  
z degustacją godz. 15.30 – otwarcie 
imprezy, część oficjalna, przemówienie 
pana Starosty, amfiteatr – scena  
pod strzechą; godz. 15.45 – wręczenie 
nagrody „łowicka róża”; rozstrzygnięcie 
konkursu radia Victoria i wręczenie 
nagród, godz. 16 – konkurs kapel 
i wręczenie nagród; występy zespołów, 
duża scena za wiatrakiem: godz. 17.50 
– Trebunie Tutki, godz. 19 – coSMo, 
godz. 20 – defiS, 21.30 – zakończenie 
imprezy; Skansen w Maurzycach;  
wstęp wolny.
godz. 15.00 – Dzień Bolimowa –  
w programie: zawody sportowo-pożar-
nicze, i bolimowski festiwal Smaków, 
wystawa fotograficzna, wręczenie nagród 
„bolimowskie dęby” występy: bolimow-
skie orkiestra dęta, familia Mikulskich, 
cosmo, Stars roxette Tribute band, 
, Joanna Aleksandrowicz – koncert 
muzyki filmowe, kamil dawidziuk, disco 
polo imperium; dmuchańce, stoiska 
gastronomiczne i inne; rynek kościuszki 
w bolimowie, wstęp wolny.
godz. 13.30-14.00 – Piknik integracyjny 
z OSP Wicie – w programie: pokaz ra-
townictwa drogowego, pogadanka „bez-
pieczne wakacje na polskiej wsi”, występ 
dziecięco-Młodzieżowej orkiestry dętej 
oSp wicie, przyjazd motocyklistów z 
łowickiego klubu Motocyklowego no.16, 
pokaz sprzętu bojowego, poczęstunek, 
grill. boisko w wiciu, wstęp wolny.
 Czwartek, 25 lipca:
godz. 11.00 – Turbowakacje 2019: 
Książka artystyczna – warsztaty z 
ilustracji książkowej, sala plastyczna łok, 
ul. podrzeczna 20, wstęp wolny.
 Piątek, 26 lipca:
godz. 11.00 – Turbowakacje 2019: 
Książka artystyczna – warsztaty z 
ilustracji książkowej, sala plastyczna łok, 
ul. podrzeczna 20, wstęp wolny.
 Sobota, 27 lipca:
godz. 19.00 – Potańcówka 
i Biesiada mazowiecka – altana grillo-
wa przy pałacu w Sannikach,  
ul. warszawska 142; wstęp wolny.

ważne telefony
  Informacja: PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14
 Policja 997 alarmowy; w Głownie 42-

719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998,  

w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;

 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie: 
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie: Głowno,  
ul. kilińskiego 2 pok. nr 2, tel. 42-719-26-46
 Punkt nieodpłatnej  

    pomocy prawnej:
Głowno, ul. norblina 1: pon.-pt. 8.-12.00;  
Stryków, ul. kościuszki 29: pon.-pt. 12-16

dyżury aptek
 W Głownie: 
czwartek, 18 lipca: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
piątek, 19 lipca:  
ul. Swoboda 17, tel. 607-680-286
sobota, 20 lipca: 
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
niedziela, 21 lipca: 
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
poniedziałek, 22 lipca:  
plac wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
wtorek, 23 lipca:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
środa, 24 lipca:  
ul. łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31

Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej 
do 8. dnia nast.; sob. w godz. 20.-8. dnia 
nast.; niedz. i święta 18.-8. dnia nast.
 W Strykowie: 
niedziela, 21 lipca, w godz. 9.-14.: 
pl. łukasińskiego 15, tel. 42-719-80-85

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. maksymiliana w Głownie: 

8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

wystawy
 malarstwo, rysunek i kompozycje 

Dariusza młynarczyka – wystawa czynna 

do 31 sierpnia; Galeria Sztuki współcze-
snej bank&dM w Głownie, ul. Młynarska 
5/13, i piętro (budynek bS w Głownie). 

inne
 Park linowy w Głownie 
– przy zalewie Mrożyczka, ul. plażowa, 
czynny:  codziennie w godz. 11.00-19.00. 
wstęp: 9 zł (osoby dorosłe), 4,50 zł 
(dzieci i młodzież do 18 r.ż.) 
 Czwartek, 18 lipca:
godz. 10.30-14.30 – Zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry 
i zabawy sportowe, konkursy, niespo-
dzianki. Gminna biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.
 Piątek, 19 lipca:
godz. 8.00-16.00 – Zajęcia wakacyjne  
dla dzieci z miasta i gminy Stryków:
pon. – robótki ręczne, wojna balonowa, 
wt. – animacje – wariacje, warsztaty 
kreatywne, śr. – kucharz i smakosz w jed-
nym, dzień teleturniejów, czw. – warsztaty 
„żyjemy zdrowo na sportowo”, gry plan-

szowe, pt. – warsztaty taneczno-ruchowe, 
warsztaty sensoryczne; boisko orlik 
i remiza oSp w Strykowie, ul. Targowa 
19a. wstęp wolny. 
godz. 9.00-13.00 – Zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry  
i zabawy sportowe, konkursy, niespo-
dzianki. Gminna biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.
 Poniedziałek, 22 lipca:
godz. 10.30-14.30 – Zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry  
i zabawy sportowe, konkursy, niespo-
dzianki. Gminna biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.
 Wtorek – środa, 23-24 lipca:
godz. 9.00-13.00 – Zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry 
i zabawy sportowe, konkursy, niespo-
dzianki. Gminna biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.
 Piątek, 26 lipca:
godz. 9.00-13.00 – Zajęcia wakacyjne 
dla dzieci – zajęcia plastyczne, gry i za-
bawy sportowe, konkursy, niespodzianki. 
Gminna biblioteka publiczna  
w dmosinie; wstęp wolny.

 INFORmATOR GłowieńSki i STrykowSki 

OFERTY PRACY 
z dnia 15.07.2019 r.

POWIATOWY URZąD PRACY W ŁOWICZU:
  nauczyciel przedmiotów zawodowych
  Asystent zarządu
  Sprzedawca w stacji paliw
  operator maszyn w przemyśle włókienniczym
  pomocniczy robotnik drogowy
  operator maszyn dziewiarskich
  nauczyciel przedszkola
  nauczyciel chemii
  nauczyciel fizyki i astronomii
  nauczyciel geografii
  kasjer handlowy
  Monter sieci wodnych i kanalizacyjnych
  Sprzedawca
  przedstawiciel handlowy działu windykacji
  pielęgniarka
  kierowca samochodu ciężarowego
  Spedytor

POWIATOWY URZąD PRACY W ZGIERZU:
  fizjoterapeuta
  pomoc fryzjera / Asystent fryzjera
  kontrola i testowanie płytek obwodów 

drukowanych
  Utrzymanie ruchu maszyn
  kasjer - sprzedawca
  kierowca c + e
  fryzjer
  Mechanik pojazdów samochodowych
  płtykarz/glazurnik
  Asystent ds. sprzedaży
  pracownik produkcyjny
  pomoc brukarza
  brukarz

POWIATOWY URZąD PRACY W KUTNIE:
  Tokarz -frezer
  ślusarz
  kierownik działu energetycznego
  pakowacz paczek
  brukarz
  Sprzątacz/ka
  pedagog
  Gospodarz terenu
  Sprzątaczka -kierowca kat b
  Sprzedawca-kasjer
  pracownik restauracji
  instruktor terapii zajęciowej
  Sprzedawca w stacji paliw
  pomoc cukiernika
  konserwator klimatyzacji
  elektryk-konserwator klimatyzacji

SKARB ROLNIKA
noTowAniA Z TArGowiSkA MieJSkieGo 
ceny z dnia 16.07.2019 r.

ROLNIK SPRZEDAJE 
ceny z dnia 16.07.2019 r.

Żywiec wieprzowy:

  różyce: 5,30 zł/kg+VAT

  domaniewice: 5,30 zł/kg+VAT

  chąśno: 5,30 zł/kg+VAT

  Skowroda płd.: 5,50 zł/kg+VAT

  karnków: 5,20 zł/kg+VAT

  kiernozia: 5,30 zł/kg + VAT

Żywiec wołowy:

  Skowroda płd.: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT

  różyce: jałówki 6,20 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,00 zł/kg+VAT

  domaniewice: jałówki 6,20 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,00 zł/kg+VAT

ważne telefony
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Policji w Żychlinie (24) 285-29-97
 Policja w Pacynie: (24) 235-02-710
 Policja w Sannikach: (24) 235-02-75
 Komenda Powiatowa Policji w Kutnie: 

(24) 253-22-00 
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 OSP w Żychlinie: (24) 285-12-10 

w Pacynie: 604-349-406 
w Bedlnie: (24) 285-51-91

 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27

 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. popiełuszki 1, nZoZ red-Med 
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 - dyżur całodobowy

msze święte 
w niedziele i święta

 Żychlin, parafia pw. św. Apostołów piotra 
i pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00. 
Żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska i hale 
sportowe

 Orlik przy ZS nr 1 w Żychlinie 
tel. 601-564-839 (remigiusz Michalak)

 Stadion miejski w Żychlinie,  
ul. waryńskiego 8 – boiska do piłki 
plażowej czynne: pon.-pt. w godz. 10-18 
(piotr wojciechowski, tel. 607-574-261)

muzea i wystawy
 muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne codziennie w godz. 10-16.  
bilety: normalny – 10 zł, ulgowy – 7 zł. 

 Park przy Zamku w Oporowie  
czynny codziennie w godzinach 8-17;  
wstęp bezpłatny.

 muzeum Regionalne w Kutnie,  
z powodu remontu siedziba przeniesiona 
na ul. konduktorską 13, tel. 505 01 98 90

 muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
– czynne od wtorku do niedzieli w godz. 
10-16. bilety: normalny 5 zł, ulgowy 2,50 zł,  
w niedziele wstęp wolny.

 Galeria „Okno na Sztukę” w kutnow-
skim domu kultury, ul. żółkiewskiego 4:

 mozaika szklana, obrazy i rękodzieło 
artystyczne seniorów uczestniczących w 
zajęciach plastycznych w ramach UTw – 
żdk ul. fabryczna 3. wstęp wolny.

kino Kutnowskiego 
Domu Kultury 
ul. żółkiewskiego 4, tel./fax 24-254-21-3

 Piątek, 19 lipca:
godz. 14.30 – Pokemon: Detektyw Pi-
kachu / 2d napisy – animacja / familijny 
/ akcja prod. Japonia / kanada / USA, 
reżyseria: rob letterman, czas: 
1 godz. 44 min.

godz. 16.15 – Sekretne życie zwie-
rzaków domowych 2 / 2d dubbing – 
animacja /komedia / przygodowy,  
prod. USA, reżyseria: chris renaud, 
czas: 1 godz. 26 min.
godz. 18.00 – moja gwiazda: Teen 
Spirit / napisy 2d – dramat / muzyczny, 
produkcja: USA, reżyseria: Max Minghel-
la, czas: 1 godz. 32 min.
godz. 20.30 – Annabelle wraca do 
domu / napisy 2d – horror prod. USA,  
scenariusz i reżyseria: Gary dauberman,  
czas: 1 godz. 46 min.
 Sobota, 20 lipca:
godz. 14.30 – Pokemon: Detektyw 
Pikachu / 2d napisy
godz. 16.15 – Sekretne życie zwierza-
ków domowych 2 / 2d dubbing
godz. 18.00 – Annabelle wraca do 
domu / napisy 2d
godz. 20.17 – Apollo 11 – film dokumen-
talny produkcja: USA; reż. Todd douglas 
Miller; czas: 1 godz. 33 min.; muzyka 
na żywo, pokaz z okazji 50. rocznicy 
lądowania na księżycu; z cyklu „wachlarz 
sztuki w kinie kdk”
 Niedziela – środa, 21-24 lipca:
godz. 14.30 – Pokemon: Detektyw 
Pikachu / 2d napisy
godz. 16.15 – Sekretne życie zwierza-

ków domowych 2 / 2d dubbing
godz. 18.00 – moja gwiazda: Teen 
Spirit / napisy 2d
godz. 20.30 – Annabelle wraca do 
domu / napisy 2d

koncerty
 Sobota, 27 lipca:
godz. 19.00 – X Letni Festiwal mu-
zyczny:  moniuszko dla miasta Róż 
– koncert kameralny; plac piłsudskiego 
w kutnie, wstęp wolny.

inne
 Czwartek – sobota, 18-20 lipca:
godz. 10.00-17.00 – Happy Bus  
w Żychlinie – mobilny plac zabaw, 
pokazy filmów, dmuchańce, trampoliny, 
zabawy sportowe, malowanie twarzy 
i inne; Stadion Miejski, ul. waryńskiego 8; 
wstęp wolny.
 Poniedziałek – środa, 22-24 lipca:
godz. 10.00-17.00 –Happy Bus i zaba-
wy integracyjne dla dzieci w Pacynie

 INFORmATOR dlA żychlinA i okolic

w łowiczu w Głownie
borówki 0,25 kg 5,00-6,00 6,00
botwinka pęczek 3,00 3,00
bób kg 12,00 -
brokuły szt. 6,00 5,00
buraki czerwone kg 4,00 3,00
cebula kg 5,00 5,00
cukinia kg 6,00 -
czereśnie kg 10,00-12,00 7,00-10,00
czosnek szt. 2,00 1,00-2,50
fasola zielona kg 12,00 12,00
fasola żółta kg 12,00 12,00
jabłka kg 1,00-2,00 2,00
jaja fermowe 15 szt. 8,00-9,00 8,00-10,50
jaja wiejskie 15 szt. 10,00 10,00-12,00
kalafior szt. 4,00-6,00 5,00
kapusta biała szt. 6,00 5,00
kapusta pekińska szt. 6,00 zł/kg -
koperek pęczek 2,00-2,50 1,50
maliny 0,5 kg 7,00 6,00
miód 0,9 litra 30,00 30,00
marchew kg 4,00 3,50
natka pietruszki pęczek 2,00 1,50
ogórki kiszone kg 8,00 -
ogórek gruntowy kg 3,00 2,00-4,00
ogórek zielony kg 5,00 4,00
papryka czerwona kg 8,00 8,00
papryka zielona kg 8,00 8,00
papryka żółta kg 10,00 8,00
pieczarki kg 8,00 -
pietruszka pęczek 5,00 4,00
pomidor malinowy kg 7,00 6,00
pomidor szklarniowy kg 5,00 4,00-4,50
por szt. 3,00 2,50
porzeczka czarna kg - 5,00
porzeczka czerwona kg - 4,00
rzodkiewka pęczek 2,50 3,00
sałata szt. 2,50 3,00
seler szt. 3,00 3,00
szczypiorek pęczek 2,50 1,50
truskawki kg - 10,00
włoszczyzna pęczek 5,00 4,00
ziemniaki młode kg 3,00 2,60-2,80
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Kolejny hit
Trzeba uważać, żeby  
nie przeszarżować z opinią  
i za bardzo nie rozpalić 
oczekiwań, ale wydaje się,  
że Pelikan ma aktualnie 
jedno z najlepszych okien 
transferowych w ostatnim 
czasie. 

Działacze nie tylko przekonują 
do gry w Łowiczu zawodników, 
którzy powinni w praktyce oka-
zać się bardzo solidnym wzmoc-
nieniem w III lidze, ale też od-
budowują – można powiedzieć 
– lokalną tożsamość klubu. Coraz 
częściej szanse na pokazanie się 
dostają wychowankowie lokalne-
go MUKS-u. Chociażby Krystian 
Kruk, Jakub Bylewski czy Marcel 
Wnuk to piłkarze, którzy nie tyl-
ko pokazują się w meczach spa-
ringowych, ale mają już za sobą 
występy w III lidze. Ponadto „wy-
ciągani” są piłkarze, którzy ostat-
nio doświadczenie zbierali gdzie 
indziej. Przykładem jest strzelają-
cy bramki w sparingach Krystian 
Białas, który ostatnio grał w ju-
niorach Wisły Płock oraz w Cen-
tralnej Lidze Juniorów w barwach 
Elany Toruń. 

W poniedziałek Pelikan po-
twierdził transfer macieja Wy-
szogrodzkiego. Popularny 
„Mumia” niemal przez całą swo-
ją karierę związany był z Pelika-
nem. W sezonie 2006/7 mocno 
przyczynił się do największego 
sukcesu w historii klubu – awan-
su na zaplecze ekstraklasy – zdo-
bywając bramkę pieczętującą 

awans w dwumeczu barażowym 
z Kmitą Zabierzów. Później grał 
też w (dawnej) II lidze, gdzie jed-
nak stracił pół sezonu ze wzglę-
du na kontuzję. Wystąpił jednak  
we wszystkich wiosennych me-
czach Ptaków, w których strzelił 
trzy bramki i dorzucił kilka asyst. 

W latach 2008-2010 był zwią-
zany z Wisłą Płock. Na początku 
sezonu 2010/11 powrócił do Ło-
wicza., gdzie  występował do koń-
ca 2014. Kolejne rozgrywki roz-
począł w lidze okręgowej w Unii 
Skierniewice. Najpierw wywal-
czył z nimi awans do IV ligi, a po 
kolejnych dwóch latach, do III.

Ktoś może narzekać, że na po-
czątku przyszłego roku Wyszo-
grodzki będzie miał już 34 lata, 
ale przecież niedawno mieliśmy 
przykład Michała Adamczyka, 
który udowodnił, że w piłkę moż-
na grać znacznie dłużej. Oprócz 
tego „Mumia” w minionym sezo-
nie był ważnym ogniwem benia-
minka. Zagrał w 32 spotkaniach 
ligowych, 26 razy wychodził w 
podstawowej „11”. W tym czasie 
zdobył 4 bramki (trzy z rzutów 
karnych), a ponadto był zawodni-
kiem, przez którego przechodziło 
wiele akcji ofensywnych zespołu.

Pelikan nie tylko podpisuje 
umowy z zawodnikami, którzy 
powinni być poważnymi wzmoc-
nieniami w tej lidze. Sprowadze-
nie Pomianowskiego i Wyszo-
grodzkiego to przy okazji spore 
osłabienie lokalnego rywala i re-
welacji poprzednich rozgrywek – 
Unii Skierniewice. mateusz Lis
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Łowiczanie aktywniejsi  
na rynku transferowym
Dość szybko po zakończeniu poprzednich rozgrywek kadra 
biało-zielonych uszczupliła się o ośmiu zawodników.  
Długo jedynym zakontraktowanym zawodnikiem pozostawał 
doświadczony bramkarz Widzewa Łódź – Maciej Humerski.

Dopiero w zeszłym tygodniu 
potwierdzono drugi transfer, któ-
ry w III-ligowym środowisku na-
robił małego zamieszania – mowa  
o powrocie do Łowicza Patry-
ka Pomianowskiego. Wyglą-
da na to, że władze klubu idą za 
ciosem.

Oczywiście, można dodawać, 
że latem wykupiono chociażby 
Jakuba Bylewskiego z Wido-
ku Skierniewice, ale to jest zawod-
nik, który w Pelikanie grał już w 

zeszłym sezonie. Jego wykupie-
nie nie miało, więc wpływu na li-
czebność kadry.

Jeszcze w zeszłym tygodniu, 
ale już po zamknięciu wydania 
Nowego Łowiczanina, umowę 
parafował pomocnik Filip Ko-
walczyk. Urodzony w Warsza-
wie 23-latek ostatnie dwa sezony 
spędził w zwycięzcy rozgrywek 
grupy pierwszej trzeciej ligi – Le-
gionovii. Jest wychowankiem sto-
łecznej Agrykoli, a jeszcze jako 
junior trafił do Polonii. To w niej 
debiutował jako senior. Później 
grał w Świcie Nowy Dwór Ma-
zowiecki i Rakowie Częstochowa. 
Co ciekawe, ostatnio stał się spe-
cjalistą od awansów. Oprócz ostat-

niej promocji z Legionovią uda-
ło mu się wcześniej awansować  
z Rakowem na zaplecze ekstra-
klasy. W poprzednim sezonie za-
grał dla Legionovii w 15 meczach 
III ligi, czterokrotnie wybiegał  
na murawę w podstawowym skła-
dzie, zdobył w tym czasie dwie 
bramki.

Czwartym wzmocnieniem 
przed nowym sezonem został 
urodzony w Gorzowie Wielko-
polskim Dominik Głowiński. 
24-latek od dawna związany jest 
jednak z regionem. Wychowanek 
Impulsu Wawrów jeszcze jako 
junior trafił to UKS SMS Łódź. 
Mierzący 176 cm wzrostu po-
mocnik wiosną sezonu 2014/2015 
związał się z III-ligowym wów-
czas ŁKS Łódź. Po jednej run-
dzie przeniósł się na dwa sezony 
do Finishparkietu Drwęca Nowe 
Miasto Lubawskie, z którym  
w rozgrywkach 2016/2017 wy-

grał rozgrywki III ligi. Przez 
ostatnie dwa lata związany był  
z Sokołem Aleksandrów Łódz-
ki, którego był podstawowym 
piłkarzem. W poprzednim sezo-
nie zagrał w 24 meczach III ligi,  
a 21 z nich rozpoczynał w podsta-
wowym składzie. Strzelił też pięć 
bramek i ukarany był trzeba żół-
tymi kartkami.

Zarząd zapowiada, że to nie ko-
niec wzmocnień i kolejne powin-
ny pojawić się jeszcze w tym tygo-
dniu. Na razie podpisano umowy 
z czterema piłkarzami, biorąc pod 
uwagę, że odeszło ośmiu w mia-
rę regularnie grających, to liczba 
ta nie jest imponująca. Wszyscy 
z nich są jednak z zespołów teo-
retycznie silniejszych od Pelikana 
i co jeszcze ważniejsze – możemy 
powiedzieć, że poza Maciejem 
Humerskim, w poprzednim se-
zonie byli istotnymi zawodnikami 
swoich drużyn. 

Mateusz 
Lis

mateusz.lis@lowiczanin.info
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Sparingowe derby dla Ptaków
PeLikan łOwiCz  3 (2)
unia sk-Ce  0 (0)

1:0 – dawid kieplin (16), 2:0 – za-
wodnik testowany i (29), 3:0 – kry-
stian białas (68).
Pelikan: i połowa: Maciej hu-
merski – kacper kaczorowski, 
Grzegorz wawrzyński, zawodnik 
testowany i, zawodnik testowany 
ii – krystian Mycka, patryk pomia-
nowski – dawid kieplin, Jakub 
bylewski, dominik Głowiński – 
damian Szczepański; ii połowa: 
Maciej humerski – damian kozieł, 
Tomasz wudkiewicz, krystian Sto-
larczyk, Michał żółtowski – filip 
kowalczyk, piotr piekarski, filip 
bućko, zawodnik testowany iii, 
zawodnik testowany iV – krystian 
białas. Zagrali również: patryk 
orzeł, kuba Jóźwiak, Jan Sejdak, 
krystian kruk.

Pierwotnie to sobotni sparing 
Pelikana z Unią Skierniewice miał 
być pierwszym dla łowiczan w 
tym roku. Biało-zielonym udało 
się jednak wcześniej zagrać z I-li-

gowym Stomilem i to wtedy My-
kola Dremliuk mógł przetestować 
większość piłkarzy. 

Inaczej było w Unii. Dla skier-
niewiczan był to pierwszy w tym 
roku mecz kontrolny i dlatego też 
zagrali w nim głównie zawodnicy 
testowani. Przeciwko biało-zielo-
nym zaprezentowało się tylko pię-
ciu graczy znanych z pierwszego 
zespołu oraz powracający po kon-
tuzji Jarosław Szyc. Wśród licz-
nych piłkarzy testowanych było 
dwóch bardzo dobrze znanych  
z gry w biało-zielonych barwach – 
Rafał Parobczyk (ostatnio Victo-
ria Sulejówek) i Bartosz Bujalski 
(ostatnio RKS Radomsko).

Szybką okazję do spotkania  
z byłym kolegami miał Patryk 
Pomianowski. Pomocnik do-
słownie przed chwilą wrócił do 
Pelikana właśnie z Unii. Szyb-
ko pokazał, że miejsca w fut-
bolu na sentymenty nie ma. To 
właśnie „Pomian” maczał palce 
przy pierwszej bramce Ptaków 
notując kluczowe podanie. Asy-
stę zaliczył gracz testowany, a ca-

łość skutecznie wykończył Dawid 
Kieplin.

Po półgodzinie gry było już 
2:0. Dominik Głowiński precy-
zyjnie dośrodkował z rzutu roż-
nego, a skuteczną główką popisał 
się testowany stoper. Ostatecznie 
sparing zakończył się trzybram-
kowym zwycięstwem Ptaków. 
Wynik rywalizacji ustalił Krystian 
Białas, który wykorzystał idealne 
podanie Michała Żółtowskiego.

Generalnie było to zasłużone 
zwycięstwo biało-zielonych. Bar-
dzo dobre zawody rozgrywał Pa-
tryk Pomianowski napędzając 
wiele akcji Ptaków. Sam też był 
bliski wpisania się na listę strzel-
ców, ale trafił w poprzeczkę. Sam 
Krystian Białas mógł spokojnie 
skompletować hat-tricka, ale na 
początku drugiej połowy zmarno-
wał dwie dobre okazje strzeleckie, 
a później jeszcze w sytuacji sam 
na sam przerzucił piłkę nad bram-
karzem, ale i nad poprzeczką. Nie-
skutecznością pod bramką rywa-
la „popisał się” Filip Kowalczyk 
marnując świetne podanie Patryka 

Pomianowskiego. W końcówce  
z asysty Kubę Jóźwiaka ograbił 
też Krystian Kruk, który z czte-
rech metrów załadował w bram-
karza. 

Unia odpowiadała sporadycz-
nie, a często też Pelikan sam pro-
sił się o kłopoty. Dobrą okazję,  
po fatalnym rozegraniu akcji przez 
łowiczan, zmarnował Maciej Na-
lej. Skuteczność zawiodła także 
eks-Ptaka – Bartosza Bujalskiego.

Wysoka wygrana z rywalem 
zza miedzy, ale też z jedną z re-
welacji poprzedniego sezonu mu-
siała ucieszyć kibiców Pelika-
na. Nie wolno popadać jednak  
w hurraoptymizm. Wydaje się, 
że łowiczanie byli już na bardziej 
zaawansowanym etapie przygoto-
wań od Unii i tak naprawdę składy 
obu zespołów w lidze mogą wy-
glądać zupełnie inaczej. Poważ-
niejszy test Pelikan przejdzie już  
w tę sobotę w Nieborowie.  
Na dwa tygodnie przed startem 
nowych rozgrywek podopiecz-
ni Dremliuka zmierzą się ze Zni-
czem Pruszków. Dla II-ligowca 
będzie to próba generalna. Prusz-
kowianie już w przyszłą niedzie-
lę zainaugurują rozgrywki ligowe,  
a w pierwszej kolejce zmierzą się 
z GKS Katowice. mateusz Lis

Piłka nożna | Terminarz iii ligi

Na początek beniaminek, 
derby we wrześniu
W tym roku to Warmińsko-
Mazurski Związek Piłki Nożnej 
będzie zarządzał rozgrywkami 
grupy pierwszej III ligi. 
Zgodnie z przewidywaniami  
i wcześniejszymi informacjami 
inauguracyjna seria gier 
odbędzie się w pierwszy 
weekend sierpnia.  
Biało-zielonych na początek 
czeka wyjazdowe starcie  
z KS Wasilków.

Wasilków to jeden z czterech 
zespołów, który w zeszłym sezo-
nie wywalczył awans na boiska 
III ligi. Zespół spod Białegosto-
ku wygrał rozgrywki podlaskiej 
IV ligi nieznacznie wyprzedzając 
Warmię Grajewo. Drużyna grała 
już na tym szczeblu rozgrywko-
wym, ale jeszcze przed reformą – 
wówczas III liga podzielona była 
na 8 grup, a w skład każdej z nich 
wchodziły po dwa województwa.

 mateusz Lis

Zestaw par 1. kolejki III ligi w se-
zonie 2019/2020 oraz wszyst-
kie mecze ligowe Pelikana:

 1. kolejka (3-4 sierpnia): polo-
nia warszawa – Unia Skierniewice, 
Ursus warszawa – broń radom, 
huragan Morąg – Sokół ostróda, 
KS Wasilków – Pelikan Łowicz, 
olimpia Zambrów – świt nowy 
dwór Maz., pogoń Grodzisk Maz. 
– Sokół Aleksandrów łódzki, Znicz 

biała piska – ruch wysokie Maz., 
rkS radomsko – legia ii warsza-
wa, concordia elbląg – lechia To-
maszów Maz.

 2. kolejka (10-11 sierpnia): pe-
likan łowicz – olimpia Zambrów

 3. kolejka (14 sierpnia): pogoń 
Grodzisk Maz. – pelikan łowicz

 4. kolejka (17-18 sierpnia): pe-
likan łowicz – Znicz biała piska

 5. kolejka (24-25 sierpnia): 
ruch wysokie Maz. – pelikan

 6. kolejka (31 sierpnia –  
1 września): pelikan łowicz – So-
kół Aleksandrów łódzki

 7. kolejka (7-8 września): świt 
nowy dwór Maz. – pelikan łowicz

 8. kolejka (14-15 września): 
Unia Skierniewice – pelikan łowicz

 9. kolejka (21-22 września): 
pelikan łowicz – concordia elbląg

 10. kolejka (28-29 września): 
Sokół ostróda – pelikan łowicz

 11. kolejka (5-6 października): 
pelikan łowicz – rkS radomsko

 12. kolejka (12-13 październi-
ka): broń radom – pelikan łowicz

 13. kolejka (19-20 październi-
ka): pelikan – polonia warszawa

 14. kolejka (26-27 październi-
ka): Ursus warszawa – pelikan

 15. kolejka (2-3 listopada): pe-
likan łowicz – legia ii warszawa

 16. kolejka (9-10 listopada): 
huragan Morąg – pelikan łowicz

 17. kolejka (16-17 listopada): 
pelikan łowicz – lechia Toma-
szów Mazowiecki.

Wysoka wygrana z rywalem zza miedzy, ale też z jedną z rewelacji poprzedniego sezonu musiała ucieszyć kibiców pelikana. 
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Piłka nożna | dwa dni emocji w wejscach

Remis w meczu sołtysi vs. radni
W miniony weekend 
na boisku sportowym 
w Wejscach odbyły się 
dwudniowe rozgrywki 
w ramach XIV Turnieju 
Amatorów Piłki Nożnej 
gminy Kocierzew Płd.  
Poza rywalizacją w czterech 
kategoriach wiekowych, 
został rozegrany także mecz 
radni kontra sołtysi,  
który zakończył się remisem.

W sobotę odbyły się rozgryw-
ki w grupie I: dla uczniów klas I 
– VI szkoły podstawowej, do któ-
rych przystąpiły 3 drużyny, a także 
w grupie II: dla uczniów starszych 
klas podstawówki i gimnazjum,  

w których rywalizowały 4 dru-
żyny. W grupie I kolejność zaj-
mowanych miejsc ułożyła się na-
stępująco: I miejsce – drużyna  
z Kocierzewa, II – Boczki, III – 
Osiek. W grupie II na miejscu  
I znalazła się drużyna z Osieka,  
na II – z Kocierzewa, na III – z Ła-
guszewa, a na IV – z Różyc. 

Najmłodsza pod względem 
wieku uczestników była na tym 
turnieju drużyna Dragon z Osie-
ka. Zawodnicy wchodzący w jej 
skład mają zaledwie po 8 i 9 lat, 
ale zgodnie przyznali, że piłka 
nożna jest ich ulubionym sportem.

Zawodnicy z klubu Fenix Bocz-
ki, biorący udział w rozgrywkach 
najmłodszej grupy wiekowej, cho-
dzą do różnych szkół, ale łączy ich 

to, że kibicują reprezentacji Polski 
i razem trenują piłkę nożną. 

– Mamy z tego radość i dobrą 
zabawę – mówili nam zgodnie 
Błażej Lis, Antek Kosiorek, Wa-
lentyn Bryła i pozostali zawodni-
cy. Piłkarskie umiejętności szli-
fują pod wodzą trenera, ale wielu  
z nich kopie piłkę w każdej wolnej 
chwili: w domu z tatą, z kolega-
mi na przerwach w szkole. Wśród 
ulubionych zawodników wymie-
niają Roberta Lewandowskie-
go, Kamila Grosickiego, Michała 
Pazdana czy Krzysztofa Piątka –  
i każdy, podobnie jak ich idole,  
w przyszłości chciałby być zna-
nym piłkarzem. 

Najwięcej drużyn, bo aż 9, 
przyciągnęły niedzielne zmaga-

nia w grupie III: szkoły średnie 
i wyżej. Po rozgrywkach, kolej-
ność miejsc prezentowała się na-
stępująco: I – Łaguszew, II – Ko-
cierzew, III – nie przyznano, IV 
– ex aequo Jeziorko i Wejsce (I). 

Do rozgrywek w grupie IV, 
czyli zawodników powyżej 35 
roku życia, tzw. oldboyów przy-
stąpiły dwie drużyny z Gągolina  
i Łaguszewa, których spotkanie 
zakończyło się remisem. 

Dodatkową atrakcją był mecz 
samorządowców: sołtysi vs. radni, 
który również zakończył się remi-
sem. – Siły były bardzo wyrówna-
ne: w drużynach były dwie radne 
na dwie sołtyski – powiedział nam 
Bogusław Samek z Urzędu Gmi-
ny w Kocierzewie Płd.  aa

Piłka nożna | podsumowanie

Pelikan 2004 siódmy  
w II lidze wojewódzkiej 
trampkarzy C1
Dopiero na miejscu siódmym 
zakończyli rywalizację  
w II lidze wojewódzkiej 
trampkarzy C1 gracze 
trenera Pawła Kutkowskiego 
z rocznika 2004. Drużyna 
MUKS Pelikan Łowicz 
walczyła o pozostanie  
w lidze, ale ta sztuka się nie 
udała. Pelikan zajął miejsce 
tylko nad Boruta Zgierz  
i spadł do ligi okręgowej.

Zespół trenera Kutkowskie-
go sumiennie przygotowywał się 
do zmagań w rundzie wiosen-
nej. Łowiczanie trenowali w okre-
sie zimowym z zaangażowaniem 
i notowali niezłe wyniki meczów 
kontrolnych. W rozgrywkach li-
gowych dała o sobie znać wąska 
kadra zawodników i często gra-
cze Pelikana 2004 mieli problem 
by zagrać w optymalnym zesta-
wieniu personalnym. „Biało-Zie-
loni” nie poddali się jednak bez 
walki, ponieważ w 14 rozegra-
nych meczach ligowych zdoła-
li wywalczyć 15 punktów (punkt 
więcej miała szósta w tabeli Le-
chia Tomaszów Mazowiecki, zaś 
dwa więcej piąta Warta Sieradz). 
Pelikan 2004 cztery razy okazał 
się lepszy od swoich rywali, trzy-
krotnie łowiczanie podzielili się  
z rywalami punktami i siedem 
razy musieli uznać wyższość ry-
wali. 

Pelikan 2004 strzelił najmniej 
goli w lidze (zaledwie 15), tracąc 
przy tym 35 goli. 

– Nie mieliśmy klasowego na-
pastnika, takiej typowej „dziewiąt-
ki”, co widać po naszych statysty-
kach. jesteśmy drużyną, która nie 
straciła jakoś dużo bramek, bo 
jest to porównywane do innych 
zespołów w lidze, ale za to jeste-
śmy drużyną, która strzeliła ich 
najmniej. Było sprawdzanych kil-
ku zawodników, Antoni Knera,  
ale nie jest to typowa „dziewiąt-
ka”. Jak został przerzucony do 
przodu, to brakowało skrzydeł. 
Był również próbowany Bartosz 
Wudkiewicz, który strzelił też kil-
ka bramek, ale jak jego przerzu-
ciłem do przodu, to znowu bra-
kowało mi środka i to był mój 
kłopot personalny w tym sezonie. 
A zresztą we wszystkich sparin-

gach był testowany na tej pozycji 
Adam Tokarski, który tuż przed 
ligą, w ostatnim sparingu złapał 
kontuzję, a po kontuzji nie pojawił 
się na treningach, więc wszystkie 
sześć sparingów grałem z pomy-
słem na „dziewiątkę” w roli To-
karskiego, który dobrze się na tej 
pozycji prezentował, a w ostatniej 
chwili musiałem szukać innego 
rozwiązania. Jest to również na-
uczka dla mnie, żeby mieć jakieś 
plany awaryjne i inne rozwiązania 
ocenił trener Kutkowski. 

– Dodatkowo jeszcze proble-
mem była frekwencja na trenin-
gach. Nie mogę tego powiedzieć, 
o wszystkich, bo mam 5-6 chło-
paków, którzy trenowali solidnie, 
jest również kilku, którzy tego 
nie robili. Działamy na systemie 
ProTrainUp, który nam poka-
zuje wszystko i jeżeli zawodnik  
w tym systemie świeci się na czer-
wono, to oznacza, że ma poniżej 
50% obecności na treningach,  
w moim przypadku od 28 stycz-
nia, co wskazało, że u mnie takich 
zawodników jest sześciu-siedmiu, 
a pozostała szóstka-siódemka 
świeci się na zielono, co oznacza, 
że przekroczyli 50%. Tak napraw-
dę mam więc połowę drużyny, 
która trenowała solidnie w okre-
sie od stycznia do czerwca i poło-
wę drużyny, która nie przekroczy-
ła 50%, co wszystko tłumaczy. To 
są takie wnioski na szybko. Szko-
da mi chłopaków, bo wiem, że stać 
ich na więcej i na pewno walczy-
li, ale muszą sobie uświadomić, że 
brakowało nam jakości w rozegra-
niu, jakości w „przodzie”, a ona 
pojawia się tylko wtedy, gdy wy-
pracuje się ją na treningach. Bez 
wypracowania jakości, nie da się 
przyjść na mecz i zagrać na wy-
sokim poziomie. Nam tej jako-
ści zabrakło, bo 7-8 trenujących 
nie wypracuje jej dla całej druży-
ny. Chłopaki muszą sobie uświa-
domić, że żeby utrzymywać się 
w lidze, to należy systematycznie 
pracować. Chłopcy z tej porażki 
muszą wyciągnąć wnioski, pod-
nieść głowę do góry i pracować 
dalej – dodał Kutkowski.

Od sezonu 2019/2020 Paweł 
Kutkowski prowadził będzie ze-
spół Pelikana 2003/2004, który 
występował będzie w II lidze wo-
jewódzkiej.  ever

Pelikan 2004 spotkanie z Wartą Sieradz rozegrał na głównym boisku 
Stadionu Miejskiego 
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Piłka nożna | podsumowanie

Czwarte miejsce Pelikana 2005
Gracze MUKS Pelikan 
Łowicz z rocznika 2005 
zakończyli rozgrywki 
w sezonie 2018/2019 
na czwartym miejscu 
w rozrywkach II ligi 
wojewódzkiej trampkarzy C2. 

Pelikan 2005 w pierwszej run-
dzie był prowadzony przez trene-
ra Marcina Rychlewskiego, na-
tomiast w rozgrywkach II ligi 
wojewódzkiej od nowego roku 
rolę trenera drużyny przejął Da-
wid Ługowski. Łowiczanie po 
niezłym okresie przygotowaw-
czym byli dobrze przygotowani 

do ligowych zmagań i ostatecznie 
zajęli czwarte miejsce. 

Pewnymi triumfatorami w roz-
grywkach okazali się zawodni-
cy Pogoni Zduńska Wola, któ-
rzy zgromadzili na swoim koncie 
21 punktów. Drugie miejsce  
w tabeli zajął Sokół Aleksandrów 
Łódzki (21), a trzecie Ceramika 
Opoczno (20). 

Podopieczni trenera Dawi-
da Ługowskiego zakończyli se-
zon tuż za podium i zajęli czwarte 
miejsce w tabeli z dorobkiem 15 
punktów. Zespół z Łowicza roze-
grał jednak o jeden mecz mniej 
(podobnie jak Sokół) ponieważ 
ostatni mecz sezonu pomiędzy 

tymi drużynami się nie odbył,  
a trenerzy w porozumieniu ze 
sobą stwierdzili, że nie ma termi-
nu do rozegrania tego meczu. 

Pelikan 2005 w 11. rozegranych 
spotkaniach zainkasował 15 punk-
tów, wygrywając cztery mecze, 
trzy remisując oraz cztery razy ze-
spół trenera Ługowskiego musiał 
uznać wyższość rywali. Pelikan 
strzelił podczas ligowych zmagań 
23 gole, a stracił ich 29. 

Z pewnością drużynę stać na 
dobrą grę i dobre wyniki. Łowi-
czanie mieliby realne szansę na 
awans do I ligi, ale przegrali nie-
fortunnie wyjazdowe spotkanie 
z Juvenią Wysokienice i stało się 

jasne, że o ten awans będzie trud-
no. Łowiczanie w kilku meczach 
zaprezentowali się z bardzo do-
brej strony. W przyszłych roz-
grywkach gracze trenera Ługow-
skiego po przepracowaniu okresu 
przygotowawczego (w planach 
jest wyjazd na obóz do Augusto-
wa) być może powalczy o awans  
do I ligi wojewódzkiej.   ever

Piłka nożna | podsumowanie

Sporo grania Pelikana 2006
Zawodnicy z rocznika 2006 
występujący w barwach 
MUKS Pelikan Łowicz 
w sezonie 2018/2019 
rywalizowali  
na dwóch frontach.

Zespół prowadzony przez tre-
nera Marcina Rychlewskiego grał 
w II lidze wojewódzkiej mierząc 
swoje siły z takimi zespołami jak 
AKS SMS Łódź, GKS Bełcha-
tów, UKS APN Piotrków Try-
bunalski, RAP Radosmko, UKS 
Mazovią Tomaszów Mazowiecki, 
Borutą Zgierz i Łódzką Akademią 
Fubolu.

Z kolei Pelikan 2006 II pod wo-
dzą trenera Sebastiana Sumińskie-
go grał w lidze skierniewickiej 
gdzie przyszło rywalizować z Ma-
zovią Rawa Mazowiecka, Jutrzen-
ką Drzewce, Białką Biała Rawska, 
Foot-Bol-Akami Bolimów, Unią 

Skiernie wice oraz Kopernikiem 
Kiernozia.

W lidze wojewódzkiej Pelikan 
I zajął ostatecznie piąte miejsce 
w ligowej tabeli. Drużyna trenera 

Rychlewskiego w 14. rozegranych 
meczach zainkasowała na swoim 
koncie 18 punktów, kończąc se-
zon z bilansem pięciu zwycięstw, 
trzech remisów oraz sześciu po-

rażek. „Biało-zieloni” sezon za-
kończyli również z dodatnim bi-
lansem bramkowym kończąc 
rozgrywki z 30 strzelonymi go-
lami i 29 straconymi bramkami. 
Najlepszym strzelcem zespołu był 
Jan Pietrzak, który często sprawiał 
rywalom sporo problemów przede 
wszystkim swoją szybkością. 

W lidze skiernieiwckiej trener 
Sebastian Sumiński często korzy-
stał z różnorodnego składu per-
sonalnego. Łowiczanie rozegrali 
12 spotkań, w których udało im 
się cztery razy schodzić z boiska  
z kompletem punktów, dwa me-
cze zakończyły się remisami  
i sześciokrotnie Pelikan przegry-
wał swoje spotkania. Miał szanse 
na 3. miejsce, jednak mając tyle 
samo punktów co Białka Biała 
Rawska, to rywale zajęli wyższą 
pozycję, analizując mecze bezpo-
średnie obu drużyn. Dla Pelikana 
II był to premierowy sezon roze-
grany na płaszczyźnie rozgrywek 
OZPN i z pewnością w kolejnym 
sezonie zostaną wyciągnięte po-
zytywne wnioski.  ever

Pelikan 2006 II podczas meczu z Unią Skierniewice. 
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Trener Dawid Ługowski 
prowadził w tym roku drużynę 
pelikana 2005.
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Grupa I: najmłodsza pod względem wieku uczestników była na tym 
turnieju drużyna dragon z osieka. 
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Grupa I: Zawodnicy z klubu fenix boczki z trenerem Markiem 
borkowskim. 

fo
T.

 A
G

n
ie

S
Zk

A
 A

n
To

S
ie

w
ic

Z



www.lowiczanin.info34 18 lipca 2019      nr 29   

Lekka atletyka | Mistrzostwa polski U18

W finałach mogło być lepiej
W dniach 10-12 lipca  
w Poznaniu wMistrzostwach  
Polski U18 w lekkiej 
atletyce i zarazem  
25. Ogólnopolskiej 
Olimpiadzie Młodzieży, 
powiat łowicki 
reprezentowała trzyosobowa 
ekipa UKS Błyskawicy 
Domaniewice.

Podopieczni Mieczysława Szy-
majdy tym razem nie wywal-
czyli żadnego medalu, ale war-
to podkreślić, że Julia Perzyńska 
wyrównała swój rekord życiowy 
w skoku wzwyż, a Michał Bryk 
poprawił rekord w rzucie młotem. 

W pierwszym dniu mistrzostw 
w eliminacjach w konkursie rzu-
tu młotem startowali Michał Bryk 
i Paweł Siatkowski. Bryk poradził 
sobie bardzo dobrze i uzyskał od-
ległość 53,98 m. Ten wynik, to 
jego najlepszy rezultat w karierze, 
który dał mu awans do finałowej 
dwunastki z 9. pozycji. Swojego 
występu nie będzie miło wspo-
minał Siatkowski, który miał trzy 
spalone próby. 

W kolejnym dniu Bryk nie zdo-
łał sprawić niespodzianki, Uzyskał 
odległość 48,91 m i z tym wyni-
kiem zajął ostatecznie 11. lokatę 
i nie pojawił się w ścisłym finale. 

W drugim dniu zawodów do-
brą formę pokazała Julia Perzyń-
ska, która skokiem na wysokość 
161cm wyrównała swoją „życiów-
kę”. Dzień później, w dwunasto-
osobowym finale Julia skakała 
nieco słabiej i z wynikiem 155 cm 
zajęła 10. miejsce. 

– Cel jaki mieliśmy przed za-
wodami, to awans do finału Ju-
lii Perzyńskiej i Michała Bryka.  
W eliminacjach dobrze wypadli. 
Julia wyrównała rekord życiowy 
161 cm i awans, Michał posłał 
młot na 53,98 m – nowy rekord 
życiowy i awans. Paweł niestety 
odpadł. W finałach stres był sil-
niejszy. Plan został wykonany, ale 
niedosyt pozostał. Mogło być le-
piej, ale tak w sporcie bywa – sko-
mentował trener Błyskawice Mie-
czysław Szymajda.  zł

michał Bryk wrócił z Poznania  
z nowym rekordem życiowym.
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LUKS Asik | przygotowania do sezonu 2019/20

Siatkarki i piłkarze z Domaniewic  
przed kolejnym sezonem
Siatkarki i piłkarze 
z Domaniewic 
przygotowują się  
do nowych rozgrywek. 
Po wyczerpującym 
sezonie był czas na małą 
regeneracje sił.

W tym roku obóz sportowo 
wypoczynkowy został zrealizo-
wany w Niechorzu, gdzie mło-
dzi sportowcy byli już kilka razy. 
Zgrupowanie trwało od 23 czerw-
ca do 3 lipca, a przebywało na nim 
30 dziewcząt, trenujących siat-
kówkę w LUKS ASIK Doma-
niewice z roczników 2003-2008 
i 14 chłopców, trenujących piłkę 
nożną z LZS Vagat Domaniewice 
z roczników 2004-2004.

Kadra to sprawdzona ekipa  
z wyjazdów z poprzednich lat. 
Kierownikiem był Arkadiusz Sta-
juda, a  trenerami: Patrycja Prę-
gowska, Martyna Sztumer, Syl-
wia Olczyk i Piotr Ruciński. 
Oczywiście był też niezastąpio-
ny kierowca, który wozi Asika na 
każdy obóz, wyjazdy ligowe i tur-
nieje Krzysztof Wawrzyn. 

Treningi odbywały się na hali 
i boisku w Rewalu, gdzie codzien-
nie dojeżdżaliśmy autobusem. 
Były cztery grupy treningowe:  
3 grupy dziewcząt z siatkówki  
i jedna piłkarska chłopców. 

Sportowcy z Domaniewic mie-
li szczęście i trafili na super pogo-

dę. Morze w tym roku było wy-
jątkowo ciepłe, zatem można był 
plażować i regenerować mięśnie 
morskimi kąpielami. 

Poza treningami w programie 
znalazły się spacery po Niecho-
rzu, wypoczynek na plaży, wej-
ście na latarnie morską w Nie-
chorzu, pobyt w motylarni wśród 
żywych okazów motyli, wyciecz-
ka do Trzęsacza, zwiedzanie mu-
zeum multimedialnego w Trzę-
saczu, taras widokowy na Klifie  
w Trzęsaczu, Zabawa w labiryn-
cie luster, przygoda Militarna na 
Poligonie, pobyt w Aqua park 
Sandra w Pogorzelicy i zabawa na 
kręgielni. Odbyły się dwie dysko-
teki, jedna wspólna zabawa Kara-
oke,  w której  brali udział wszyscy 
uczestnicy obozu 

kilka słów  
o minionym sezonie 
W minionym sezonie siatkarki 

Asika uczestniczyły w rozgryw-
kach Wojewódzkiej Ligi Kobiet  
w Piłce Siatkowej w kategorii 
młodziczka. 

– Sezon był bardzo nierówny. 
Od początkowo dobrej gry, po do-
łek w trakcie trwania i zwyżka for-
my na koniec. Nie uchroniło to nas 
jednak od zajęcia miejsca w koń-
cowej części tabeli (23. miejsce na 
27. drużyn, startujących w tej ka-
tegorii). Jednocześnie liga staje się 
coraz mocniejsza i jest coraz wię-
cej drużyn, startujących do rywa-
lizacji. Uczestniczyliśmy w też  
w rozgrywkach Wojewódzkiej 
Ligi Kobiet w Piłce Siatkowej w 
kategorii kadetka. Tu były małe 

perturbacje kadrowe i nierówna 
gra i zakończenie rozgrywek na 
18. miejscu – podsumowuje szko-
leniowiec Arkadiusz Stajuda. 

Najmłodsze siatkarki grały  
w rozgrywkach Wojewódzkiej 
Ligi Dziewcząt w Mini Piłce 
Siatkowej oddzielnie dla roczni-
ka 2008 i młodsi – „dwójki”, dla 
rocznika 2007 – „trójki” i roczni-
ka 2006 – „czwórki” oraz w roz-
grywkach Kinder plus sport w ka-
tegoriach „dwójki” i „czwórki”.

Siatkarki zagrały również  
w turniejach organizowanych 
przez Akademię Skry Bełchatów, 
a także w Ogólnopolskim Turnie-
ju mini Siatkówki w Nadarzynie 
Memoriał II Memoriału Janusza 
Grzyba.

– Po rozgrywkach byłem bar-
dzo zadowolony z uczestnictwa  
i w przyszłym sezonie 2019/20 na  
pewno wystartujemy w rozgryw-
kach mini siatkówki. W sezonie 
2019/2020 planujemy wystawić 
dwie drużyny do Rozgrywek li-
gowych. Jedną w kategorii mło-
dziczka i jedną w kategorii Kadet-
ka – dodaje trener. 

Klub Asika dba o rozwój ogól-
ny swoich podopiecznych. Już ko-
lejny rok dzieci z Domaniewic 
włączone są do realizacji progra-
mu Ministerstwa Sportu „Umiem 
pływać”. W zajęciach bierze 
udział 40 dzieci z terenu gminy 
Domaniewice.    złLiczna grupa sportowców z Domaniewic na plaży w rewalu.
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Siatkarki z Asika Domaniewice na jednym z turniejów Akademii Skry bełchatów.

Piłka nożna | podsumowanie, rocz.2003

Do awansu zabrakło niewiele
Podopieczni trenera Dawida 
Ługowskiego z MUKS 
Pelikan Łowicz z rocznika 
2003 zakończyli sezon 
w II lidze wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2  
na trzecim miejscu w tabeli.

Łowiczanie mieli realne szanse 
na awans do I ligi wojewódzkiej, 
lecz w ostatnim meczu zremiso-
wali z bezpośrednim rywalem  
o to miano UKS SMS II Łódź 1:1 
i to drużyna z Łodzi cieszyła się  
z awansu. Gdyby to łowiczanie 
wygrali ten mecz to Pelikan 2003 
zająłby drugie miejsce w tabeli,  
a to premiowało drużynę do I ligi 
wojewódzkiej.

Zespół z Łowicza od rundy 
wiosennej musiał radzić sobie 
bez Krystiana Kruka oraz Marce-
la Wnuka, którzy zyskali uznanie 
w oczach trenera pierwszej druży-
ny i od początku przygotowań tre-
nowali w seniorskim zespole KS 
Pelikan i byli w kadrze pierwszej 
drużyny. Obaj młodzi gracze brali 
udział w zajęciach pierwszej dru-
żyny, a najczęściej występowali  
w czwartoligowych rezerwach. 

Pelikan 2003 bez tych zawodni-
ków świetnie rozpoczął rozgryw-
ki, był liderem i wydawało się, 
że żaden zespół nie jest w sta-
nie zatrzymać „Biało-Zielonych” 
przed wygraniem ligi. Wtedy nie-
oczekiwanie przyszła seria kilka 
porażek i sytuacja w tabeli nieco 
się skomplikowała. Na finiszu roz-
grywek Pelikan 2003 zdołał wró-
cić do gry o awans, a o wszystkim 
miał zdecydować „mecz sezonu” 
przeciwko UKS SMS II Łódź. Po 
pechowym remisie stało się jasne, 
że Pelikan 2003 zajmie ostatecz-
nie trzecie miejsce w tabeli. 

– Szkoda, bo myślę, że byliśmy 
w tej lidze najlepszym zespołem,  
ale przyszedł moment zagapienia 
i przegraliśmy trzy mecze z rzę-
du. Niestety nie dogoniliśmy już 
rywali. Chciałbym bardzo z tego 

miejsca podziękować chłopakom  
i ich rodzicom za te wspólne  
4 lata. Mieliśmy na pewno więcej 
lepszych momentów niż gorszych. 
Uzyskaliśmy historyczne mistrzo-
stwo ligi wojewódzkiej i walczy-
liśmy o awans do CLJ z Polonią 
Warszawa. Potem potwierdzili-
śmy to zajęciem trzeciego miejsca 
w I lidze. Myślę,  że kilku z tych 
chłopaków ma szansę zaistnieć  
w piłce. Muszą  tylko chcieć i da-
lej trenować. Zespół zostanie teraz 
wzmocniony najlepszymi zawod-
nikami z rocznika 2004 i wspólnie 
z trenerem Pawłem Kutkowskim 
na pewno uda im się awansować 
do 1 ligi. Czego im życzę z całe-
go serca i jeszcze raz dziękuję!!! – 
podsumował trener Ługowski.

Trener Dawid Ługowski koń-
czy więc owocną pracę z roczni-
kiem 2003 (większość zawodni-
ków była uczeniami Gimnazjum 
nr 4 i trenowała w GOSSM Ło-
wicz) i skupi się na pracy z rocz-
nikiem 2005. Przypomnijmy, 
że rok temu szkoleniowiec Łu-
gowski wraz z rocznikiem 2003 
brał udział w meczu barażowym  
o udział w Centralnej Lidze Junio-
rów, przegrywając w dwumeczu  
z MKS Polonia Warszawa.  ever

Jonatan Politowicz 
był wyróżniającym się graczem  
w rundzie wiosennej.
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PROGNOZA POGODY | 18.07.2019 – 24.07.2019

SYTUACJA  SYNOPTYCZNA: 
pogodę kształtuje obszar podwyższonego 
ciśnienia, w weekend układ wyżowy.  
napływa coraz cieplejsza masa powietrza.

CZWARTEK – PIąTEK: 
Słonecznie, zachmurzenie małe, bez opadów 
oraz ciepło. widzialność dobra.  
wiatr zachodni, słaby do umiarkowanego,  
3-6 m/s. Temp. max w dzień: + 22 st. c  
w czwartek do + 25 st. c w piątek.  
Temp. min w nocy: + 14 st. c do + 11 st. c.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe, bez opadów 
oraz bardzo ciepło. widzialność dobra.  
wiatr południowo-wschodni,  
słaby do umiarkowanego, 4-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 26 st. c w sobotę  
do  + 27 st. c w niedzielę.  
Temp. min w nocy:  + 16 st. c do  + 15 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów oraz bardzo ciepło.  
widzialność dobra. 
wiatr południowo-zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 27 st. c do  + 28 st. c. 
Temp. min w nocy:  + 12 st. c do  + 10 st. c.

biUro MeTeoroloGicZne cUMUlUS

PROGNOZA BIOmETEOROLOGICZNA: 
pogoda korzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 
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Piłka nożna | Turniej piłki nożnej o puchar wójta Gminy kutno

Rywalizacja na boisku w Strzegocinie
W niedzielę, 7 lipca, roku 
na boisku wielofunkcyjnym  
przy Szkole Podstawowej 
w Strzegocinie odbył się 
Turniej Piłki Nożnej  
o Puchar Wójta Gminy 
Kuno. W przedsięwzięciu 
wzięło udział czternaście 
drużyn piłkarskich  
z regionu kutnowskiego.

Stawiły się zespoły: Olimpia 
Oporów, GKS Byszew, Amato-
rzy Strzegocin, Borek Strzego-
cin, FC Gołębiew, Młodych Pe-
likanów Leszno, Spartak Tartak  

z Kutna, Krzyżanów, FC Gle-
dzianów, Expom Krośniewice,  
KS Kutno, Egolit Łanięta, Śród-
mieście Kutno i MMS Kut-
no. Rozgrywki przeprowadzono  
w czterech grupach.

Zespół Olimpii Oporów zajął 
drugie miejsce w swojej grupie 
i niestety nie awansował do dal-
szych rozgrywek turniejowych. 

Do półfinału zakwalifikowały 
się drużyny, które zajęły pierwsze 
miejsca w swoich grupach: Ego-
lit Łanięta, GKS Byszew, Spartak 
Tartak (Kutno) i Expom Krośnie-
wice. W meczu o trzecie miej-
sce starły się drużyny z Byszewa 

i Krośniewic. Ostatecznie GKS 
Byszew uplasował się na trzecim 
miejscu. 

Najwięcej emocji dostarczył 
widzom mecz finałowy pomiędzy 
Spartakiem Tartakiem z Kutna  
a Egolitem Łanięta. Mecz zakoń-
czył się remisem 1:1, a o zwycię-
stwie zadecydowały rzuty karne. 
Zwycięsko z rywalizacji wyszli 
zawodnicy kutnowskiego Spartak 
Tartak, wygrywając nad rywalem 
3:2. 

Wręczenia nagród dokonała 
Wójt Gminy Kutno Justyna Jasiń-
ska, która  pogratulowała wszyst-
kim uczestnikom turnieju niezwy-

kłej wytrwałości i woli walki na 
boisku. Drużyny biorące udział 
otrzymały pamiątkowe dyplomy. 
Natomiast zwycięzcy, oprócz upo-
minków, otrzymali puchary. 

W organizację przedsięwzięcia 
włączyły się lokalne stowarzysze-
nia. Opiekę medyczną zawodni-
kom podczas turnieju zapewnili 
strażacy z OSP Wroczyny. Nato-
miast Koła Gospodyń Wiejskich 
ze Strzegocina, Komadzyna i Go-
łębiewka Nowego przygotowały 
poczęstunek w postaci ciast, swoj-
skich przekąsek i napojów. O za-
plecze techniczne zadbali strażacy 
z OSP Strzegocin. Nad prawidło-

wym przebiegiem turnieju czu-
wał animator sportowy i opiekun 
boiska Orlik w Strzegocinie Piotr 
Ziółkowski. mr

 Skład drużyny Olimpia Opo-
rów: Mateusz Maćkowiak, Michał 
Szymański, krzysztof Szymański, 
Szymon żeberkiewicz, łukasz 
wawrzyńczak, daniel kowalski, 
Tomasz filipiak, cezary kamorski, 
Jakub Siermiński.

 Najlepsze drużyny turnieju:
1. Spartak Tartak 
2. egolit łanięta
3. GkS byszew

Piłka nożna | Skierniewicka klasa A

Znamy terminarz 
rozgrywek ligowych
Na 24 sierpnia Okręgowy 
Związek Piłki Nożnej 
w Skierniewicach 
zaplanował pierwszą kolejkę 
skierniewickiej klasy A, 
w której rywalizować ma 
czternaście drużyn.

Jest w tym gronie klub GKS 
Bedlno, który przeszedł w ubie-
głym 2018 roku do Skierniewic  
z okręgu łódzkiego. Przypomnij-
my, iż zespół GKS Bedlno w li-
gowych rozgrywkach sezonu 
2018/2019 zajął czwarte miejsce, 
tym samym nie uzyskał awansu 
do wyższej klasy rozgrywkowej. 

Pierwszym rywalem piłka-
rzy GKS Bedlno w tegorocznych 
rozgrywkach skierniewickiej kla-
sy A będzie zespół Start Złaków 

Borowy. Zaplanowany w sierp-
niu mecz zostanie rozegrany na 
boisku w Złakowie Borowym. 
Ostatnia kolejka rundy jesiennej 
powinna zostać rozegrana w dniu 
16 listopada.  mr

1.kolejka skierniewickiej klasy 
A, 24 sierpnia:

 Start Złaków borowy – GkS be-
dlno 

 laktoza łyszkowice – Vagat do-
maniewice

 korona wejsce – wola wola 
chojnata

 Sokół regnów – Miedniewiczan-
ka Miedniewice

 Mazovia rawa Mazowiecka – 
olimpia niedźwiada

 dar placencja – Astra Zduny
 czarni bednary – rawka boli-

mów  Drużyna GKS Bedlno rozpocznie ligowe zmagania od meczu ze Startem Złaków borowy.
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Podczas Trunieju Piłki Nożnej o Puchar Wójta Gminy Kutno rywalizowało 14 zespołów, wśród nich również piłkarze olimpii oporów.
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Siatkówka
Pierwszy turniej 
eliminacyjny 
XVIII OMŁ
Miłośnicy siatkówki 
plażowej zaczęli walkę 
o awans do turnieju 
finałowego Otwartych 
Mistrzostw Łowicza,  
który zaplanowany jest  
na zakończenie wakacji.

W sobotę, 13 lipca, odbył się 
1. turniej eliminacyjny XVIII już 
edycji Otwartych Mistrzostw Ło-
wicza, którego organizatorem jest 
Ośrodek Sportu i Rekreacji oraz 
grupa zagorzałych miłośników 
plażówki dowodzona przez Jaku-
ba Zagórowicza. 

W finale zagrały pary z Głowna 
Damian Gawrych) / Jan Cieślak  
i Bartłomiej Pakowski / Marcin 
Moszczyński. Lepiej zagrali Ci 
pierwsi, wygrali 21:18. Bardzo do-
brze poradziła sobie łowicka para 
Dominik Niedbałka / Jakub Gaw-
ryszczak, która zajęła 3. miejsce,  
a miała szansę nawet ma pierwsze, 
ale zabrakło „zimnej krwi”. 

Na inauguracyjnym turnieju 
do rywalizacji zgłosiło się tylko 
11 par, na przygotowanych trady-
cyjnie 24, zatem frekwencja nie 
była najlepsza. Zawody odbyły się 
na piaskowej „arenie” przy I LO  
przy ul. Bonifraterskiej. 

Drugi turniej zostanie rozegra-
ny 3 sierpnia, o godz. 9. zł

 Klasyfikacja końcowa:
1. d. Gawrych (Głowno) / J. cieślak (Głowno)

2. b. pakowski (Głowno) / M. Moszczyński (Głowno)

3. d. niedbałka (nieborów) / J. Gawryszczak (łowicz)

4. p. kosielski (Głowno) / d. Janicki (Głowno)

5-6. J. Zagórowicz (łowicz) / d. śliwkiewicz (Głowno)

    k. Arkitek (Głowno) / M. dąbrowski (Głowno)

7-8. J. poński (łowicz) / p. Górski (łowicz)

    A. Mirowski (Głowno) / d. krysztofczyk (Głowno)

9-11. k.l dorodziński / p. Mydlak (Sochaczew)

     r. dudziński (łowicz) / A. kostrzębski (Goleńsko)

     e. kukieła (łowicz) / J. kukieła (łowicz)
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Znamy już terminarz
rozgrywek ligowych
w skierniewickiej A-klasie. str. 35

Zespół Olimpii Oporów
zagrał w turnieju o Puchar
Wójta Gminy Kutno. str. 35

KALENDARZ 
ImPREZ 
SPORTOWYCH

Piłka nożna | łódzka iV klasa

Wysoka wygrana KS Kutno  
w sparingu z Wisłą II Płock 
Piłkarze KS Sand-Bus 
Kutno pod wodzą trenera 
Dominika Tomczaka 
rozegrali pierwszy 
letni sparing w ramach 
przygotowań do nowego 
sezonu.

ks kutnO  7 (1)
wisła ii PłOCk  1 (1)

W składzie drużyny zagrało 
wielu zawodników testowanych, 
klub nie podał jednak ich na-
zwisk. Zespół z Kutna pokonał na 
własnym boisku rezerwowy skład 
Wisły II Płock wysokim wyni-
kiem 7:1. Sparingowy rywal kut-
nian na co dzień występuje w ma-
zowieckiej czwartej lidze. 

Pierwsza połowa spotkania 
miała dosyć wyrównany przebieg. 
W barwach kutnowskiego KS 
w pierwszej odsłonie gry wystą-
pili głównie testowani zawodnicy. 
Obie drużyny strzeliły po jednej 
bramce. Wynik do przerwy to re-
mis 1:1.

Po zmianie stron doszło do 
sporych zmian w składzie KS  
i na efekty nie trzeba było długo 
czekać. Podopieczni Dominika 
Tomczaka zdobyli aż sześć bra-
mek, wygrywając ostatecznie aż 
7:1. Strzelecką formą wykazał się 
Adrian Kralkowski, który zdobył 
hat-tricka.

Bramki dla KS Sand Bus Kut-
no strzelili: Kralkowski (3), Wiel-
gus (2) i dwóch zawodników testo-
wanych.  mr

Piłkarze KS Sand Bus Kutno w ramach przygotowań do nowego sezonu 2019/2020 łódzkiej iV ligi rozegrają 
jeszcze sześć meczów sparingowych.
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Pierwszy sparing piłkarzy KS Kutno odbył się w sobotę. kutnowska drużyna zagrała na własnym boisku przeciwko wiśle ii płock, wysoko z nimi 
wygrywając 7:1. 
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Piłka nożna | łódzka iV liga

Plan przygotowań  
KS Kutno  
do nowego sezonu
Znany jest plan 
przygotowań KS Sand-
Bus Kutno do nowego 
sezonu 2019/2020. 
Podopieczni trenera 
Dominika Tomczaka 
przed startem IV ligi 
łódzkiej zagrają łącznie 
siedem sparingów.

Kutnowscy piłkarze przygoto-
wania do nowego sezonu rozpo-
częli w sobotę 13 lipca, kiedy to 
zmierzyli się w meczu kontrol-
nym z Wisłą II Płock – o nim po-
wyżej. Drugi sparing kutnowianie 
zagrali w środę 17 lipca, już po za-
mknięciu tego numeru Nowego 
Łowiczanina, a ich rywalem był 
Górnik Konin. Spotkanie rozegra-
ne zostało na obiekcie w Koninie. 

W następnych meczach kontro-
lnych KS Kutno zmierzy się jesz-

cze z pięcioma przeciwnikami:  
Andrespolią Wiśniowa Góra, So-
kołem Aleksandrów Łódzki, Or-
łem Parzęczew, Orlętami Alek-
sandrów Kujawski i z ŁKS II 
Łódź. 

Czwartoligowe rozgrywki wy-
startują w środę, 14 sierpnia, pił-
karze KS Kutno mecz inaugu-
racyjny zagrają w Kutnie, ich 
przeciwnikiem będzie zespół 
Włókniarz Zelów. mr

kalendarz sparingów kS Sand bus 
kutno:

 20 lipca 2019: kS kutno – An-
drespolia wiśniowa Góra;

 27 lipca 2019: kS kutno – So-
kół Aleksandrów łódzki;

 31 lipca 2019: kS kutno – orzeł 
parzęczew;

 3 sierpnia 2019: orlęta Alek-
sandrów kujawski – kS kutno;

 10 sierpnia 2019: łkS ii łódź – 
kS kutno.

CZWARTEK, 18 LIPCA:
 godz 12.00-17.00 – Stadion Miej-

ski w żychlinie, ul. waryńskiego 8; 
Wakacje na Sportowo z Gmi-
ną Żychlin: zajęcia z piłką siat-
kową poprowadzą animatorzy 
Volley Team Żychlin;

PIąTEK, 19 LIPCA:
 godz 10.00-18.00 – Stadion Miej-

ski w żychlinie, ul. waryńskiego 8; 
Wakacje na Sportowo z Gmi-
ną Żychlin; piłka siatkowa, pił-
ka nożna, grę FIFA19, leżaki; 

SOBOTA, 20 LIPCA:
 11.00 – boisko lkS orzeł w nie-

borowie, ul. heleny radziwiłłowej; 
mecz towarzyski piłki nożnej: 
KS Pelikan Łowicz – mKS 
Znicz Pruszków (II liga);

 12.00 – Stadion Miejski w kutnie; 
Sparing piłki nożnej: KS Sand 
Bus Kutno – Andrespolia Wi-
śniowa Góra;

PONIEDZIAŁEK, 22 LIPCA:
 godz 10.00-18.00 – Stadion Miej-

ski w żychlinie, ul. waryńskiego 8; 
Wakacje na Sportowo z Gmi-
ną Żychlin; piłka siatkowa, pił-
ka nożna, grę FIFA19, leżaki.

WTOREK, 23 LIPCA:
 godz 10.00-18.00 – Stadion Miej-

ski w żychlinie, ul. waryńskiego 8; 
Wakacje na Sportowo z Gmi-
ną Żychlin; piłka siatkowa, pił-
ka nożna, grę FIFA19, leżaki.

ŚRODA, 24 LIPCA:
  godz 10.00-18.00 – Stadion  

w żychlinie, ul. waryńskiego 8; 
Wakacje na Sportowo z Gmi-
ną Żychlin; piłka siatkowa, pił-
ka nożna, grę FIFA19, leżaki.

CZWARTEK, 25 LIPCA:
 godz 12.00-17.00 – Stadion Miej-

ski w żychlinie, ul. waryńskiego 8; 
Wakacje na Sportowo z Gmi-
ną Żychlin: zajęcia z piłką siat-
kową poprowadzą animatorzy 
Volley Team Żychlin;

PIąTEK, 26 LIPCA:
 godz 12.00-17.00 – Stadion Miej-

ski w żychlinie, ul. waryńskiego 8; 
Wakacje na Sportowo z Gmi-
ną Żychlin: zajęcia z piłką siat-
kową poprowadzą animatorzy 
Volley Team Żychlin;

PONIEDZIAŁEK, 29 LIPCA:
  godz 10.00-18.00 – Stadion 

Miejski w żychlinie, ul. waryńskie-
go 8; Wakacje na Sportowo  
z Gminą Żychlin; siatkówka, 
piłka nożna, grę FIFA19, leżaki.

WTOREK, 30 LIPCA:
 godz 12.00-17.00 – Stadion  

w żychlinie, ul. waryńskiego 8; 
Wakacje na Sportowo: zajęcia 
z piłką siatkową, animatorzy 
Volley Team Żychlin.


